
با عبور از کسری بودجه

تلاش دولت چهاردهم برای متوقف کردن موتور تورم
خریدار   کســری بودجه همواره یکــی از چالش های 
اساســی پیش روی اقتصاد ایران بوده است و فشارهای 
زیادی به نظــام اقتصــادی و مردم وارد کرده اســت و 
نتیجه آن تورمی اســت که ایرانیان ســالیان ســال 
اســت با آن مواجه هســتند و با پوســت و جان خود 
آن را لمس کــرده اند.»عبدالناصــر همتی« وزیر امور 
اقتصادی و دارایــی ایران به تازگی از کســری یک هزار 
و ۳۴ هزار میلیارد تومانی دولت طی دو ســال گذشــته 
پرده برداشت، مســاله ای که نشــان می دهد ناترازی 
میان درآمده ها و هزینه های دولــت چه تاثیری بر ابعاد 

مختلف اقتصادی، اجتماعی و معیشتی گذاشته است.
کسری بودجه دولت ایران از ســوی دیگر نشان دهنده 
نیاز فوری به اصلاحات ســاختاری و مدیریتی اســت و 
محدودیت های ناشــی از تحریم ها، عــدم تحقق منابع 
پیش بینی شــده و ضعف در مدیریت مالی، همگی طی 
دو سال گذشته دست به دست هم دادند تا تورم در ایران 

تشدید و کسری بودجه دوچندان شود.
بســیاری از صاحبنظران معتقدند که حل این مشــکل 
نیازمند اقدامات جدی در حوزه سیاســت گذاری مالی، 
تقویت شــفافیت و کاهش وابســتگی به منابع ناپایدار 

مانند نفت و گاز است.

وضعیت فعلی گواهی بر این مدعاســت که چالش های 
بزرگ در اقتصاد ایران تداوم خواهــد یافت و در صورت 
ضعف در برنامه ریزی و مدیریت منابع، نه تنها مشــکل 

برطرف نخواهد شد بلکه بر ابعاد آن نیز افزوده می شود.
وزیر امور اقتصادی و دارایی ایران به تازگی در خصوص 
راهبرد دولــت چهاردهم برای کاهش کســری بودجه 
گفته که دولت چهاردهم مصمم است که کسری بودجه 
را کاهش دهد.همتی، دلیل اصلــی چرایی تداوم تورم 
را کســری بودجه در کنار تنش های منطقه دانسته که 
در نهایت منجر به افزایش نــرخ دلار و در نتیجه افزایش 

کسری بودجه می شود.
در این پیونــد، صاحبنظران اقتصــادی در گفت وگو با 
ایرنا، تحقق نیافتن منابع درآمدی پیش بینی شــده در 
برنامه های بودجه ای، محدودیت های ناشــی از تحریم 
ها، کســری درآمد مالیاتی و رشــد هزینه های جاری و 
بدهی ها را از جمله دلایل کسری بودجه دولت ایران در 

سال های اخیر می دانند.
اصلاح ســاختار بودجه، افزایش شــفافیت در سیاست 
گذاری مالی، مولد سازی دارایی ها به روش های کارآمد 
و توســعه و بهبود نظام مالیاتی نیز از جمله راهکارهایی 
اســت که به طور مداوم اقتصاددانان برای رفع مشکلات 

این عرصه پیشنهاد می کنند.
در خصوص اصلاح ســاختار بودجه و افزایش شفافیت 
در سیاست گذاری مالی، »مهدی پازوکی« اقتصاددان 
و استاد دانشــگاه معتقد است: فقط با حذف بودجه های 
غیرضروری می توان ضمن از بین بردن کســری بودجه 

کشور، به رشد اقتصادی و تورم تک رقمی دست یافت.
وی، دلیل اصلی کســری بودجه را در واقع پیش گرفتن 
مخارج دولت از درآمدها می داند و معتقد است که دولت 
ایران از آنجا که فقط از ســه طریق فروش نفت، دریافت 
مالیات یا اوراق بدهی درآمد کســب مــی کند، در واقع 
درآمد محدودی دارد؛ بنابرایــن باید بتواند مخارج خود 
را کاهش دهد تا کســری بودجه را در روند کاهشی قرار 

دهد.
به گفته پازوکی، اگر دولت بتوانــد مخارج غیرضروری 
خود را کاهش دهد و جلوی خرج های بی دلیل را بگیرد، 
نمایندگان مجلس نیز از خود شروع کنند و هزینه ها در 
مجلس را کاهش دهند و دســتگاه های حاکمیتی هم 
پای کار بیایند و تلاش کنند از هزینه های دولت بکاهند، 
آن زمان می توان امیدوار بود که بزرگترین مشــکلی که 
ســال های ســال گریبان اقتصاد ایران را گرفته و هر از 
چندگاهی تورم های بــالا را بر ایرانیان تحمیل می کند، 

روزی دست از سر مردم ایران بردارد.
این استاد دانشگاه با بیان اینکه کشور گرفتار پرت منابع 
خود است، اعتقاد دارد که برای کنترل تورم باید نخست، 
کســری بودجه دولت را از بین برد؛ زیرا کسری بودجه 
باعث می شود بانک مرکزی برای رفع مشکلات دستور 
چاپ پول را صــادر کند و در نتیجه این سیاســت، تورم 

افزایش یافته و ارزش پول ملی کاهش یابد.
به گفته وی، ایــران نیاز به اراده ای آهنیــن برای از بین 
بردن پرتی منابــع و بودجه کشــور دارد و این اراده باید 
در حاکمیت ایجاد شــود؛ چرا که دولت به تنهایی توان 
مقابله با این حجم از پرتی منابع را ندارد. البته بســیاری 

از بودجه ها را مجلس به دولت ها تحمیل کرده است.

با توجه به تاکید وزیر صمت در 27 شهریور 

وهای کارکرده کجاست؟ آیین نامه واردات خودر
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
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 کاهش شتاب رشد قیمت مسکن

QR کد قیمت گوشت قرمز را کاهش می دهد
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وپا چگونه برخورد کنیم؟ با ار
محســن پــاک آییــن متاســفانه در هفتــه هــای اخیر کشــورهای 
آمریکا،انگلیس،فرانســه و آلمان که شــریک جنایات جنگی و نســل کشی 
رژیم صهیونیستی در فلسطین و لبنان هســتند،جمهوری اسلامی ایران را با 

ادعاهای بی اساس مورد هجمه تبلیغاتی و فشارهای سیاسی قرار داده اند.
برای نمونه می توان به رویکرد اتحادیه اروپــا در حمایت از ادعای واهی امارات 
در خصوص جزایر ســه گانه ایرانی اشــاره کرد و از ادعای بی اســاس حمایت 
ایران از روســیه در جنگ اوکراین که موجب تحریم هــای ظالمانه علیه ایران 

شد،سخن گفت.

یادداشت

وتمندان یارانه بنزین در جیب ثر

صفحه 8

مسکن

کارشناس بازار مسکن گفت: بانک ها در راستای 
افزایش رتبه و اخذ تاییدیه از سوی بانک مرکزی، 
اقدام به خرید و انباشــت ملک و آپارتمان کردند 
که این رونــد نقطه عطفی بر گرانی مســکن در 
بازار مصرفی بود.ســید منصور غیبی کارشناس 
بازار مســکن با بیان اینکه خریــد و فروش ملک 
توســط بانک ها موجب گران شــدن مسکن در 
بازار مصرفی شد، گفت: بانک مرکزی نظام بانکی 
کشور را در راســتای تاییدیه صلاحیت، ارتقا و 
افزایش رتبه مورد ارزیابی و ممیزی قرار می دهد 
که یکــی از این ملاک ارزیابی هــا دارایی مالی و 

فیزیکی اعتباری بانک ها است.
وی ادامه داد: بر همین اســاس بانک هــا به این 

موضوع پی بردند که می توانند از طریق انباشــت 
فیزیکی و اموال غیرمنقول مانند ملک و آپارتمان 
دارایی های خود افزایش دهنــد، به عبارت دیگر 
بانک ها بــا افزایش ایــن دارایی هــا می توانند، 
اعتبار جذب کننــد. در نتیجه خریــد، فروش و 
انباشــت دارایی بانک ها به ویــژه از دولت نهم و 
دهم با افزایــش بانک ها تحت عنــوان بانک های 
قرض الحســنه به دنبال جــذب و افزایش اعتبار 
خود بودند.غیبی افزود: با توجه به موارد ذکر شده، 
بانک ها برای افزایش اعتبار خود شــروع به خرید 
ملک به عنوان پشــتوانه و دارایی بانک کردند که 
به یکبــاره تقاضا در بازار مســکن افزایش یافت و 
موجب گرانی مسکن شد. البته در پی این افزایش 
قیمت در بازار مســکن، ملک به عنوان یک کالای 
تجاری - سرمایه ای شناخته شد و از معنای اصلی 

خود کالای مصرفی بود، فاصله گرفت.
وی یادآور شد: بانک ها برای حفظ یا ارتقای رتبه 
ملی و بانکی که تاییدیه بانک مرکزی را ســلب 
کنند، نیازمند بودند از طریق جذب سپرده های 
عادی مردم با نرخ سودهای غیر معمولی و کاذب 
به دنبال انباشت ســرمایه ملکی باشند. ساخت 
و ساز، تولید مســکن و بنگاه داری اقتصادی که 
خارج از شــمول و وظایف بانک ها است، موجب 

شــد که یک رقابت بین نظــام دولتی، بخش ها، 
نهادهای اداری و نظامی و نظایــر این گزاره ها با 
بخش خصوصی ایجاد شــود، تا توان مالی مردم 
عادی و مصرف کننده که به دنبال سرپناه بودند، 

به مرور زمان کاهش یابد.
این کارشناس بازار مسکن با بیان اینکه فعالیت 
بانک ها در حوزه مســکن موجب افزایش قیمت 
۱۰ تا ۱۵ درصد ملک در بازار مسکن شد، گفت: 
دارایی بانک هــا باید به جامعــه مصرفی و تولید 
مسکن اختصاص یابد تا میزان عرضه و تقاضا در 
بازار مسکن به تعادل برسد، تعادل میان عرضه و 
تقاضای مسکن یکی از معیارهای کاهش قیمت 

ملک در بازار خواهد بود.
غیبی در پایــان تاکید کرد: دولــت باید هرچه 
ســریع تر برنامه های مســکنی خــود را تدوین 
کند، تا بتواند قدرت کنترل کردن بازار مســکن 
را در دســت بگیرد. طی یک دهه اخیر بانک ها به 
سپرده مشتریان خود تا متوسط ۳۰ درصد سود 
بانکی دادند و با ســپرده ها حجم زیادی ملک و 
املاک خریداری کردند، ایــن روند نقطه عطفی 
برای گرانی مسکن بود، به عبارت دیگر سیاست 
گران شــدن ملک در پی خرید مســکن توسط 

بانک ها در کشور شکل گرفت.

بانک ها عامل ایجاد »نگاه تجاری« به مسکن هستند

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه 

  آگهی مزایده عمومی  آگهی مزایده عمومی
شهرداری در نظر دارد مزایده عمومی تحت عناوین ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری 
مزایده از دریافت اسناد مزایده تا ارائه پیشنهاد مزایده گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 
آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده محقق سازند. 
تاریخ انتشار مزایده در سامانه تاریخ ۱۴۰۳.۰۸.۲۸ می باشد. 

مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده از سایت تا: ساعت ۱۳ روز پنجشنبه تاریخ ۱٤۰۳.۰۹.۰۸ 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت ۱۳ روز یکشنبه تاریخ ۱٤۰۳.۰۹.۱۸ 

زمان بازگشایی: ساعت ۱۴:۳۰ روز یکشنبه تاریخ ۰۹.۱۸.١٤٠٣ 

شماره مزایده مبلغ سپرده عنوان ردیف 
۵۰۰3۰۹۴۵۰۰۰۰۰۰۰3 3۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال اجاره مجموعه ورزشی شهدای گلشهر ۱ 

اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار : 
آدرس : بزرگراه آیت اله سعیدی روبروی سه راهی بوتان خیابان شهید حاجی احمد - پلاک ۱۰ 

ساختمان شهرداری و تلفن : ۵۵۲۷۹۲۹۵ - ۰۲۱ 
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : 

مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١ 
دفتر ثبت نام : ٨٥١۹۳۷۶۸ و ٨٨٩٦٩٧٣٧ 

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۸/۲۸  
تاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱۴۰۳/۰۹/۰۵

نوبت دوم

 آگهی مزایده عمومی آگهی مزایده عمومی
 شهرداری بسطام شهرداری بسطام

شهرداری بسطام در نظر دارد بر اساس مجوز شماره ۱۸ مورخ ۱۴۰۳/۰۲/۰۳ شورای اسلامی شهر 
بسطام نسبت به فروش یک قطعه از املاک مازاد بر نیاز شهرداری از طریق مزایده عمومی به بالاترین 
قیمت پیشنهادی اقدام نماید.لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط مزایده، دریافت اسناد و 
شرکت در مزایده به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir مراجعه 

نمایند.
زمان دریافت اسناد مزایده: از روز سه شنبه ۱۴۰۳/۰۸/۲۹ الی روز سه شنبه ۱۴۰۳/۰۹/۰۶

آخرین مهلت بارگذاری مدارک و پیشنهاد قیمت: تا ساعت ۱۸ روز شنبه ۱۴۰۳/۰۹/۱۷
میزان و نوع تضمین شرکت در مزایده برابر ۱۰ درصد مبلغ ملک بر اساس قیمت کارشناسی در قالب 
واریز فیش به حساب سپرده شماره ۳۱۰۰۰۰۰۱۵۲۰۰۵ نزد بانک ملی بسطام و یا ضمانت نامه بانکی 

به نام شهرداری بسطام اقدام گردد
زمان گشایش پاکت ها و محل تشکیل کمیسیون مزایده: روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۱۸ راس ساعت 

۸ در محل شهرداری بسطام
متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به واحد املاک شهرداری بسطام مراجعه و یا به شماره 

تلفن ۳۲۵۲۵۰۲۰-۰۲۳ تماس حاصل فرمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۲۹                                                                                          

 تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۹/۰۵

سید محمد جعفر حسینی - شهردار بسطام

نوبت دوم

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه 

  آگهی مزایده عمومی  آگهی مزایده عمومی
شهرداری در نظر دارد مزایده عمومی تحت عناوین ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری 
مزایده از دریافت اسناد مزایده تا ارائه پیشنهاد مزایده گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 
آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده محقق سازند. 
تاریخ انتشار مزایده در سامانه تاریخ ۱۴۰۳.۰۸.۲۸ می باشد. 

مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده از سایت تا: ساعت ۱۳ روز پنجشنبه تاریخ ۱٤۰۳.۰۹.۰۸ 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت ۱۳ روز یکشنبه تاریخ ۱٤۰۳.۰۹.۱۸ 

زمان بازگشایی: ساعت ۱۴:۳۰ روز یکشنبه تاریخ ۰۹.۱۸.١٤٠٣ 

شماره مزایده مبلغ سپرده عنوان ردیف 
۵۰۰3۰۹۴۵۰۰۰۰۰۰۰3 3۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریال اجاره مجموعه ورزشی شهدای گلشهر ۱ 

اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار : 
آدرس : بزرگراه آیت اله سعیدی روبروی سه راهی بوتان خیابان شهید حاجی احمد - پلاک ۱۰ 

ساختمان شهرداری و تلفن : ۵۵۲۷۹۲۹۵ - ۰۲۱ 
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : 

مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١ 
دفتر ثبت نام : ٨٥١۹۳۷۶۸ و ٨٨٩٦٩٧٣٧ 

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۸/۲۸  
تاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱۴۰۳/۰۹/۰۵
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 آگهی مزایده عمومی آگهی مزایده عمومی
 شهرداری بسطام شهرداری بسطام

شهرداری بسطام در نظر دارد بر اساس مجوز شماره ۱۸ مورخ ۱۴۰۳/۰۲/۰۳ شورای اسلامی شهر 
بسطام نسبت به فروش یک قطعه از املاک مازاد بر نیاز شهرداری از طریق مزایده عمومی به بالاترین 
قیمت پیشنهادی اقدام نماید.لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط مزایده، دریافت اسناد و 
شرکت در مزایده به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir مراجعه 

نمایند.
زمان دریافت اسناد مزایده: از روز سه شنبه ۱۴۰۳/۰۸/۲۹ الی روز سه شنبه ۱۴۰۳/۰۹/۰۶

آخرین مهلت بارگذاری مدارک و پیشنهاد قیمت: تا ساعت ۱۸ روز شنبه ۱۴۰۳/۰۹/۱۷
میزان و نوع تضمین شرکت در مزایده برابر ۱۰ درصد مبلغ ملک بر اساس قیمت کارشناسی در قالب 
واریز فیش به حساب سپرده شماره ۳۱۰۰۰۰۰۱۵۲۰۰۵ نزد بانک ملی بسطام و یا ضمانت نامه بانکی 

به نام شهرداری بسطام اقدام گردد
زمان گشایش پاکت ها و محل تشکیل کمیسیون مزایده: روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۱۸ راس ساعت 

۸ در محل شهرداری بسطام
متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به واحد املاک شهرداری بسطام مراجعه و یا به شماره 

تلفن ۳۲۵۲۵۰۲۰-۰۲۳ تماس حاصل فرمایند.
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سید محمد جعفر حسینی - شهردار بسطام

نوبت دوم



محمدباقر قالیباف: 

تعاملات ایران و آژانس باید در فضای غیرسیاسی باشد

استمداد وزیر کشور از مردم برای صرفه جویی در مصرف انرژی 

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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وپا چگونه برخورد کنیم؟ با ار
محســن پاک آیین متاســفانه در هفته هــای اخیر کشــورهای 
آمریکا،انگلیس،فرانسه و آلمان که شریک جنایات جنگی و نسل کشی 
رژیم صهیونیستی در فلســطین و لبنان هســتند،جمهوری اسلامی 
ایران را با ادعاهای بی اساس مورد هجمه تبلیغاتی و فشارهای سیاسی 

قرار داده اند.
برای نمونه می توان به رویکرد اتحادیــه اروپا در حمایت از ادعای واهی 
امارات در خصوص جزایر سه گانه ایرانی اشاره کرد و از ادعای بی اساس 
حمایت ایران از روســیه در جنــگ اوکراین که موجــب تحریم های 

ظالمانه علیه ایران شد،سخن گفت.
 اول آذرماه نیز کشور های انگلیس، فرانسه و آلمان با حمایت آمریکا در 
نشست فصلی شــورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی، قطعنامه 
جدیدی با آرای نه چندان زیاد علیه ایران،به تصویب رساندند. این اقدام 
در حالی انجام شد که زلنسکی رئیس جمهور اوکراین ادعای کشورهای 

غربی مبنی بر فروش موشک ایرانی به روسیه را رد کرده بود.
برای شناخت انگیزه های سه کشور اروپایی و راه مقابله با آنها ،می توان 

به نکات زیر توجه کرد.
۱.انگیزه اصلــی آمریکا و واروپا از اعمال فشــارهای بیــن المللی علیه 
ایران،انحراف افکار عمومی از مشارکت در همراهی با رژیم صهیونیستی 
است.این کشــورها نه تنها از اعمال فشار بر اسرائیل خودداری می کنند 
بلکه با وتوی قطعنامه های تنبیهــی،در مقابل اراده جامعه جهانی برای 
مقابله با ایــن رژیم می ایســتند.در عین حال اتحادیه اروپــا که بازنده 
اصلی جنگ اوکراین بوده و به لحاظ مالی و تامین منابع انرژی با مشکل 
جدی مواجه است،ســعی دارد با طرح مباحث ذهنــی و انحرافی، افکار 
مردم اروپا را از شکســت های خود منحرف کند.این در حالی اســت که 
جمهوری اسلامی ایران مخالف جنگ روســیه و اوکراین بوده و مقامات 
کشور در ســطوح مختلف خواهان خاتمه عادلانه جنگ و برقراری صلح 
و آرامش بین مسکو و کیف شــده اند.در آن ســو، آمریکا و اروپا نه تنها 
به دنبال خاتمه جنگ نبوده بلکه بطور مســتمر بــا حمایت های مالی و 

تسلیحاتی،اوکراین را برای تداوم جنگ با روسیه ترغیب کرده اند.
2- نبایــد فراموش کــرد که علت اصلــی وقوع جنــگ اوکراین،تمایل 
اعضای ناتو برای پیشــروی به ســوی شرق و تقابل با روســیه بود که در 
صورت موفقیت،بقیه کشــورهای اوُراســیا از جمله ایران و چین نیز در 
معرض تهدید قرار می گرفتند.در واقع روســیه برای ممانعت از اهداف 
توســعه طلبانه ناتو وارد جنگ با اوکراین شــد که این اقدام در وهله اول 
به نفع امنیت روسیه و در وهله بعدی در جهت منافع امنیتی کشورهای 
حوزه اوُراسیا تلقی می شود.لذا کشورهای این منطقه بطور طبیعی باید 
روسیه را مورد حمایت قرار دهند.همچنین حمله پیشدستانه روسیه به 
اوکراین، بهیچوجه به اندازه تهاجم اسرائیل به فلسطین و غزه و بخصوص 
نسل کشی در غزه،شنیع و سخیف نبوده و کشــورهای غربی اگر واقعا به 
دنبال دفاع  عادلانه از امنیت جهانی و حقوق بشــر هستند در وهله اول 
باید علیه اسرائیل اقدام تنبیهی انجام داده و این رژیم را با اعمال مجازات 

های بین المللی وادار به پذیرش آتش بس و پایان نسل کشی نمایند.  
۳.آمریکا و اتحادیــه اروپا به اوکراین موشــک های دور برُد می دهند تا 
بتواند خاک روســیه را هدف قرار دهد.علاوه بر این، ســلاح های بسیار 
پیشرفته را در اختیار رژیم صهیونیستی قرار می دهند تا به نسل کشی 
خود ادامه دهد. آنها معاملات تســلیحاتی را برای خود جایز دانســته 
و جلوگیــری از آتش بس را مبــاح می دانند و با ایــن رویکرد متناقض 
کمپانی های تولید تســلیحات خود را با فروش سلاح به اوکراین و رژیم 
صهیونیستی در مســیر درآمدزایی قرار می دهند؛ اما در این شرایط از 
جمهوری اســلامی ایران می خواهند که از انجام معاملات تسلیحاتی 

خوداری کند.
 ۴.واقعیت دیگر این اســت کــه علیرغم رویکرد اتحادیه اروپا نســبت 
به ایران،برخی از مقامات کشــورهای عضو این اتحادیــه گفته  اند که 
سیاســت های اتحادیه اروپا را در قبال ایران نمی پســندیم و به دنبال 
بهبود و تداوم ارتباطات با ایران هســتیم. آنها از دیکتاتوری فرانســه و 
آلمان با تحریک انگلیس نســبت به بقیه اعضای اتحادیه اروپا رنج می 
برند و در مجموع  اختلافات موجود در داخل این اتحادیه ، ترامپ رئیس 
جمهور منتخب آمریکا را مترصد تضعیف و حتی فروپاشی اتحادیه اروپا 
با کمک انگلیس کرده است.در این شــرایط به نظر می رسد جمهوری 
اســلامی ایران باید بی اعتنا به فشارها و فضاســازی های غرب،ضمن 
تقویت توانایی هسته ای خود،یک برنامه راهبردی با هدف درآمدزائی 
از معاملات تسلیحاتی با کشــورهای دوســت تنظیم و اجرا نماید.در 
عین حال باید با آن دسته از کشــورهای اتحادیه اروپا که دیدگاه های 
نزدیکتری به ایــران دارند،بنای تعامل و همکاری گذاشــت و همزمان 
برای اقدام متقابل در قبال تحریم کشتیرانی و هواپیمایی ایران از سوی 

چند کشور اروپایی، راهکارهای مناسب را بررسی و اتخاذ کرد.

مشهد، میزبان نشست وزرای امور خارجه 
کشورهای عضو اکو

ســخنگوی وزارت خارجه گفت: مشهد، میزبان نشســت وزرای امور 
خارجه کشورهای عضو اکو است. اسماعیل بقایی سخنگوی وزارت امور 
خارجه در گفتگو با خبرنگاران از برگزاری بیســت و هشتمین نشست 
وزرای امور خارجه کشورهای عضو ســازمان همکاری اقتصادی )اکو( 

در هفته آینده در مشهد مقدس خبر داد.

بقایی با اعلام این خبر افزود: وزرا و مقام های ارشــد کشــورهای عضو 
ســازمان اکو به همراه مدیران ســازمان های تخصصی منطقه ای این 
سازمان و نیز دبیران کل برخی ســازمان های اقتصادی چندجانبه در 
این نشست مهم منطقه ای که به ریاست سید عباس عراقچی وزیر امور 

خارجه کشورمان برگزار خواهد شد، شرکت خواهند کرد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی با اشاره به جایگاه و نقش اکو در گسترش 
همکاری اقتصادی بیــن کشــورهای منطقه تصریح کرد: ســازمان 
همکاری اقتصــادی )اکو( از جملــه قدیمی تریــن ترتیبات همکاری 
اقتصــادی منطقه ای در بین کشــورهای در حال توســعه می باشــد 
که ارتقای توســعه اقتصادی منطقــه ای را در دســتور کار خود دارد و 
جمهوری اسلامی ایران در ســال 2۰2۴ میلادی ریاست دوره ای آن را 
برعهده دارد.سخنگوی وزارت امور خارجه خاطرنشان نمود که نشست 
وزرای اکو دومین اجلاس وزیران یک ســازمان بین المللی در شش ماه 
اخیر است که به میزبانی جمهوری اسلامی ایران برگزار می شود. شایان 
ذکر اســت ایران در تیر ماه ســال جاری میزبــان وزرای امور خارجه و 
 )ACD( مقامات ارشد ۳۳ کشــور عضو مجمع گفتگوی همکاری آسیا
بود.بقایی در پایان با اشــاره به اهتمام جدی دســتگاه دیپلماسی برای 
برگزاری برخی از رویدادهای مهم بین المللی در سایر استان ها، هدف از 
این اقدام را فراهم کردن امکان آشنایی شرکت کنندگان با ظرفیت های 

اقتصادی و فرهنگی مناطق مختلف ایران عنوان نمود.

یادداشت

تریبون

مشاور ارشــد رهبر معظم انقلاب اسلامی ایران تأکید 
کرد کاری کــه حزب الله امــروز انجــام می دهد یک 

ضرورت برای امنیت کل منطقه است.
»علــی لاریجانی« مشــاور ارشــد حضــرت آیت الله 
خامنه ای رهبر معظــم انقلاب اســلامی ایران گفت: 
مردم ما تلاش هــای حــزب الله را ارج می نهند. اکنون 
که تعداد زیادی از لبنانی ها بــه دلیل حملات ظالمانه 
صهیونیست ها مجبور به ترک خانه های خود شده اند، 
بســیاری از مردم هر چه در توان دارنــد برای کمک به 
مردم لبنان انجام می دهند. کمک ها به برادران لبنانی 
ما منتقل می شــود و ما امیدواریم که این تلاش ها در 

آینده ادامه یابد.
وی در گفت وگوی اختصاصی با شبکه المنار 
تصریح کرد: کشــورهای دیگــری نیز برای 
بهبود شــرایط لبنانی های عزیزمان کمک 
می کنند. از طرفی خبرهای خوبی می شنویم 
و ان شاءالله مشکلات منطقه حل خواهد شد.

لاریجانی در خصوص دیدارهــای چند روز 
پیش خود در لبنــان نیز گفت که اوضــاع در لبنان به 

خوبی پیش می رود.
مشاور ارشد حضرت آیت الله خامنه ای تاکید کرد: نبیه 
بری، رئیس پارلمان لبنان سیاســتمداری ماهر است 

و تلاش های وی مثمر ثمر اســت. امیدواریم 
این موضوع به زودی حل شود.

وی خاطرنشــان کرد: ما همیشه با دوستان 
خود در حزب الله ارتباط نزدیکی داشــته ایم 
زیرا از قدیــم آنها را می شــناختم. کاری که 
آنها انجام می دهند حــول محور دفاع عمیق 
از ســرزمین خود و امنیت لبنان است. کاری 
که حزب الله امــروز انجام می دهد یــک ضرورت برای 
امنیت کل منطقه است و از این منظر باید قدردان این 

قهرمانان وفادار بود.
وی توضیح داد: پس از سفرم به سوریه و لبنان، مواردی 

وجود داشــت که باید بــا برادرانمــان در حزب الله در 
اینجا مطرح و پیگیری می شــد. از آنجایی که »عبدالله 
صفی الدین« نماینده حزب الله در ایران را می شناختم، 
تصمیم گرفتم شــخصا با ایشــان ملاقات کنــم و از 
زحماتی که در لبنان انجام می دهند تشــکر و قدردانی 
کنم و در مورد مسائلی صحبت کنم که نیاز به پیگیری 

دارد.
لاریجانی پس از سفر منطقه ای خود به لبنان و سوریه 
با عبدالله صفی الدین در دفتر حزب الله در تهران دیدار 
و وضعیت منطقــه و آخرین تحولات عرصــه لبنان و 

فلسطین را با وی بررسی کرد.

مشاور

خریدار  رئیــس مجلس گفت: مســیر 
تعامــلات ایــران و آژانس بایــد در فضای 

غیرسیاسی و در چارچوب تعهدات باشد.
 محمدباقر قالیباف در جلسه علنی مجلس 
شورای اســلامی طی نطق پیش از دستور، 
گفت: سالروز تشکیل بسیج مستضعفین به 
فرمان حضرت امام )ره( را به تمام بسیجیان 

سراسر کشور تبریک می گویم.
وی متذکر شــد: امــام امت فرمــود من به 
خلوص و صفای بسیجیان غبطه می خورم 
و از خداونــد می خواهــم مرا با بســیجیان 
محشور کند و این اخلاص همان روحیه ای 
اســت که بر اســاس آن بســیج پشتیبان 

انقلاب است.

بدون بسیج و میدان داری مردم، 
انقلاب اسلامی عمر کوتاهی می داشت

رئیس مجلس شورای اســلامی بیان کرد: 
بدون بســیج و میدان داری مــردم، انقلاب 
اســلامی عمر کوتاهی می داشت و در میان 
توطئه هــای داخلــی و خارجی شکســت 
می خورد. بــه تعبیر رهبر معظــم انقلاب 
اسلامی تا بسیج اســت، جمهوری اسلامی 
از سوی دشمنان تهدید نخواهد شد. هدف 
بسیج خوشــبختی ایران و ایرانی است و در 
این راه در مقابل هرگونه انحرافی از مسیر به 

درستی می ایستد.
وی ادامــه داد: بســیج مــردم در قالــب 
یــک تشــکل انقلابی اســت کــه یکی از 
برجســته ترین نوآوری های امــام رحمت 
الله علیه بود که امــروز دامنه آن از مرزهای 
کشــورمان فراتــر رفته اســت و ملت های 

آزاده دریافتنــد که بزرگ ترین پشــتوانه 
حکومت های مســتقل، مردم هســتند و 
ســازماندهی مردمی در راه دســتیابی به 
اهداف الهی و متعالی، حافظ کشــور و ملت 

خواهد بود.
رئیس مجلس شــورای اســلامی تصریح 
کرد: برای همه بســیجیان عزیز در تمامی 
اقشار این سازمان اعم از بسیج دانشجویی، 
دانش آمــوزی، اســاتید، زنــان، اصناف و 
بازاریان، کارگران، ســازندگی و سایر اقشار 
توفیق و عاقبت به خیــری از خداوند متعال 

مسئلت می کنم.

رویکرد سه کشور اروپایی و آمریکا 
غیرواقع بینانه سیاسی و مخرب بود

قالیبــاف در ادامه و در واکنــش به صدور 
قطعنامه علیه ایران از سوی شورای حکام، 
گفت: رویکرد غیرواقع بینانه سیاســی و 
مخرب سه کشور اروپایی و آمریکا منجر به 
صدور قطعنامه ای ناموجه و غیر اجماعی 
در مورد برنامه صلح آمیز هســته ای ایران 
در شــورای حــکام آژانــس بین المللی 
انرژی اتمی شــد؛ ســه دولــت اروپایی و 
آمریکا فعالیت های هســته ای کشورمان 
را بهانه ای برای اقدامات نامشــروع خود 
قــرار داده، اعتبار و اســتقلال آژانس را با 
بدعهدی و بی صداقتی زیر سوال می برند 
و فضای سازنده ایجاد شــده برای تقویت 
تعامــلات ایــران و آژانــس را غبارآلود 

می کنند.
وی ادامه داد: پاســخ متقابــل جمهوری 
اسلامی ایران به این سوءاستفاده سیاسی 

از شورای حکام آژانس بلافاصله در دستور 
کار قرار گرفــت و راه اندازی مجموعه ای از 
ســانتریفیوژهای جدید و پیشــرفته آغاز 

شد.
 ادامه این قبیل تصمیمات سیاســی و غیر 
ســازنده باعث می شود که کشــورها برای 
حفظ امنیت ملی خود به ســمت اقدامات 
خــارج از پروتکل های آژانس ســوق پیدا 

کنند.
وی تاکید کرد: امید اســت این سازمان و 
ســران کشــورهایی که با مخالفت خود 
در صدور قطعنامه اخیــر حافظ و حامی 
اســتقلال عمــل و اعتبار فنی شــورای 
حکام هســتند، به ســلطه ظالمانه سه 
کشــور اروپایی و آمریکایی پایان دهند 
تا مســیر تعاملات ما و آژانــس در فضای 
غیرسیاســی و در چارچــوب تعهــدات 

صورت پذیرد.
قالیباف در ادامه و در واکنش به صدور حکم 
بازداشــت دیوان عالی کیفری بین المللی 
برای نتانیاهو و گالانت، گفت: دیوان کیفری 
بین المللی ســرانجام حکم بازداشت دو تن 
از بزرگتریــن جنایتکاران جنگــی تاریخ 
معاصر یعنی ســران قاتل رژیم نامشــروع 

صهیونیستی را صادر کرد.
 ایــن حکــم انســانی نخســتین حلقه از 
زنجیره اقداماتی اســت که سران جنایتکار 
رژیم را در پیشــگاه مردم جهان نسبت به 
نسل کشــی و جنایت جاری در غزه و لبنان 
محاکمه می کند و دیگر رسانه های وابسته 
آمریکایــی نمی تواننــد جنایــات آن ها را 

لاپوشانی کنند.

مردم جهان برخلاف سران آمریکا، 
برای جنایتکاران دست نمی زنند

رئیس مجلس شــورای اسلامی تاکید کرد: 
مردم جهان برخلاف ســران آمریکا، برای 
جنایتکاران دست نمی زنند و هر روز بیشتر 
از دیروز آن هــا را در وجدان عمومی جهانی 

مفتضح و سرافکنده خواهند کرد.

رژیم صهیونیستی منفور 
و منزوی است

قالیباف گفت: اکنون رژیم صهیونیســتی 
منفور و منزوی است و ۸۰ سال دروغگویی 
و سفیدشــویی جنایت های فجیع این رژیم 
بی اثر شده است که این ثمره خون ده ها هزار 
شــهید غزه و لبنان و فرماندهانی همچون 
سیدحسن نصرالله، شهید قاسم سلیمانی، 

اسماعیل هنیه و یحیی سنوار است. به یاری 
خداوند متعال، جوانــان آزاده و عدالت خواه 
جهــان تحقــق آرمان هــای آزادی قدس 

شریف را خواهند دید.
رئیس مجلس شــورای اســلامی در ادامه، 
اظهار کرد: همچنین حادثه تلخ شــهادت 
جمع کثیری از شــهروندان پاکســتانی در 
حمله تروریستی را به دولت و ملت پاکستان 
بــه ویــژه خانواده هــای داغدار شــهدای 
مظلوم این حادثه تســلیت می گویم و برای 
مجروحــان آرزوی شــفای عاجــل دارم. 
جمهوری اســلامی ایران همچون گذشته 
در کنار کشورهای دوست و برادر پاکستان 
خواهد بود تا با گســترش امنیت در سطح 
منطقه، از تکرار چنین حوادثی در هر شکل 

جلوگیری شود.

ورت برای امنیت کل منطقه است وز انجام می دهد یک ضر لاریجانی: کاری که حزب الله امر

خریدار  وزیر کشــور با اشــاره به ناترازی 
انرژی در کشــور از مردم خواست: مصرف 
بهینه اجازه دهیم این انرژی برای آیندگان 
هم بماند چرا که انرژی های فســیلی زمان 

زیادی طول می کشد تا تشکیل شود.
  اســکندر مؤمنی در آیین تکریــم و معارفه 
اســتاندار زنجــان بــا گرامیداشــت یاد و 
خاطــره شــهدای انقلاب، دفــاع مقد س، 
مدافعان حــرم، جبهه مقاومــت  و به ویژه 
۳۵۰۰ شهید  اســتان زنجان  اظهار داشت: 
بسیار خوشــحالم که امروز به زیارت مردم 
این اســتان نائل شدم؛ دیار شــور و شعور 
حســینی)ع(، دیار غواصان دریادل حضور 
دارم و ســر تعظیم فــرود می  آوریم به روح 

همه شهدای این استان.
وی یکی از رمــوز بقای انقلاب اســلامی را 
تشکیل سازمان بســیج عنوان کرد و افزود: 
بســیجیان در همه صحنه ها حضور دارند 
و پشتوانه ارزشــمندی برای امنیت کشور 
هستند. زمانی که صدام به ایران حمله کرد 
بیان کرد؛ گشــتی در ایران می زنیم و ظرف 
دو هفته خوزســتان را تصــرف می کنیم.، 
و طبق محاســبات خودش درســت پیش 
می رفت چرا که در کشــور دچار مشکلاتی 
بودیم و آمادگی لازم را برای دفاع از کشــور 

نداشتیم.
مؤمنی با بیان اینکه انســجام ملی در دفاع 
مقدس ســبب پیروزی ایران اسلامی شد، 
تصریح کرد: همــه ایران جبهــه بود و یک 
همبستگی ملی داشــتیم و حتی یک وجب 
از خاک ایران به تصرف دشمن درنیامد لذا 
وفاق و همبســتگی ملی یکی از مؤلفه های 
قدرت ملی اســت و توصیه به همه مدیران 

داریم از همه ظرفیت ها استفاده کنند.
وی در ادامه با بیان اینکه شــعار وفاق ملی 
صرفاً یک شعار نیست که رئیس جمهور در 
ایام تبلیغات بیان کرد . وفاق و همبســتگی 
ملی بســتری برای هم افزایی پیشــرفت و 
توسعه در کشور است که هم کارکرد داخلی 
و هم کارکرد خارجــی دارد؛ وقتی این وفاق 
در عمل شــکل بگیرد و از همــه ظرفیت ها 
از هرنگاه و جنســیت و قومیــت و مذهب 
و گرایش استفاده شود کمک کننده کشور 
خواهد شد و قطعاً ســبب پیشرفت خواهد 
شــد، از ســوی دیگر این وفاق در خارج از 
مرزها هم ســبب خنثی شــدن تهدیدات 

دشمن می شود.
مؤمنی با تقدیر از زحمات سه ساله محسن 

افشــارچی گفت: با یــاد و خاطره شــهید 
رئیســی و زحمت کشــان دولت سیزدهم 
تشــکر می کنم. دولت چهاردهــم که وارد 
فعالیت شد، استاندار زنجان با همان انگیزه 
قبلی فعالیت کرد و اصلًا از خدمت رسانی به 

مردم ناامید نشد.
 وزیر کشور در بخش دیگری از سخنان خود 
با اشــاره به شــعار دولت چهاردهم و آقای 
پزشــکیان افزود: در جلسه امروز شاهد یک 
وفاق ملی هســتیم؛   نباید مردم این استان 
دچار مشکلات اقتصادی باشند و پیام مردم 
این اســتان را به دولت منتقل خواهم کرد و 
تلاش می کنیم به این دیــار کمک کنیم تا 
مردم زنجان  به آنچه شایســته آن هستند 
برســند؛ هرگز به جایگاهی که شایســته 
مردمان ایران است نرسیده ایم و این وعده را 
می دهیم تا بتوانیم با همراهی هم، به جایگاه 

والا نزدیک تر شوند.
 وی با بیان اینکه رئیس جمهــور در دوران 
انتخابات دیدگاه ها و شــعارهایی را مطرح 
کرد که از مهم ترین آنها وفاق و همبستگی 
ملی بود و معتقد بود ایــران متعلق به همه 
ایرانیان با هر نوع مذهب و قومیت اســت و 
پیشــرفت و توسعه بدون اســتفاده از همه 
ظرفیت ها، دیدگاه ها، اقــوام و مذاهب قابل 
تحقق نیســت، افزود: در وزارت کشــور ما 
عهد بســته ایم به این رویکرد کمک کنیم، 
چرا کــه معتقدیم پاســداری از رأی مردم 

تنها در صندوق ها خلاصه نمی شــود، البته 
این موضوع مهمی اســت کــه همان رأی 
که مردم می دهند از صنــدوق بیرون بیاید 
کــه خوشــبختانه از اول انقــلاب تا کنون 
همین گونه بوده است؛ اما پس از آن نیز باید 
تلاش کنیم همان شعارها و رویکردهایی را 
که مردم به آن اعتمــاد کردند و رأی دادند، 
دنبال کنیم و از نگاه های شــخصی فاصله 

بگیریم.
وزیر کشــور گفت: بر همین اســاس برای 
انتخاب اســتانداران شاخص هایی را تعیین 
کردیم و کارگروهی متشــکل از معتمدین 
و مجربیــن ایجاد شــد تا شــاخص ها را با 
افراد تطبیق دهند. مــلاک اصلی ما در این 
شــاخص ها، شایســتگی و کارآمــدی بود 
و تأکید شــد هرکس از هر قومیت، مذهب 
و نگاه سیاســی بر اســاس این شاخص ها 
انتخاب شــود، باید در فهرســت بیاید. این 
میثاق ما با همکارانمان در وزارت کشور بود 
و خوشــبختانه بر همین میثاق ماندیم. سه 
استاندار سیســتان و بلوچستان، کردستان 
و خوزستان بر اساس شایســتگی انتخاب 
شدند و در خصوص سایر استانداران هم به 

همین شکل است.
وزیر کشور در بخش دیگری از سخنان خود 
با اشاره به انتخاب اســتاندار زنجان تصریح 
کرد:  طبیعی بود برای انتخاب استاندار این 
دیار دقت بیشــتری صورت بگیرد که بین 

گزینه های زیادی که مطرح شد با بررسی ها 
و مشــاوره ها بــه دکتر صادقی رســیدیم؛ 
 استاندار جدید دارای تحصیلات متناسب و 
تجربیات بسیار خوبی بود و از بین گزینه ها 
به آقای ایشان رسیدم؛ ایشان از فرزندان این 
خطه هستند و دنبال آزمون و خطا نبودیم؛ 
ایشــان در مســئولیت های قبلی کارنامه 
قابل قبولی داشــت  و  در این استان  خدمت 
کرده  بود و در چند اســتان دیگر  مسئولیت 
داشــتند  بنابراین تجربه لازم بــرای اداره 

استان را دارد.
وزیر کشــور تأکید کرد: جایگاه استانداری 
جایــگاه آزمون و خطا نیســت و باید فردی 
انتخــاب شــود کــه عملکــرد و کارنامه 

قابل دفاعی داشته باشد. 
وی در چند استان در قامت معاونت سیاسی 
و امنیتی و در دولــت دوازدهم هم به عنوان 
بازرســی ویژه نهاد ریاســت جمهوری و... 
فعالیــت کــرده اســت و از ســابقه خوبی 
برخوردار اســت؛ محســن صادقی فرزند 
زنجان اســت و تــا دیپلم هم در این شــهر 
تحصیــل کردنــد. وی مســئولیت های 
مختلفی در ســال های گذشــته در اقصی 
نقــاط کشــور داشــتند و خوشــبختانه 

کارنامه ای قابل قبول هم دارند. 
جایگاه اســتانداری جایــگاه آزمون و خطا 
نیست و باید فردی انتخاب شود که عملکرد 
و کارنامه قابل دفاعی داشــته باشد. وی در 

چند اســتان در قامت معاونت سیاســی و 
امنیتی و در دولت دوازدهــم هم به عنوان 
بازرســی ویــژه نهــاد ریاســت جمهوری 
و... فعالیت کرده اســت و از ســابقه خوبی 

برخوردار است.
مؤمنی با بیان اینکه لازم بود مسئولی  برای 
این اســتان انتخاب  شــود که ضمن احراز 
شــرایط، توســعه محور باشــد.، ادامه داد: 
 بنابراین بر اساس شاخص های تعیین شده 
اســتاندار جدید به هیئت دولت معرفی شد 
و برنامه های خود را با تسلط کامل در دولت 
ارائه داد؛ تشریح خوبی از چالش های زنجان 
داشتند و تســلط خوبی به استان داشتند و 
برنامه های تحولی خــود را ارائه کردند که 
مورد استقبال بســیار خوبی قرار گرفت و با 
اجماع رأی کابینه به عنوان استاندار انتخاب 

شد.
 وزیر کشــور با آرزوی توفیق برای استاندار 
جدید تأکید کرد: رئیس جمهور به ایشــان 
برای تحول اساســی در زنجــان تأکیدات 
بسیاری داشــتند و از اعضای هیئت دولت 
خواســتند پشــتیبان اســتاندار باشند و 
ان شــاءالله با همدلی، وفاق و همبســتگی 
که در این اســتان وجــود دارد و همراهی 
بخش های خصوصی و دولتی، نمایندگان و 
فعالان اقتصادی با استفاده از ظرفیت های 
موجود، اســتان زنجان به جایگاه شایسته 

خود خواهد رسید.
مؤمنی با اشــاره به ناترازی انرژی در کشور 
گفت: وزرای نفت و نیــرو توضیحات لازم را 
ارائه داده اند، اما این نکته را باید تأکید کنم 
که نباید هرگونه که خواستیم مصرف انرژی 
داشته باشــیم و اول هم باید از خودمان در 
دولت شروع کنیم؛ صرفه جویی باید اولویت 
دســتگاه های دولتی باشــد لذا باید دمای 
محیط بــه پایین ترین حــد ممکن کاهش 
یابد و وقتی مــردم ایــن را می بینید قطعاً 

اثرگذار خواهد بود.
وزیر کشــور از مردم خواســت: با مصرف 
بهینه اجازه دهیم این انرژی برای آیندگان 
هم بماند چرا که انرژی های فســیلی زمان 
زیادی طول می کشد تا تشــکیل شود لذا 
باید صرفه جویی در اولویــت قرار گیرد تا از 
این ناترازی عبور کنیــم و مربوط به امروز 
هم نیست و از دهه گذشــته با این مشکل 
مواجــه بوده ایم لذا خواهــش داریم مردم 
دولتمردان را همراهــی کنند تا  از این برهه 

عبور کنیم.
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 روند بازار فعلا صعودی خواهد بود
بی اعتنایی بورس به قطعنامه

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: بازار سرمایه بدون توجه به قطعنامه 
شــورای حکام و تنها با کمک سیاســت های درســت اقتصادی دولت 

چهاردهم حداقل تا هفته ها می تواند روند صعودی داشته باشد.
 همایون دارابی، کارشــناس بازار ســرمایه بیان کرد: باتوجه  به اینکه 
تنش ها در منطقه خاورمیانه کاهش یافته و دولت چهاردهم نیز از زمانی 
که روی کار آمده از بازار ســرمایه حمایت کرده است، فعلا شرایط برای 
بازار سرمایه نگران کننده نیســت.دارابی ادامه داد: همچنین دولت در 
لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ نیز نکات منطقی و معقولی را گنجانده است 
و همه ی این ها باعث شده اند بازار سرمایه از کف خودش فاصله بگیرد و 

در حال طی کردن روند صعودی باشد.

احتمال تأثیرگذاری قطعنامه شورای حکام بر اقتصاد ایران
دارابی در خصوص امکان تأثیرگذاری قطعنامه شــورای حکام بر آینده 
بازار ســرمایه افزود: این قطعنامه همه چیز را به ســه ماه آینده ارجاع 
می دهد و می گوید که مدیرکل آژانس انرژی اتمی باید سه ماه دیگر در 
این خصوص گزارش بدهد.وی ادامه داد: ما هنوز نمی دانیم که در آینده 
چه اتفاقی رخ خواهــد داد و اینکه آیا ایران با آمریــکا مذاکره ای انجام 
خواهد داد یا نه؟وی افزود: آژانس بین المللی انرژی اتمی یک مجموعه 
سیاســی اســت که طبیعتاً تصمیماتش هم در قالب مسائل سیاسی 
گرفته می شود و به همین خاطر اســت که شرایط به این برمی گردد که 

ما در ماه های آینده چه تصمیماتی را اتخاذ کنیم.

تک نرخی شدن دلار سیاستی صحیحی است از طرف دولت
دارابی در خصوص حرکت دولت به ســمت تک نرخی کردن ارز گفت: 
با توجه  به اینکه صنایع پتروشــیمی و معادن از گروه های پیشرو و فعال 
در بازار سرمایه هســتند، و آن ها از این سیاســت تأثیر می گیرند قطعاً 

می تواند به سود بازار سرمایه تمام شود.
این کارشــناس بازار ســرمایه در خصوص ورود ترامپ به کاخ سفید و 
تأثیرش بر اقتصاد ایران گفت: ما در حال حاضر منتظر این هســتیم که 
ببینیم ترامپ چه اقدامی خواهد کــرد؟ ما به  خودی  خود تصویر مثبت 
یا منفی نداریم، ولی خوب اگر مســیر مذاکره در پیش گرفته شــود و 
باتوجه به صحبت های آقــای لاریجانی با وب ســایت رهبری می توان 

گفت که ایران در خصوص مذاکره تصمیماتی را گرفته است.

 بررسی افزایش قیمت خودرو توسط دولت
دارابی در خصــوص افزایش قیمت خودرو اعلام کــرد: افزایش قیمت 
خودرو را باید کمکی دانســت که دولت برای بهبود بازار سرمایه انجام 
داد و همچنین با توجه  به اینکه زیان انباشــته خودروسازان به چیزی 
حدود ۵ میلیارد دلار رســیده بود این سیاســت دولــت چهاردهم را 

می توان گامی در جهت بهبود شرایط برای تولیدکنندگان دانست.

 تأثیر نرخ تسعیر ارز بر سهام بانک ها در بازار سرمایه
دارابــی در خصوص نرخ تســعیر ارز نیز بیان کرد: این مســئله یکی از 
فاکتور های اساسی در نظام بانکی اســت و نرخ آن یک فرصتی را ایجاد 
می کند که بانک از محل آن ســرمایه هایش را افزایش دهد و هرچه این 
نرخ به نرخ واقعی بازار آزاد نزدیک تر باشد بانک ها فرصت مناسبی پیدا 

می کنند تا بتوانند سرمایه های خودشان را افزایش بدهند.

QR کد قیمت گوشت قرمز را کاهش می دهد
یک مســئول صنفی گفت: با کد شناسا نوع گوشــت این که بره است یا 
میش، حتی گوســفند است یا بز مشخص می شــود در حالی که امروز 

تحت یک عنوان، گوشت گوسفندی قیمت گذاری و به فروش می رسد.
گوشت قرمز یکی از تأمین کنندگان پروتئین سبد غذایی انسان است. 
این محصول در کنار انواع گوشت طیور و تخم مرغ مصرف روزانه دارد. 
چند سالی است که در کشــور به دلیل عدم مدیریت درست در صنعت 
دامپروری قیمت گوشــت قرمز صعودی بوده که خوشــبختانه در یک 
سال اخیر این نوسان کاهش یافته اســت. در حال حاضر هر کیلو گرم 

گوشت قرمز از ۶۵۰ تا ۹۰۰ هزار تومان متغیر است.

از ســوی دیگر برای مدیریت این بخش همچون گوشت سفید ضرورت 
دارد تا تغییراتی در روند عرضه آن به وجود آید و با نظارت بیشتر شبکه 
توزیع کنترل شود. شناسه کالا یا QR کد که برای برخی از محصولات 
کشاورزی در حال انجام است و ۴۰۰ هزار کشاورز برای محصولات خود 

کد یکتا دریافت کردند باید برای گوشت نیز پیاده سازی شود.
جواد آزاد، مدیر عامل اتحادیه سراســری صنعت دامپروران با اشــاره 
به قانون برنامه هفتم توســعه گفت: بنا بر مــاده ۳۵ قانون برنامه هفتم 
توســعه و در بند الف این ماده قانونی، آمده است »شناسنامه دار کردن 
محصولات کشاورزی به منظور ایجاد قابلیت رهگیری و شناسایی مبدأ 
محصولات تولیدی و بهینه سازی مصرف نهاده ها در مبدأ توسط وزارت 
جهاد کشاورزی با مشارکت اتاق اصناف کشاورزی و منابع طبیعی ایران 
و سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی جمهوری اسلامی 
ایران انجام می گیرد«، اگر این قانون اجرایی شــود روی قیمت ها تأثیر 

گذاشته و منجر به کنترل نرخ ها و حتی کاهش آن در بازار می شود.
وی افزود: با کد شناســا نوع گوشــت اینکه بره اســت یا میش، حتی 
گوسفند است یا بز مشخص می شود در حالی که امروز تحت یک عنوان، 
گوشت قرمز گوســفندی قیمت گذاری و به فروش می رسد.وی ادامه 
داد: به طور قطع انواع گوشــت قرمز، قیمت متفاوت داشته و با QR کد 
باید نوع گوشت مشخص باشــد.آزاد با بیان اینکه زیرساخت ها فراهم 
است، اظهار کرد: بخشی از گوشت های توزیع شده از طریق کشتارگاه 
توزیع می شود که با پلاک است و با رجوع به سامانه، صاحب دام، جنس 
آن، تاریخ تولد و مأمور پلاک کوب آن مشخص است. بنابراین بخشی از 
اطلاعات در ســامانه موجود بوده و اگر این کد شناسا لحاظ شود مردم 
دیگر می داننــد چه نوع گوشــتی در حال خرید هســتند.مدیر عامل 
اتحادیه سراسری صنعت دامپروران با تاکید بر استفاده از بستر موجود 
با شناسنامه دار کردن گوشــت، ادامه داد: بر اســاس اعلام مرکز آمار 
ایران، ســرانه مصرف در کشــور به حدود ۵ تا ۶ کیلو گرم رسیده است 
و وزارت جهاد کشــاورزی هم آمار تولید را حــدود ۹۰۰ هزار تن اعلام 
می کند. اگر این عدد در ۸۵ میلیون جمعیت ایران تقسیم شود مصرف 
سرانه حدود ۱2 کیلو گرم خواهد بود.آزاد با اشاره به آمار دام موجود در 
کشور تصریح کرد: تعداد دام سبک در کشور ۴۹ میلیون رأس گوسفند 
و ۱۷ میلیون رأس بز بوده که در واقع ۴۰ درصد آمار گوشت کشور را به 
خود اختصاص داده اســت.وی با بیان اینکه اما بخش زیادی از گوشت 
قرمز کشور به وسیله دام سنگین تأمین می شود، اضافه کرد: در واقع ۶۰ 
درصد آمار گوشت کشور مربوط به دام های سنگین با ۷.۵ میلیون رأس 
بوده که از این تعداد ۳.۳ میلیون رأس مربوط بــه دام آمیخته )بومی و 

صنعتی( و 2.۵ میلیون رأس مربوط به دام بومی است.

بازار

سمیه رسولی  2۷ شهریور وزیر صمت بر 
لزوم اصلاح آیین نامــه واردات خودروهای 
کارکرده تاکید کرد با ایــن حال تا امروز که 
عدم اجرای آیین نامه مذکــور مورد انتقاد 
رئیس مجلس قرار گرفته، خبری از اصلاح 

آیین نامه نیست.
2۷ تیر ماه ســخنگوی دولت سیزدهم خبر 
از تصویــب آئین نامــه واردات خودروهای 
کارکرده بعــد از تقریباً ۱۰ مــاه داد؛ او در 
حاشــیه جلســه هیئت دولت اعلام کرده 
بود که »با ابلاغ آئین نامــه، واردات خودرو 
به شــرط اینکه مدل 2۰۱۹ به بالا باشــد و 
استانداردهای روز اروپا را داشته باشد برای 
همه ایرانیان آزاد شــد. اشــخاص حقیقی 
داخــل و خارج کشــور می تواننــد خودرو 
وارد کنند. مجوز این آئیــن نامه از مجلس 
گرفته شــده اســت. پیش از این آئین نامه 
واردات خودرو نو نیز ابلاغ شــده بود. لزوم 
رعایت اســتانداردهای روز اروپا در واردات 
خودروهای دســت دوم حتمی است. منابع 
و روش هــای تأمین ارز باید بــه تأیید بانک 

مرکزی برسد.«
همانطور که اشاره شــد این آئین نامه بعد از 
ماه ها کش و قوس در روزهای پایانی دولت 
سیزدهم تصویب شــد با این حال با شروع 
به کار دولت چهاردهــم، محمد اتابک وزیر 
صمت اعلام کرد که این آئیــن نامه مجدد 
نیاز به اصلاح دارد؛ او 2۷ شهریور ماه یعنی 
دقیقاً 2 ماه بعد از تصویــب آئین نامه تاکید 
کرد که »در بحــث خودروهای کارکرده نیز 
بانک مرکزی، ســازمان استاندارد و گمرک 
مباحثی را مطرح کردند که باید آن ها را حل 
کنیم و بخشنامه موجود نیازمند اصلاحاتی 
اســت زیرا با این بخشنامه ممکن است پول 
مردم از بین بــرود، بنابراین بــه دنبال یک 

بخشنامه درست هستیم.«
البته اظهــارات اتابک دربــاره لزوم اصلاح 
این آئیــن نامه درســت اســت چراکه به 
اعتقاد کارشناسان آئین نامه مذکور دارای 
ابهاماتی است؛ به عنوان نمونه طبق گزارش 
مرکز پژوهش های مجلس »بررسی ها نشان 
از وجود موانعی در جهــت اجرایی صحیح 
آن دارد. آئیــن نامــه اجرایی مــاده )۱۱( 
قانون ســاماندهی صنعت خودرو )واردات 
خودروهــای کارکــرده( دارای ابهامات و 
ایراداتی از جنــس نحوه تأمیــن ارز مورد 
نیاز، تعرفه گذاری، ضعف در توســعه حمل 
و نقل عمومی و تعداد گواهی اســقاط است 
که می تواند در فرایند اجرای قانون موجب 
خلل شــود و به تبــع آن نارضایتی مصرف 

کنندگان را در پی داشته باشد.«
با این حال تــا به امــروز بیــش از 2 ماه از 
اظهارنظــر اتابک درباره اصــلاح آئین نامه 
واردات خودروهــای کارکــرده می گذرد 
اما همچنان خبری از سرنوشــت آئین نامه 
در دســت نیســت تا جایی که این موضوع 
مــورد انتقــاد محمدباقر قالیبــاف رئیس 
مجلس شــورای اســلامی نیز قرار گرفت؛ 
قالیباف امروز در جلسه مجلس گفته است 
»نزدیک به دو سال اســت که قانون واردات 
خودروهای دســت دوم را تصویب کردیم و 
سوال آن اســت چرا نمی گذارند این قانون 
اجرایی شــود؟ کســانی که قطعات خودرو 

وارد می کنند، ســالانه بیــش از ۸ میلیارد 
دلار قطعاً وارد می کننــد اما زمانی که بحث 
واردات خودرو می شود می گویند پول برای 
واردات نیســت. آنــان نمی خواهند اجازه 

رقابت دهند.«
این انتقادات رئیس مجلس نشــان می دهد 
که نمایندگان نیــز کامل به ایــن موضوع 
که می توان به جای تخصیــص ارز فراروان 
برای واردات قطعات خودروهای مونتاژی، 
بخشی از آن را برای واردات خودروی کامل 
اختصاص داد تا هم حبــاب قیمتی در بازار 
خودرو بشــکند و هم بازار کمی رنگ و بوی 
رقابت به خود بگیرد، واقف هســتند با این 
حال تا بــه امروز خبری از اصــلاح و اجرای 

آئین نامه نیست.
آنطور کــه کارشناســان تاکیــد دارند در 
صورتی که از این ۸ میلیــارد دلار تنها یک 
میلیــارد دلار بــرای واردات خودورهــای 
کارکرده اختصاص می یافت، می توانستیم 
شــاهد عرضه بــاغ بــر ۸۰ هزار دســتگاه 

خودروی خارجی به بازار باشیم.

واردات خودروهای کارکرده از کی 
کلید خورد؟

شهید رئیسی ششــم اردیبهشت ماه سال 
گذشــته، لایحه الحــاق موادی بــه قانون 
ســاماندهی صنعت خــودرو را به مجلس 
ارســال کرد و مدتــی بعد نیــز نمایندگان 
مجلس در جلســه علنی مجلس شــورای 
اســلامی گــزارش کمیســیون صنایع و 
معادن درباره لایحه الحاق موادی به قانون 
ساماندهی صنعت خودرو را تصویب کردند. 
طبق این مصوبه، متونی به عنوان مواد )۱۱( 
تا )۱۳( به قانون ساماندهی صنعت خودرو 
– مصوب سال ۱۴۰۰ و اصلاحات بعدی آن 

الحاق شد.
2۴ تیرماه نیــز طحان نظیف ســخنگوی 
شورای نگهبان در حســاب توییتری خود 
نوشــت: لایحه الحاق مــوادی بــه قانون 
ســاماندهی صنعت خودرو درباره واردات 
خودروهای کارکرده در جلســه شــورای 
نگهبان، بررســی و مغایر با موازین شــرع و 

قانون اساسی شناخته نشد.

ســرانجام 2۸ تیرماه رئیس مجلس شورای 
اســلامی قانون الحــاق موادی بــه قانون 
ساماندهی صنعت خودرو مربوط به واردات 

خودروهای کارکرده را برای اجرا ابلاغ کرد.
شــهید رئیســی نیز چند روز بعد یعنی در 
تاریخ دوم مردادماه، قانــون الحاق موادی 
به قانون ساماندهی صنعت خودرو را جهت 
اجــرای واردات خودروهای کارکرده با عمر 
حداکثــر پنج ســال را بــه وزارت صمت و 

همچنین وزارت کشور ابلاغ کرد.
در این میان، با توجه به تبصــره 2- از ماده 
-۱۱ که بیــان داشــت: »آئین نامه اجرایی 
این ماده مشــتمل بر مواردی از جمله نحوه 
تأمین ارز مورد نیاز و حمایت از تولید داخل 
ضوابط فنی این خودروهــا، )عمر کمتر از ۵ 
سال در زمان ورود به گمرک( و نحوه احراز 
آن ها و شــرایط واردات توســط اشخاص 
حقیقــی و حقوقی بــه پیشــنهاد وزارت، 
صنعت معــدن و تجارت با همــکاری بانک 
مرکزی جمهوری اســلامی ایران، گمرک 
جمهوری اســلامی ایران، سازمان حفاظت 
محیط زیســت و ســازمان ملی استاندارد 
ایران ظرف یک ماه پس از لازم الاجرا شدن 
این قانون، تهیه می شود و به تصویب هیأت 
وزیران می رســد.« مدت زمان یک ماهه ای 
که از ســوی وزارت صمت رعایت شد و این 
وزارتخانه آئین نامه پیشنهادی در خصوص 
واردات خودروهــای کارکــرده را به هیأت 

وزیران ارسال کرد.
اما 22 شــهریورماه منطقی معاون صنایع 
حمل ونقــل وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در نامــه ای خطــاب بــه مهدی قاســمی 
علی آبادی )دبیــر کمیســیون زیربنایی، 
صنعت و محیط زیست دفتر حیات دولت(، 
پیش نویــس اصلاحیه آئین نامــه اجرایی 
تبصره )2( مــاده )۱۱( قانون الحاق موادی 
به قانون ساماندهی صنعت خودرو را ارسال 

و ابلاغ کرد.
در نهایت آئین نامه اصلاح شده پیشنهادی 

وزارت صمت به هیئت وزیران ارسال شد.
در ادامه نیز عباس علی آبادی وزیر ســابق 
صمت در آخرین روز مهرماه پارســال خبر 
از به تصویب رســیدن آئین نامــه واردات 

خودروهای دســت دوم خارجی در هیأت 
وزیران داد و تاکید کرد که »دفتر دولت باید 
به زودی این آئین نامــه را ابلاغ کند تا مردم 

نیز به خواسته خود برسند.«
با این حال بهادری جهرمی سخنگوی دولت 
سیزدهم آبان پارسال در این مورد اعلام کرد 
که »درباره واردات خودروهای کارکرده دو 
موضوع مطرح است؛ اول اینکه نیازهای بازار 
خودرو تأمین شود و مســاله دوم اینکه ارز 
مصرفی در این خصــوص مدنظر قرار گیرد. 
در جلســه دولت در ذیل هر دو این مباحث 
نکاتی از سوی بانک مرکزی و وزارتخانه های 
مربوطه مطرح شــد. در نهایت قرار شد این 
آئین نامه به کارگروهی ارجاع شود تا ضمن 
جمع بندی تمامــی نــکات و نقطه نظرها، 
امکان واردات خودرو بــدون ایجاد رانت و 
فساد برای مردم فراهم شــود و هم زمان اثر 
منفی در بازار ارز نداشــته باشــد که مجدد 
موجب افزایش قیمت خودروهای داخلی و 

خارجی و ایجاد تورم شود.«
بــر همیــن مبنا نیــز بــه دلیل ایــرادات 
کارشناســی که به این آئین نامــه وارد بود 
هیأت دولــت مجدد شــروع به بررســی 
آئین نامــه کرد تا اینکه 2۷ تیر ماه امســال 
سخنگوی دولت ســیزدهم خبر از تصویب 

این آئین نامه داد.

مزایای واردات کارکرده ها
مزایــای واردات خودروهای دســت دوم از 
منظر مرکز پژوهش هــای مجلس در موارد 
کنترل بازار و کنترل انحصار، ارزبری پایین، 
کاهش خودروهای فرسوده و توسعه حمل 
و نقل عمومی و افزایــش رضایت اجتماعی 

خلاصه شده است.
کارشناســان بازوی پژوهشی مجلس دلیل 
کنترل بــازار و کنترل انحصــار را افزایش 
عرضه به بازار از مســیر واردات محصولات 
کارکرده برندهای جهانی خودروساز عنوان 

می کنند.
بررســی ها نشــان می دهد در پنج ســال 
گذشــته میانگین تولید خودرو در کشــور 
۹۵۳ هزار دستگاه خودرو بوده است. در این 
مدت واردات خودرو نیز ممنوع بوده است. 

میزان تولید خودرو در سال ۱۳۹۶ بیش از 
۱.۵۵ میلیون دســتگاه بوده است. بنابراین 
می توان نتیجه گرفت در ۵ ســال گذشــته 
میانگین تولید خودرو نســبت به سال ۹۶ 
حدود ۳۸ درصد کاهش داشــته است. این 
در حالیســت که علاوه بر تقاضای مصرفی 
شاهد حضور تقاضای سرمایه ای نیز به بازار 

بودیم.
افزایش تقاضا در بازار خودرو یکی از دلایل 
اصلــی افزایش قیمت هــا و بــه دنبال آن 
نابســامانی در این بازار اســت. در شرایطی 
که روند صعودی تولید خودروهای داخلی 
به میزانی نبوده تا عقــب ماندگی عرضه از 
تقاضا را جبران کنــد و واردات خودروهای 
صفرکیلومتر خارجی نیز به دلیل ارزبری بالا 
هنوز در روال نیفتاده ایــن ایده قوت گرفته 
که خودروهای وارداتی دست دوم می توانند 
تا حد زیادی چاله میــان عرضه و تقاضا را پر 
کرده و این به معنای آن است که کنترل بازار 
و کنترل انحصار از این مسیر ممکن خواهد 

شد.
نکته دیگر که به عنــوان مزیت مورد توجه 
مرکز پژوهش هــای مجلس قــرار گرفته 
ارزبری پایین واردات دست دوم ها به نسبت 
محصولات صفر کیلومتــر برندهای جهانی 
خودروساز اســت. واردات خودرو می تواند 
علاوه بر بهبود وضعیــت کیفی محصولات 
تولیدی شــرکت های خودروســاز، ایجاد 
رقابــت را نیــز در بــازار خــودرو ممکن 
کنــدواردات خــودرو می تواند عــلاوه بر 
بهبود وضعیت کیفــی محصولات تولیدی 
شرکت های خودروساز، ایجاد رقابت را نیز 

در بازار خودرو ممکن کند.
حال اگر بتوان از مسیر واردات خودروهای 
دســت دوم تیــراژ بیشــتر از محصولات 
تولیدی برندهای جهانی خودروســاز را به 
صورت یکجــا به بازار تزریــق کرد می توان 
امیدوار بود که ســرعت کاهــش قیمت ها 

افزایش یابد.
مرکز پژوهش های مجلــس کاهش تعداد 
خودروهای فرســوده را نیز بــه عنوان یکی 
از اهداف واردات دســت دوم هدف گذاری 

کرده است.
مطابق با بررسی های انجام شــده به گفته 
رئیس انجمــن مراکز اســقاط خودروهای 
فرســوده، در حــال حاضر در کشــور ۳.۵ 
میلیون دســتگاه خودروی سواری فرسوده 
وجود دارد که ســالانه حــدود یک میلیون 
دســتگاه به این تعداد اضافه می شــود. این 
خودروها باعث ایجاد مشــکلات متعدد در 
کشور می شــوند. که از آن جمله می توان به 
مصرف سوخت بالا، افزایش تلفات جاده ای 

و آلودگی هوا اشاره کرد.
با توجــه به اینکه بــا از ســرگیری واردات 
خودرو کارکرده تعداد خودروهای وارداتی 
افزایش می یابد بــا توجه بــه الزامی بودن 
ارائه گواهی اسقاط به ازای واردات خودرو، 
تعــداد اســقاط خودروهای فرســوده نیز 
افزایش خواهــد یافت. بنابرایــن می توان 
گفت همانند گذشــته با گره زدن اســقاط 
خودروهای فرســوده بــه واردات خودرو، 
چه نو و چه دست دوم، می توان امیدوار بود 

سرعت خروج فرسوده ها افزایش یابد.

سامانه جامع تجارت اعلام کرد: استفاده از شناسه کالا 
هنگام ثبت  ســفارش کالاهای مرتبط بــا دفتر صنایع 

ریلی و دریایی الزامی شد.
 ســامانه جامع تجارت اعلام کرد: از تاریخ ۱۴۰۳/۸/۵ 
درج شناسه کالا جهت ثبت سفارش ردیف تعرفه های 

فایل موجود در مســتندات در ســامانه جامع تجارت 
الزامی شده است.

در حال حاضر امکان اخذ شناســه کالا برای کالاهای 
ذیل این تعرفه ها فراهم شده است.

برای مشاهده سرفصل  های کالایی مرتبط با هر تعرفه، 

لازم است کاربران به مسیر »عملیات شناسه کالا ثبت 
کالای جدید فرم انتخاب ســرفصل« در سامانه جامع 

تجارت مراجعه نمایند.
چنانچه کالایی ذیل این تعرفه وجــود دارد که امکان 
اخذ شناســه کالا برای آن فراهم نشــده اســت، لازم 

اســت از طریق گزینه »ثبت و پیگیری مشــکل« در 
ســامانه جامع تجارت، گروه *شناســه کالا*، شاخه 
*درخواست ایجاد ســرفصل کالا* با موضوع *ایجاد 
سرفصل در تعرفه دارای الزام شناســه کالا* به واحد 

پشتیبانی سامانه ارسال شود.

تجارت

شناسه  کالا برای ثبت  سفارش های ریلی و دریایی الزامی شد

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

ریشه کن کردن فقر در کشور نیاز به فرماندهان لایق دارد
خریدار  وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: اگــر می خواهیــم فقــر را در ایران 
ریشــه کن کنیم بایــد در سیســتم اداری 
مانند سیســتم نیروهای مسلح به »سلسله 
مراتب« تــن دهیــم؛ آن زمان اســت که 
فرماندهان لایق می تواننــد امور را برعهده 

بگیرند.
»احمــد میدری« در مراســم اجلاســیه 
اندیشــه ورزی با هدف احصای آســیب ها 
و تهدیــدات حــوزه کار و تولیــد و ارائــه 
راهکارهای عملی بــه منظور برطرف کردن 
موانع آن، در جمع مدیران کل تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی استان ها، مدیران کل تامین 
اجتماعی استان ها، مسئولان سازمان بسیج 
کارگران و کارخانجات اســتان ها و نخبگان 
جامعه کار و تولید حاضر شد و افزود: بسیج 
امروز در حوزه های مختلــف از کار و تولید 
گرفته تا بســیج دانش آموزی و دانشجویی 
در نقطه به نقطه کشــور حضورش احساس 

می شود.
وی تاکیــد کرد: بســیج تفکری اســت که 

خدمت بی توقع به کشور و مردم را به دنبال 
دارد. این یکی از رموز پایدار ماندن بســیج 
اســت. این خلقیات، فرهنــگ و منش که 
میان بسیجیان اســت و پاداش کار را از خدا 
می طلبد و چشــم انتظاری از کسی ندارد، 
یک ریشــه فرهنگی دارد که پایداری بسیج 

را تثبیت کرده است.
میــدری ادامه داد: در ســپاه و بســیج یک 
ویژگی وجود دارد که ما در سیســتم اداری 
خود نداریم، اگر سیســتم مــا می خواهد 
بســیجی بماند باید فرهنگ بسیج را نیز به 
عاریت بگیرد و حفظ کند تا به بهترین شکل 

به مردم خدمت کند.
وزیر تعــاون تصریح کــرد: امــروز که وارد 
هر سیستم اداری می شــوی معمولا توقع 
مراجعان برآورده نمی شود و افراد سرخورده 
می شوند. در سپاه یک سلسله مراتب وجود 
دارد، کســی نمی تواند یک شبه به فرمانده 
بزرگ تبدیل شود. باید ســال ها و به آرامی 
در این سیســتم رشد کند. شــهید قاسم 
ســلیمانی یک مرتبه فرمانده ســپاه قدس 

نشدند و از جوانی این سلسله مراتب را طی 
کردند.

وی ادامــه داد: امــا سلســله مراتــب در 
شــرکت های دولتی به این شــکل نیست. 
ممکن اســت یک مرتبه فــردی بدون طی 
کردن سلســه مراتب در بالاترین نقطه قرار 
بگیرد. به همین دلیل اســت که سیســتم 
اداری ما مشــکل دارد. وقتــی فرمانده به 
درستی رشــد نکرده باشــد، سیستم از هم 
می پاشــد. خیل عظیمی از مشکلات که به 

آن دچار هستیم، ریشــه در سیستم سلسه 
مراتب اداری دارد.

میــدری افزود: اگــر در دوره هایــی مانند 
دهه ۱۳۵۰ اقتصاد ما رشــد داشته، به جای 
اینکه نتیجه عمل سیاســتمداران باشد به 
یمن درآمدهای نفتی بوده اســت. با رشــد 
درآمدهای نفتی، دست دولت باز می شود، 
تسهیلات می دهد، حمایت می کند و به این 
ترتیب مردم رفاه را احســاس می کنند. این 
مشکل کشــورهای دارای نفت است که هر 
وقت فروش نفت مناســب است دچار رشد 
اقتصادی می شــوند و هر وقــت این فروش 
مناسب نیست، مشــکلات اقتصادی پیش 

می آید.
وزیر تعاون تصریــح کرد: اگــر بخواهیم از 
وابستگی به نفت رها شــویم، باید فرهنگ 
بســیج را بپذیریم و سلســله مراتبی که در 
نیروهای مسلح متداول اســت را نیز به کار 
بگیریم. بســیاری از کســانی که راه شــان 
بســیجی نبود اما بســیجی بودنــد مانند 
امیرکبیر، کسانی بودند که آمدند و فرهنگ 

غلط خویشــاوند ســالاری را جمع کردند. 
این ها شــهید شــدند. امیرکبیر تنها نبود، 
سپهســالار هم مانند او بــود.وی ادامه داد: 
اگر کسی با فساد دورن مبارزه کرد و جلوی 
رانتخوار را گرفت، می توانــد جلوی امریکا 
نیز بایســتد. اگر می خواهیم فقر را در ایران 
ریشه کن کنیم باید در سیستم اداری مانند 
سیستم نیروهای مسلح به سلسله مراتب تن 
دهیم. آن زمان اســت که فرمانده های لایق 
می توانند امور را بر عهــده بگیرند. این وجه 
باید در هر مسئولی به شکل اخلاقی، قانونی 
و شرعی وجود داشته باشــد. تنها آن زمان 

است که می توانیم از بسیج استفاده کنیم.
میــدری تاکید کــرد: با اجــرای فرهنگ 
شایسته سالاری در کشــور می توانیم به آن 
نقطه برســیم که اگر پول نداریم، عدالت را 

در مشاغل ایجاد کنیم. 
در این مسیر نیز تنها یک هزینه وجود دارد، 
آن هم هزینــه ناراحت کردن کســانی که 
دوست دارند در سیستم اداری کشور مانند 

آسانسور بالا بروند.
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 HIV ماجرای افشای اطلاعات محرمانه بیماران
در آزمایشگاه های خصوصی

رئیس اداره کنترل ایدز وزارت بهداشــت، در واکنش به ابهامات انجام 
تســت HIV در آزمایشــگاه های بخش خصوصی و افشای اطلاعات 

محرمانه بیمار و دریافت هزینه بابت تست، توضیحاتی داد.
هنگامه نامداری تبار رئیس اداره کنترل ایدز وزارت بهداشــت، اظهار 
کــرد: آنچه وزارت بهداشــت در مراکز مشــاوره رفتاری برای تســت 
HIV انجام می دهد، کاملًا رایگان و محرمانه اســت، به طوری که افراد 

می توانند بدون کد ملی و حتی با اسم و فامیل مستعار، تست بدهند.
وی در واکنش به این سوال که تســت HIV در آزمایشگاه های بخش 
خصوصی نیز گرفته می شود، اما اینکه بحث محرمانگی اطلاعات بیمار 
رعایت می شــود یا خیر، افزود: آزمایشــگاه های بخش خصوصی باید 

قوانین را رعایت کنند.
نامداری تبار ادامه داد: البته نکته ای که باید توجه کنیم این اســت که 
شخص به اختیار خودش به آزمایشگاه بخش خصوصی می رود و هزینه 
می دهد، در حالی که می تواند به مراکــز دولتی بیایید و علاوه بر رایگان 

بودن تست، از محرمانه ماندن اطلاعات آزمایش، نگرانی نداشته باشد.
رئیس اداره کنترل ایدز وزارت بهداشــت افزود: این احتمال وجود دارد 
که در آزمایشــگاه های بخش خصوصی تخلف صورت بگیرد، اما نباید 
یادمان برود که تســت HIV دارای دو مرحله اســت که مرحله دوم در 

بخش خصوصی انجام نمی شود.
نامداری تبار تاکید کرد: آنچه مسلم است، در بخش خصوصی مشاوره 
قبل از آزمایش انجام نمی شــود که نکته بســیار مهمی است. از همین 
رو، وزارت بهداشت به دنبال اجباری ســاختن مشاوره قبل از تست در 
بخش خصوصی است. در مراکز مشــاوره رفتاری وزارت بهداشت، این 

مشاوره انجام می شود.
وی در ادامه به توضیح انجام تست HIV در دو مرحله پرداخت و گفت: 
تســت HIV دو مرحله اولیه و تاییدیه دارد که بخش خصوصی اجازه 
انجام مرحله دوم را نــدارد و این مرحله فقط در سیســتم دولتی انجام 
می شود. بنابراین، اگر تســت فرد در بخش خصوصی مثبت شود، باید 
برای مرحله دوم که تاییدیه اســت، به مراکز مشــاوره رفتاری وزارت 

بهداشت مراجعه کند.

جزییات جدید بیمه تکمیلی بازنشستگان 
تأمین اجتماعی

رئیس کانون بازنشســتگان تأمین اجتماعی تهران گفــت: در قرارداد 
جدید بیمه تکمیلی بازنشستگان مطابق ســال قبل ۴۳۰ هزار تومان 
حق بیمه تعیین شد که ۵۰ درصد آن ســهم سازمان و ۵۰ درصد سهم 

بیمه شده است.
علی دهقان کیا رئیس کانون بازنشســتگان تأمیــن اجتماعی تهران با 
اشــاره به جزئیات قرارداد جدیــد بیمه تکمیلی بازنشســتگان گفت: 
مطابق وعده وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در خصوص بستن قرارداد 
جدیدی با شــرکت بیمــه آتیه ســازان حافظ در جلســه ای با حضور 
مصطفی سالاری مدیر عامل ســازمان تأمین اجتماعی، رئیس کانون 
عالی بازنشستگان و مدیرعامل بیمه آتیه ســازان توافق جدید حاصل 

شد.
وی افزود: بر اســاس این قرارداد با پرداخت میزان ۴۳۰ هزار تومان که 
۵۰ درصد از آن سهم سازمان و ۵۰ درصد ســهم بیمه شده خواهد بود. 

مبلغ این قرار داد مطابق فاکتور سال قبل تعیین شده است.

دهقان کیــا در خصوص بیمــه عمر بازنشســتگان نیز اظهــار کرد: با 
پرداخت مبلغ ۴۷,۶۰۰ تومان ماهانه بیمه عمر بازنشستگان نیز برقرار 
می شــود و در صورت بروز حادثه مبلغ ۴۰ میلیون تومان به بازماندگان 

بیمه شده پرداخت خواهد شد.
رئیس کانون بازنشســتگان تأمین اجتماعی تهران در ادامه با اشــاره 
به خدماتی که بیمه تکمیلی بازنشســتگان پوشــش می دهد نیز بیان 
کرد: خدماتی که ارائه می شــود هم همان خدمات سال گذشته است 
و در ادامــه باید برای تعیین خدمات بیشــتر جهت تســهیل کار برای 
بازنشستگان جلساتی تشکیل شده و جزئیات آن مشخص شود. تا بیمه 
آتیه سازان بتواند خدمات بهتری به بازنشستگان ارائه می دهد و مبالغ 

خسارت و هزینه ها درمان سریع تر پرداخت شود.
وی با اشــاره به اینکه در حال حاضر بیش از ۹۷۰۰ مرکز درمانی طرف 
قرارداد آتیه ســازان حافظ در سراســر کشــور آماده ارائه خدمات به 
بازنشستگان و خانواده های آنها هستند گفت: این مراکز درمانی مطابق 
قرار قبل همچنان بــه ارائه خدمات می پردازند و ایــن تعداد مربوط به 
گذشــته اســت. برای افزایش تعداد مراکز طرف قرارداد و جزئیات آن 
باید به بحث گذاشته شــود. در مرحله بعدی کار تعداد بیمارستان ها، 
درمانگاه ها، پاراکلینیک ها و غیره باید مشــخص شــود و ممکن است 

افزایش پیدا کند.

دستور وزیر آموزش و پرورش برای رفع مشکلات 
دانشگاه های فرهنگیان و رجایی

وزیر آموزش و پرورش بر رفع مســائل دانشــگاه فرهنگیان و دانشگاه 
تربیت دبیر شــهید رجایی تأکید کرد و گفت: باید به ســرعت کارگروه 
رفع مشکلات و نظام مســائل دانشــگاه های فرهنگیان و تربیت دبیر 
شهید رجایی تشکیل و مســائل کوچک و خرد این دو دانشگاه از سوی، 

مسئولان و مدیران در درون دانشگاه مرتفع شود.
 علیرضا کاظمی در سی امین جلسه شورای معاونان که در محل وزارت 
آموزش و پرورش برگزار شد، ضمن تبریک هفته بسیج با ارائه گزارشی 
از سفر به استان سیستان و بلوچســتان گفت: در این سفر بدون تکلف 
و حذف اســتقبال مردمی، اعضای همراه رئیس جمهوری با برگزاری 
جلســات متعدد مأموریت مرتفع کردن مشــکلات مــردم را  به عهده 

داشتند و از این رو جلسات متعددی برگزار شد.
وی ادامه داد: در صحبت هایی که در شــورای اداری اســتان با حضور 
دکتر پزشکیان داشتیم، چالش های استان را تشریح کرده و راهکارها و 
اقدامات را نیز بیان کردیم.وزیر آموزش و پرورش در ادامه خاطر نشــان 
کرد: مسائل مربوط به کیفیت بخشــی، آموزش، فضا و نیروی انسانی از 
جمله چالش هایی بودند که در این نشســت مطرح و برنامه های مدنظر 
برای مرتفع کردن آن نیز اعلام شــد.کاظمی در ادامه با اعلام تخصیص 
2.2 همت بودجه برای ســاخت و تکمیل پروژه های آموزشی سیستان 
و بلوچســتان بیان کرد: این بودجه و حضور مسئولان در استان، سبب 

دلگرمی و ایجاد موج امید در سیستان و بلوچستان شد. 
وی در ادامه به مناسبت سالگرد شــهادت و عروج سردار چیت سازیان 
روایت هایی را از کتابی که از زندگی و خاطرات شــهید تدوین شــده، 
روایت کرد.وزیر آمــوزش و پرورش بــا بیان این که شــورای عالی در 
اواخر دوره قبل به حاشــیه رانده شــده بود، تصریح کرد: هیچ گاه نباید 

مرجعیت و جایگاه شورای عالی نادیده گرفته شود.

دیوار

رئیس شورای اسلامی شهر تهران با اشاره به اینکه همه 
پسماندهای ســاری به اندازه نصف روز پسماند تهران 
هم نیست، گفت: در حال حاضر پسماندی از ساری به 

آرادکوه نمی آید.
مهدی چمران در حاشیه دویســت و هشتاد و دومین 
جلسه شورای اسلامی شهر تهران در جمع خبرنگاران 
با بیان اینکه ســه مرکز جمعیتی نزدیک تهران شامل 
مرتضی گرد و صالح آباد شــرقی و غربی که ســالیان 
ســال اســت موجب مشــکلات فراوان برای پایتخت 
شده اســت، اظهار کرد: استانداری پیشــنهاد داده که 
مشکلات این ســه مرکز که امروز بیش از ۵۰ هزار نفر 
جمعیت دارد و قابل حل نیســت، بررســی شود و به 

عنوان نقاط منفصل شهر تهران در نظر گرفته شود.
وی افزود: موضوع امروز به صورت یک فوریت بررســی 
می شود و ســپس علاوه بر کمیســیون شهرسازی در 

دیگر کمیســیون ها نیز بررسی خواهد شد. 
بررســی گزارش حسابرســی مناطق نیز از 

امروز آغاز می شود.
چمران با بیان اینکه روز چهارشــنبه معاون 
اول رئیس جمهور جلســه ای را برای بررسی 
مشــکلات تهران برگزار کرد، یادآور شــد: 
شــهردار، بنده و وزرا در این جلســه حضور 

داشــتیم. موضــوع انتقــال پایتخت در این جلســه 
مطرح شد اما وضعیت دیگر شــهرها نیز اهمیت دارد 
و برخورداری از آب و برق و گاز، فرودگاه و دیگر امکانات 
مورد اهمیت اســت. این موضوع نیز مطرح می شود که 
آیا با این اقــدام تهران رها خواهد شــد؟ باید برای ۱۰ 

میلیون جمعیت پایتخت تدابیری اندیشید.
وی افزود: شــهرهای اطراف تهران ســالیانه ۱۰ تا ۱2 
درصد رشد دارند درحالی که رشــد تهران یک درصد 

است؛ رشد جمعیتی نداشته و رشدش کمتر 
از کل کشــور بوده است. شــهرهای اطراف 
تهران بزرگ می شــوند و بادکنکی به تهران 
می چســبند. ما مطالعاتی داشتیم که نشان 
می داد نوســازی و بازســازی مسکن باعث 
افزایش جمعیت نمی شــود بلکه مهاجرت 

موجب این امر می شود.
چمران با بیان اینکه اسلامشــهر روستایی بود که هزار 
نفر جمعیت داشــت و امروز ۸۰۰ هــزار نفر جمعیت 
دارد، گفت: این شــهرها به جمعیت تهران نمی افزاید 
اما باید ســاماندهی صورت بگیرد. زمانی سعی کردیم 
ســاختمان های غیرمجاز اطراف پایتخت در مرتضی 
گرد تخریب شــود و 2 میلیارد تومان تجهیزات اجاره 
شــد اما احکام دادســتانی به دلایل مختلف لغو شد. 
امروز جمعیت به ۵۰ هزار نفر رسیده است. در مجموع 

قرار شد این شــهرها به صورت منفصل به تهران اضافه 
شود که اتفاق خوبی اســت.وی خاطرنشان کرد: بنده 
در مورد ورود پسماند ســاری به تهران پرسش کردم 
و گفتند که قرار اســت دســتگاه زباله سوز نصب کنند 
و چند روز این پســماند به آرادکوه منتقل می شود که 
انتقال صورت گرفت و به پایان رســید و در حال حاضر 
پسماندی از ســاری به آرادکوه نمی آید. البته تمام این 
پسماند به اندازه نصف روز پســماند تهران هم نیست.
چمران با بیــان اینکه ما اعلام کردیــم مجوز جدیدی 
برای ون کافه ها صادر نشــود، تصریح کرد: تعدادی از 
ون کافه ها غیرمجاز هســتند و باید جلوی فعالیت آنها 
گرفته شود.رئیس شورای اســلامی شهر تهران با بیان 
اینکه باید تاریخ انتخابات تعیین و برنامه ریزی شــود، 
گفت: اگر هفت ساله شدن شــوراها به تصویب برسد، 

این موضوع عملیاتی خواهد شد.

عضو شــورای شــهر تهران بر لزوم شفاف سازی طرح 
جداســازی بزرگراه ها برای خودروهای پرسرنشــین 

)HOV( تاکید کرد.
 ناصر امانی در تذکر پیش از دســتور خــود با بیان اینکه 
چندروزی اســت اخباری در مورد بزرگراه همت منتشر 

می شود و مدیران شــهری اگر صلاح دانستند اطلاعات 
بیشــتری در اختیــار ما قــرار دهند گفــت: ظاهرا می 
خواهند در بزرگراه همت طــرح HOV را اجرایی کنند 
که بر این اساس اجازه تردد خودروهای تک سرنشین در 
یک خط عبوری را ندهند البته قرار هم نیست پولی باشد 

اما یک بار در بزرگراه بســیح برای بی آر تی در گذشــته 
ایجاد کردیم که موجب ترافیک ســنگین در بســیج و 
نارضایتی شــهروندان شــد.وی با بیان اینکه نمی دانم 
کمیســیون حمل ونقل شورای شــهر وارد این موضوع 
شــود یا نه گفت: می گویند این طرح قرار است به صورت 

پایلوت اجرا شود ولی بزرگراه همت مکانی نیست که به 
صورت پایلوت بتوان در آن طرحی اجرایی کنند؛ اگر قرار 
بر اجرای پایلوت است باید در مکانی که تردد کمتر دارد، 
اجرایی شود. هم کمیسیون حمل و نقل و هم شهرداری 

تهران جوانب امر را بیشتر بررسی کند.

شورا

شورا

خریدار   معاون مرکز وکلا، کارشناســان 
رســمی و مشــاوران خانواده قوه قضاییه 
با اشــاره به فعالیت بیش از 22۰۰ مشــاور 
در ۳۰۰ حــوزه قضایــی گفــت: ســامانه 
مسیر )مشاوره ســاختن یک راه(، قابلیت 
ارائــه خدمــات هوشــمند دارد و با کمک 
هــوش مصنوعی و بــا روایی بــالا خدمات 

روانشناختی ارائه می دهد.
حجــت الاســلام والمســلمین محســن 
ابراهیمی اظهار داشت:  بیش از ۴۰۰ مشاور 
حقوقی در مرکز مشــاوران خانــوداه قوه 
قضاییه در حــوزه خانواده بــه صورت ویژه 
آموزش های لازم را دیــده و پروانه فعالیت 
دریافت کرده اند همچنیــن 2۰۰ مددکار 
متخصص در حوزه خانــواده و حل تنازعات 
و اختلافات خانوادگی آمادگی ارائه خدمات 

تخصصی دارند.
وی با اشــاره به تــدارک زیرســاخت های 
مطلوب بــرای حمایت از نهــاد خانواده در 
مرکز وکلا، کارشناســان رسمی و مشاوران 
خانواده قوه قضاییه، افــزود: در صورتی که 
متقاضی شــکایت خاص داشــته باشد به 
صورت معاضدتی و بــا تخفیف ویژه خدمت 
ارائه می شود و از همه مهمتر اینکه خدمات 
مددکارانه نیز ارائه می شــود همچنین در 
محاکم قضایی اینگونه پرونده ها به صورت 

ویژه و خارج از نوبت رسیدگی می شود.
ســامانه  فعالیــت  دربــاره  ابراهیمــی 
مسیر)مشــاوره ســاختن یک راه( گفت: 
اکنون این ســامانه در 2۷ استان راه اندازی 
شــده اســت و به زودی سراســر کشور از 

خدمات این سامانه بهره مند خواهند شد.
معاون مرکز وکلا، کارشناســان رســمی 
و مشــاوران خانواده قوه قضاییه با اشاره به 
اقدامات موثر ســامانه مســیر در طول ۱۸ 
ماه فعالیت آن، افزود: اکنون آمار ســازش 

زوجین از مــرز ۱۱ هزار مــورد عبور کرده 
است و از زمان فعالیت این سامانه با ۱۱ هزار 
مورد موفق در سازش و صلح زوجین روبرو 

بوده ایم.
از زمــان فعالیت ســامانه مسیر)مشــاوره 
ساختن یک راه( در مرکز وکلا، کارشناسان 
رسمی و مشــاوران خانواده قوه قضاییه و با 
ارائــه خدمات مشــاوره ای بــه زوجین در 
آســتانه طلاق، ۱۱ هــزار مــورد موفق در 

سازش و صلح ثبت شده است.

31 درصد صلح در دعاوی خانواده
وی تصریح کرد: آمــار ۳۱ درصدی صلح در 
دعاوی خانواده از افتخارات ســامانه مسیر 
و مشــاورانی اســت که صادقانــه و با همه 

کمبودها خدمات ارائه می دهند.

ابراهیمی خاطرنشــان کرد: در بسیاری 
از کشــورهای توســعه یافتــه، نظــام 
رســیدگی های جایگزین قضایی و نظام 
خدمــات پیشــگیرانه از بروز آســیب ها 
و معضــلات اجتماعــی ازجملــه طلاق 
وجود دارد و در کنــار دادگاه ها و محاکم با 
تعیین پروتکل های دقیق علمی کارگروه 
های مشــخص بــرای مداخــلات ویژه 
روانشــناختی و مددکاری طراحی شده 

است.
معاون مرکز وکلا، کارشناســان رســمی و 
مشــاوران خانواده قوه قضاییه ادامه داد: در 
قانون حمایت خانواده مصوب ســال۱۳۹۱ 
موضوع مداخلات روانشناختی و مددکاری 
مطرح شــده بود اما بیش از هفت سال این 
بخش از قانون بر زمین مانده بود که از سال 

۱۳۹۸ این فرایند با فعالیت مشــاوران این 
حوزه آغاز شــد و امروز این اقدام پربرکت به 
ثمر نشسته است و به تدریج آمار سازش هم 

بیشتر شده است.

سامانه مسیر قابلیت ارائه خدمات 
هوشمند دارد

ابراهیمی اضافه کرد: ســامانه مسیر قابلیت 
ارائه خدمات هوشــمند دارد و همه مردم نه 
فقط زوجین در آســتانه طلاق، می توانند از 
خدمات آن بهره مند شوند و اگرچه کارویژه 
این ســامانه ارائــه خدمات بــه زوجین در 
محاکم است اما ممکن است که به تشخیص 
دادگاه، یــک پرونده کیفری هــم به مراکز 
مشاوره ارجاع شود و اصلا موضوع اختلاف 

زوجه و طلاق و محاکم خانواده نباشد.

سامانه مسیر قابلیت ارائه خدمات هوشمند 
دارد و همه مردم نه فقط زوجین در آستانه 
طــلاق، می توانند از خدمــات آن بهره مند 

شوند.
وی ادامه داد: این سامانه به گونه ای طراحی 
شــده اســت که بتواند همه انواع خدمات 
مشــاوره ای را ارائــه دهد؛ به ایــن معنا که 
می تواند بــه افراد بــه صورت فــردی و به 
زوجین به صورت دو نفره قبل و بعد از ازدواج 

خدمت  رسانی داشته باشد.
معاون مرکز وکلا، کارشناســان رســمی 
و مشــاوران خانواده قوه قضاییه با اشاره به 
ارائه خدمات تشخیصی حین ازدواج گفت: 
بسیاری از دخترها و پسرها در بدو ازدواج به 
این خدمات نیاز دارند و معمولا این خدمات 
نسبتا گران است اما مرکز مشاوران خانواده 
قــوه قضاییه بــا تعرفه مناســب و با کمک 
هــوش مصنوعی و بــا روایی بــالا خدمات 

روانشناختی ارائه می دهد.

ارائه خدمات مشاوره تشخیصی 
حین ازدواج با استفاده از آزمون های 

ارتقایافته با هوش مصنوعی
ابراهیمی اظهار داشت: یکی از اقداماتی که 
برای نخستین بار در کشــور در حال انجام 
است؛ ارائه خدمات مشاوره تشخیصی حین 
ازدواج با استفاده از آزمون های ارتقایافته با 
هوش مصنوعی با روایی بالا است که امکان 

تشخیص دقیق را بسیار بالا می برد.
وی تصریح کرد: آزمون های روانشــناختی 
رایج روایی پایین دارنــد؛ بنابراین زوجین 
حین ازدواج با حرف هــای کلی مواجه می 
شــوند اما اکنون این قابلیت فراهم شــده 
اســت تا زوجیــن بتواننــد از آزمون های 
روانشــناختی دارای دقت فراوان بهره مند 

شوند.

خریــدار  رئیــس مرکــز مدیریــت 
بیماری های واگیر وزارت بهداشــت درمان 
و آموزش پزشــکی درباره آخرین وضعیت 

شیوع تب دنگی توضیح داد.
قبــاد مــرادی رئیــس مرکــز مدیریــت 
بیماری های واگیر وزارت بهداشــت درمان 
و آموزش پزشــکی در رابطه با تب دنگی و 
وضعیت شــیوع آن در کشــور اظهار کرد: 
تب دنگی یک عفونت ویروســی است که از 
طریق نیش پشه های آلوده به انسان منتقل 
می شــود. حدود نیمی از جمعیت جهان در 
حال حاضــر در معرض خطر ابتــلاء به تب 
دنگی هســتند و بر اســاس برآورد سازمان 
بهداشــت جهانــی تخمین زده می شــود 
که ســالانه ۱۰۰ تا ۴۰۰ میلیون نفر به این 

عفونت مبتلا خواهند شد.
وی ادامــه داد: تــب دنگــی در آب و هوای 
گرمسیری و نیمه گرمســیری و بیشتر در 
مناطق شهری و نیمه شهری یافت می شود. 
در حالی که بســیاری از عفونت های دنگی 
بدون علامت هســتند یا فقط بــه بیماری 
خفیف مبتلا می شــوند، این ویروس گهگاه 
می تواند باعث موارد شــدیدتر و حتی مرگ 
شود. پیشــگیری و کنترل دنگی، به کنترل 
ناقل آن یعنی پشــه ائدس بســتگی دارد. 

درمان خاصی برای دنگی وجود ندارد.

علائم تب دنگی چیست
مرادی اظهار داشــت: تب دنگــی اکثراً در 

افراد مبتلا علائم خاصی ندارد و در عرض ۱ 
تا 2 هفته بهبود می یابد. تب دنگی به ندرت 
شدید شــده و می توان منجر به مرگ شود.
وی اذعان کرد: علائم ایــن بیماری ممکن 
است با سایر بیماری ها مانند آنفلوانزا اشتباه 
گرفته شــود. این علائم معمولاً ۴ تا ۱۰ روز 
پس از گزش توسط پشــه آلوده شروع شده 
و 2 تا ۷ روز طول می کشد. علائم اعم از تب، 
سردرد، درد، دردهای عضلانی و استخوانی، 

تهوع و استفراغ و گاهی خارش است.

علائم تب دنگی شدید
رئیس مرکز مدیریــت بیماری های واگیر 
وزارت بهداشــت درمان و آموزش پزشکی 
افزود: علائم تب دنگی شــدید اغلب پس از، 
از بین رفتن تب ظاهر می شــود و می تواند 
به درد شدید شکم، استفراغ، تنفس سریع، 
گاهی خونریزی لثه یا بینی به خاطر کاهش 
پلاکت ها، خستگی، احساس ضعف و رنگ 

پریدگی منجر شود.
وی بیان کرد: افراد مبتلا به این علائم شدید 
باید تحت مراقبت قرار گیرند. این افراد پس 
از بهبودی، ممکن اســت بــرای چند هفته 
احســاس خســتگی کنند. در موارد شدید 
بیماری، بیمــاران درد شــدیدی را تحت 

عنوان درد استخوان شکن تجربه می کنند. 

درمان تب دنگی
مرادی گفت: این بیماری درمان خاصی ندارد 

و بیشــتر درمان ها حمایتی و در موارد شدید 
ماننــد کاهش پلاکت هــا درمان هایی مانند 
تزریق خون نیاز دارد. اگر کســی مبتلا به تب 
دنگی باشد باید استراحت کند. مایعات زیاد 
بنوشد، از اســتامینوفن و مسکن ها برای درد 
استفاده کند، از مصرف داروهای ضد التهابی 
غیر اســتروئیدی مانند ایبوپروفن و آسپرین 
خودداری کند، همچنین مراقب علائم شدید 
باشد و در صورت مشــاهده علائم با پزشک 
تماس بگیرد.وی ادامه داد: تاکنون در برخی 
از کشــورها یک نوع واکســن تأیید و مجوز 
گرفته است البته هنوز مجوز مصرف عمومی 

داده نشده است.

آمار مبتلایان در کشور
هیئــت علمــی دانشــگاه علوم پزشــکی 
کردســتان مطرح کرد: تب دنگی تا تاریخ 
۱ آذر و قبل از ســال ۱۴۰۳ فقط ۷۴ مورد 

بیماری از کشــورهای دیگر در ایران وارد و 
گزارش شــده اســت. از اردیبهشت سال 
۱۴۰۳ تاکنــون ۷۱۹ مورد تــب دنگی در 
کشور گزارش شده که ۵۳۱ مورد آن انتقال 
محلی بوده و ۱۸۸ مورد از کشورهای دیگر 
وارد شده اســت. اکنون بیشــترین موارد 
انتقال محلی در چابهار اتفاق می افتد. تقریباً 
این بیمــاری در همه کشــورهای جنوبی و 
شرقی کشــور ما وجود دارد و گزارش شده 
است. بیش از ۱۴۰ کشور دنیا تاکنون موارد 

این بیماری را گزارش کرده اند.

راهکار برای پیشگیری از تب دنگی
مــرادی بیــان کرد: نکتــه مهمــی که در 
خصوص این بیماری وجود دارد این اســت 
کــه پیشــگیری و کنترل پشــه آئدس که 
ویــروس دنگی را منتقــل می کند در طول 
روز فعال است. برای پیشگیری و محافظت 
خود در برابر نیش پشــه بایــد نکاتی اعم از 
باید لباس هایی کــه تا حد امــکان بدن را 
می پوشــاند اســتفاده شود، پشــه بند در 
صورت خوابیدن در روز اســتفاده شــده و 
این پشــه بندها به تورها مواد دفع حشرات 
اســپری کنند. اگر این موارد رعایت شــود 

ابتلاء به پایین ترین حد ممکن می رسد.

راهکار برای جلوگیری از رشد
 پشه آئدس

رئیس مرکز مدیریــت بیماری های واگیر 

وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی 
ادامه داد: از پرورش پشــه با مواردی چون 
از دسترســی پشــه ها به زیســتگاه های 
تخم گذاری با بهســازی و اصلاح محیط، 
دفــع صحیــح زباله های جامــد و حذف 
زیستگاه های مصنوعی که می تواند آب را 
در خود نگه دارد مانند گلدان ها و کولرها. 
پوشــاندن، تخلیه و تمیز کــردن ظروف 
ذخیــره آب خانگــی به صــورت مرتب؛ 
اســتفاده از حشــره کش های مناسب در 
ظروف ذخیره آب در فضاهای باز می توان 
از تخم گــذاری این نوع پشــه جلوگیری 

کرد.

آمار تلفات و جان باختگان تب دنگی
مرادی بیان کرد: بیشترین تعداد موارد تب 
دنگی گزارش شــده در ســال 2۰2۳ بوده 
است. طبق آمار سازمان جهانی بهداشت در 
قاره آمریکا ۴.۵ میلیون مورد و 2۳۰۰ مورد 

مرگ گزارش شده است. 
تعداد بالایی نیز در آســیا گزارش شده که 
کشورهایی اعم از بنگلادش )۳2۱۰۰۰(، 
مالــزی )۱۱۱۴۰۰(، تایلند )۱۵۰۰۰۰( 
و ویتنام )۳۶۹۰۰۰( اعلام شــده اســت. 
میزان مــرگ و میر ناشــی از این بیماری 
در بار اول ابتلاء کمتر از ۱ درصد اســت اما 
در صورت ابتلاء به سویه های جدید ابتلاء 
شدیدتر و میزان مرگ و میر افزایش پیدا 

می کند.

چمران: در حال حاضر پسماندی از ساری به آرادکوه نمی آید

وهای پرسرنشین ح جداسازی بزرگراه ها برای خودر وم شفاف سازی طر لز
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»آبی روشن« مسافر نیجریه شد
فیلم سینمایی »آبی روشن« به کارگردانی بابک خواجه پاشا در بخش 

رقابتی جشنواره فیلم زوما نیجریه پذیرفته شد.
به نقل از روابط عمومی اثر، فیلم سینمایی »آبی روشن« به کارگردانی 
بابک خواجه پاشا و تهیه کنندگی ســید محمدحسین میری به بخش 
 Zuma International Film« رقابتی چهاردهمین جشــنواره فیلم

Festival« زوما نیجریه راه یافت.
جشــنواره بین المللی فیلم زوما »ZUFF« رویداد معتبر جهانی است 
که توسط شرکت فیلم نیجریه »NFC« هر ساله در پایتخت این کشور 

برگزار می شود.
مهران احمدی، مهران غفوریان، ســارا حاتمی، مرتضــی امینی تبار، 
روح الله زمانی، علی اکبر اصانلو، کاظم هژیر آزاد، ســامان مهکویه و مینا 

شفیعی بازیگران این فیلم هستند.
این فیلم محصول سازمان هنری رســانه ای اوج، بنیاد سینمایی فارابی 
و بنیاد بین المللی امام رضا )ع( اســت که امیر ابیلــی و داوود گنجوی 

نویسندگی آن را برعهده داشتند.
این جشنواره جهانی از یکم تا پنجم دســامبر )۱۱ تا ۱۵ آذر( در ابوجا با 

همکاری اداره سرزمین های پایتخت فدرال )FCTA( برگزار می شود.

وش سال ۲۰۲۴ همه دنباله هستند! ۱۰ فیلم پرفر
در حالی کــه دنباله های فانتزی و اکشــن ســینماها را پــر کرده اند ، 
مخاطبــان فیلم های اوریجینــال و اصیل، به خانه کــوچ کرده اند و به 

صورت استریم فیلم تماشا می کنند.
به نقل از ورلــد آف ریل، برای اولین بار در تاریخ هــر ۱۰ فیلم پرفروش 
سال 2۰2۴ را فیلم هایی تشکیل داده اند که خود دنباله های فیلم های 
قبلی بوده اند. پس اصالــت را فراموش کنید چون ایــن روزها پول در 
نمی آورد و یاد حرف اسکورســیزی بیافتید که گفته بــود، مخاطبان 

سینماها فیلم هایی می خواهند که شبیه دنیای بازی باشند.
تا به این جای ســال که تنها چند هفته تا پایانش باقــی مانده ۱۰ فیلم 

پرفروش سال این فیلم ها بوده اند:
۱. درون بیرون 2

2. ددپول و ولورین
۳. من نفرت انگیز ۴

۴.تلماسه: قسمت دوم
۵. گودزیلا و کونگ: امپراتوری جدید

۶. پاندا کونگ فو کار ۴
۷. بتلجویس بتلجویس

۸. ونوم: آخرین رقص
۹. پسران بد: بران یا بمیر

۱۰. پادشاهی سیاره میمون ها
به زودی دنباله  دیگــری به این فهرســت افزوده می شــود و آن فیلم 
»شرور«، پیش درآمد »جادوگر شــهر اوز« است که در حال رسیدن به 
فروش یک میلیارد دلاری اســت تا جایگاه سومین فیلم پرفروش ترین 
سال 2۰2۴ را به دست آورد. این در حالی اســت که دنباله همین فیلم 

پیش از این فیلمبرداری شده و قرار است سال 2۰2۵ اکران شود.

در این میــان وضعیت ســینمای قدیمی چطور اســت؟ ایــن روزها 
ســینماهای هنری درآمد چندانی ندارند و طرفداران این نوع فیلم ها 
همه به جمع پخــش در خانه پیوســته اند. در همین حال، ســه فیلم 
اورجینال موفق ســال شامل »با ما تمام می شــود« که اقتباسی از یک 
رمان محبوب اســت، انیمیشن »روبات وحشــی« و »باب مارلی: یک 

عشق« که یک فیلم زندگی نامه ای برپایه موسیقی است، هستند.
به نظر می رســد یک چرخه نفرین شده ایجاد شــده است: تماشاگران 
می گویند هالیوود فقط به دنبال ســاخت دنباله ها و بازسازی فیلم های 
قدیمی است، اما برای تماشای آن دنباله ها و بازسازی ها راهی سینماها 
می شوند و فیلم های اوریجینال و واقعی را نادیده می گیرند و به همین 
دلیل مدیران هالیوود برای ســاخت دنباله ها و بازسازی های بیشتری 

چراغ سبز نشان می دهند.
جورج لوکاس، خالق »جنگ ستارگان« یکی از چهره هایی است که به 
تازگی در مصاحبه با یک نشریه فرانســوی به این روند دنباله سازی به 

شدت تاخت و به آن انتقاد کرد.
۳۰ سال پیش، در سال ۱۹۹۳، فهرست ۱۰ فیلم پرفروش را فیلم های 
اوریجینال تشکیل می دادند و در این فهرست این فیلم ها جای داشتند: 
»پارک ژوراسیک«، »خانم دابتفایر«، »فراری«، »شرکت«، »بی خواب 
در ســیاتل«، »پیشــنهاد بی شــرمانه«، »در خط آتــش«، »گزارش 
پلیکان«، »فهرســت شــیندلر« و »کلیف هنجر«.در آغاز قرن جدید 
یعنی در سال 2۰۰۰ نیز هنوز فهرســت ۱۰ فیلم برتر سال قابل قبول 
بود و تنها یک دنباله یعنی »ماموریت غیرممکــن 2« و فقط یک فیلم 

ابرقهرمانی »مردان ایکس« در میان ۱۰ فیلم برتر جای داشتند.

قاب

خریدار  بیست وسومین مراسم سینمایی 
تلویزیونی دنیای تصویر )تندیس حافظ( با 
معرفی برگزیــدگان در بخش های مختلف 

به کار خود پایان داد.
 بیست وســومین رویــداد ســینمایی و 
تلویزیونی دنیای تصویــر )تندیس حافظ( 
با حضور جمعــی از هنرمندان در ســالن 
وزارت کشــور برگزار شــد. در ابتدای این 
مراســم کلیپی خاطره انگیز از علی معلم و 
درگذشتگان سینمای ایران پخش و مراسم 

با اجرای زنده رضا یزدانی آغاز شد.
باران نیک راه اجرای این مراســم را برعهده 

داشت.
امید معلم دبیــر بیست وســومین رویداد 
دنیای تصویر روی صحنه آمد و گفت: به نام 
خالق حافظ شــیرازی. خوش آمد می گویم 
به همه خانم ها، آقایــان و هنرمندان بزرگ  
سرزمینم که بدون شــک اگر نگاه مستقل 
شما نبود چنین مراسمی با چنین شکوهی 
شــکل نمی گرفت. از تمــام همکارانم که 
تلاش کردند این  مراسم شکل بگیرد تشکر 
می کنم. همچنیــن از آدم هایی که هنوز در 
این ســرزمین علاقه مند به فرهنگ و هنر 

هستند، ممنونم.
در ادامه مراســم اهدای جوایز بخش های 
مختلف اغاز شــد و در ابتدا نشــان عباس 
کیارستمی به فیلم »شهر خاموش« ساخته 

احمد بهرامی اهدا شد.
وی پــس از دریافــت جایزه گفــت: واقعا 
خوشــحالم که اولین جایزه امشب جلوی 
بزرگان سینما به من تعلق گرفت. این اولین 
جایزه ای است که من در ایران دریافت کردم 
و همچنین ۱۰ سال پیش افتخار داشتم که 
شاگرد آقای کیارستمی بودم. این جایزه را 
امشب به باران کوثری که نقش اصلی فیلم 
بودند، هنگامه قاضیانی، ترانه علیدوستی و 

مریم بوبانی تقدیم می کنم.
در ادامه تندیس بهترین فیلم کوتاه به فیلم 
»تنها کنار هم« به کارگردانی امید میرزایی 

تعلق گرفت.
دیپلم افتخار این بخــش به فیلم »۱۰۵2« 

ساخته امیرمحمد زند تعلق گرفت.
امیرمحمد زند عنوان کــرد: جایزه گرفتن 
همیشه شــیرین اســت اما جایزه گرفتن 
از دست اســتاد ســعید پورصمیمی بسیار 

شیرین تر است.
جایزه بهترین مستند به فیلم »فرار از قصر« 

ساخته احسان عمادی رسید.
وی پس از دریافت جایزه بــا خواندن بیتی 
از حافظ گفت: دوســت دارم از گروهی که 
برای ساخت این فیلم  بی مزد و منت تلاش 
کردند، تشــکر کنم. همه مــا روزگار تلخ و 
سختی را می گذرانیم و بزرگترین رنجی که 
به ما تحمیل می شــود، رنج ناامیدی است. 
امیدوارم برای اینکــه روزنه ای در این دالان 

تاریک  ببینیم، بیشتر مراقب هم باشیم.
جایزه دســتاورد فردی ویژه به جواد عزتی 

برای بــازی در ســه فصل ســریال »زخم 
کاری« و کارگردانی فیلم »تمساح خونی« 

اهدا شد.
این بازیگر پس از دریافت جایزه گفت: روح 
علی معلم شاد و خیلی خوشحالم که امروز 
اینجا هستم. هیچ چیز مثل تشویق کردن به 

آدم امید نمی دهد و از همه شما ممنونم.
تندیس بهترین دســتاورد فنی و هنرینیز 
به علیرضا زرین دســت برای فیلمبرداری 

سریال »شبکه مخفی زنان« اهدا شد.
وی عنوان کــرد: همــکاری گران بهایی با 
آقای افشین هاشمی داشــتم و ایشان یکی 
از کارگردانان درخشــان و در نوع خودش 
پدیده است. او بازیگر، نویسنده و کارگردان 
درجه یکی اســت. علاوه بر این ها بســیار 

متبحرانه موسیقی می نوازند.
جواد طوســی در بخش بعدی برنامه قبل 
از اعلام نام منتقدی کــه جایزه یک عمر 
فعالیت نوشــتاری را دریافت کرد، گفت: 
اگــر بخواهیم بــرای منتقد یک شــان و 
جایگاه رفیعی قائل باشــیم ایــن عزیز از 
جنبه های مختلف این ویژگی های هنری 
را دارا است. شــخصیتی که فراتر از حوزه 
نقد نویســی، تهیه کننــده، کارگردان و 

فیلمنامه نویس است. 
در ادامه جایزه یک  عمر فعالیت نوشــتاری 

به امیرهوشنگ هاشمی تنکابنی اهدا شد.
وی بیان کــرد: پیش از هرچیــزی به علی 
پســرم و دخترم پانته آ ســلام  می فرستم. 
از امید معلــم و خانــم آذرمعماریان برای 

برگزاری جشن حافظ تشکر می کنم.
ســپس امید معلم برای اهدای جایزه ویژه 
هیئت داوران در بخش ســینما روی صحنه 
آمد و گفت: ما در ســال گذشــته هنرمند 
بزرگی را از دســت دادیم به نــام داریوش 
مهرجویی. امیــدوارم مدیران ســینمایی 
ما پرونده قتل ایشــان را پیگیری کنند. در 

این بخــش جایزه ای را به اســتاد کیمیایی 
اهدا می کنیم. ایشان شــاید یکی از آخرین 
بازمانده هــای گنج بزرگ ســینمای ایران 

است.
جایزه ویژه هیئت داوران در بخش سینما به 

مسعود کیمیایی اهدا شد.
مســعود کیمیایی که به دلیــل بیماری در 
این مراســم حضور نداشــت، پیامی ارسال 
کرده بود و جواد طوســی آن را خواند: هنر 
به زندگی پیوسته است و زندگی حاصل کار 
اجتماعی اســت. به زودی خوب می شوم و 
فیلمی می سازم که جان و ذات من همیشه 
در پی ســاخت آن بود. اینجا بوی مردی می 
آید کمیاب. علی معلم دوســت و همراه من 

بود.
در بخش بعدی مراســم با حضور شــهاب 
حسینی جایزه ویژه علی معلم و جایزه یک  
عمر فعالیت هنری بــه مرتضی عقیلی اهدا 

شد.
وی با صدای تشــویق حاضران روی صحنه 
آمد و عنوان  کرد: امشــب حــال بدی دارم 
و همچنیــن حــال خوشــی دارم. بــاورم  
نمی شــود. یاد روزی افتادم که مادرم پس 
از چندین سال به قبرس آمد تا ما را ببیند.  او 
شروع کرد به خندیدن و گریه کردن. گفت 
شادی ام برای این است که تو را دوباره دیدم 
و گریه ام  برای اینکه پدرت نیســت تا تو را 
ببیند. امشــب من  چنین حالی دارم. ذوق و 
عشق و خنده من شما هستید که هنوز من 

را باور دارید.
 بغض من  برای این است که یاران، دوستان 
و اســتادان من آرزوی یک چنینی شبی را 
داشــتند. افرادی مانند محمدعی فردین، 
ناصــر ملک مطیعی، آقای وحــدت و بهروز 
وثوقــی.  بــه امیــد روزی که بــرای هیچ 

هنرمندی حکم ممنوعیت صادر نشود.
در بخــش بعدی مراســم تندیــس حافظ 

بهترین فیلمنامه ســریال تلویزیونی به آیدا 
پناهنده و ارســلان امیری برای سریال »در 

انتهای شب« اهدا شد.
آیدا پناهنده پی از دریافت جایزه بیان کرد: 
خوشحالم که ســریال »در انتهای شب« با 
اقبال عمومی مواجه شــد. امیدوارم راهی 
در شــبکه نمایش خانگی باز شود تا درباره 
مسائل مهمی که مردم تشــنه شنیدن آن 

هستند، صحبت شود.
ســپس جایزه بهترین بازیگر زن کمدی به 
ســوگل خلیق برای بازی در سریال »دفتر 

یادداشت« اهدا شد.
وی پــس از دریافت جایــزه از رضا عطاران 

تشکر کرد.
تندیس بهترین بازیگر مــرد کمدی نیز به 
قدرت الله ایزدی فر برای بازی در ســریال 

»مگه تموم عمر چندتا بهاره« رسید.
وی پس از دریافت جایزه گفت: این تندیس 
را که برای من خیلی قابل احترام اســت به 
شــما تقدیم  می کنم زیرا شــما بودید که با 
خنده ها و تشــویق هایتان کاری کردید که 

من امروز اینجا باشم.
تندیس بهترین بازیگــر زن درام هم به ژیلا 
شــاهی برای بازی در ســریال »داریوش« 

اهدا شد.
تندیس بهترین بازیگر مرد درام به پارســا 
پیروزفر برای بازی در ســریال »در انتهای 

شب« اهدا شد.
وی پس از دریافت جایــزه گفت: اینکه یک 
بازیگر در گروه حرفه ای و دوســت داشتنی 
فرصت کار پیدا کند، یک  موهبت است.  چه 
چیزی لذت بخش تر از اینکه نقشی را بازی 
کنید که بســیار خوب و دقیق نوشته شده 

است.
تندیــس بهتریــن کارگردانــی ســریال 
تلویزیون هم به ســامان مقدم  برای سریال 

»افعی تهران« اهدا شد.

تندیس بهترین ســریال تلویزیون و پلتفرم 
آنلاین به محمد یمینی تهیه کننده سریال 

»در انتهای شب« محصول فیلم نت رسید.
تندیــس بهتریــن ترانه فیلم به محســن 
چاووشــی برای فیلم »بی بــدن« و علیرضا 

قربانی برای فیلم »مست عشق« رسید.
تندیس بهترین چهره تلویزیونی به مهران 

مدیری برای برنامه »گل یا پوچ« اهدا شد.
وی پــس از دریافــت جایــزه گفــت: چه 
افتخاری ســت که ایــن جایزه را از اســتاد 
و دوســت عزیزم آقای فرمــان آرا دریافت 
می کنم. این دهمین تندیس حافظی است 

که من می گیرم.
جایزه ویــژه هیئت داوران هم به احســان 

علیخانی برای ساخت »جوکر 2« اهدا شد.
وی پس از دریافت جایزه عنوان کرد: تشکر 
ویژه دارم از خانم هــای کمدین که به جوکر 

تشریف آوردند و برنامه متفاوت شد.
تندیــس بهترین فیلمبرداری به مســعود 

سلامی برای فیلم »خائن کشی« اهدا شد.
تندیس بهتریــن تدوین بــه میثم مولایی 

برای فیلم »تفریق« رسید.
تندیس بهترین دســتاورد فنــی و هنری 
به ســهیل دانــش اشــراقی بــرای فیلم 

»خائن کشی« اهدا شد.
تندیس بهترین موســیقی متن به ســتار 

اورکی برای فیلم »خائن کشی« رسید.
تندیــس بهتریــن فیلمنامــه بــه آرمان 
خوانســاری برای فیلم »جنــگل پرتقال« 

رسید.
تندیــس بهترین بازیگــر زن به بنفشــه 
صمدی برای فیلم »خورشید آن ماه« و الناز 

شاکردوست برای فیلم »بی بدن« رسید.
جایزه بهترین بازیگر مرد بــه رضا عطاران 
برای فیلم »روشــن« و میلاد کی مرام برای 

فیلم »آسمان غرب« اهدا شد.
میلاد کی مــرام بعد از دریافــت جایزه اش 
گفت: تئاتر سینما و هنر بدون حضور مردم 
هیچ ارزشــی ندارد، ممنون کــه حمایت 

می کنید.
تندیس بهترین فیلم ســینمایی به سروش 
صحت برای ســاخت »صبحانه با زرافه ها« 

اهدا شد.
ساغر استادشریف و امید معلم برای اهدای 
جایزه بهترین فیلــم روی صحنه آمدند اما 
طبــق بیانیه هیئــت داوران هیــچ فیلمی 

شایسته بردن تندیس حافظ شناخته نشد.
جایزه حافظ یک مراســم اعطــای جوایز 
ســالانه اســت که با تقدیر از دستاوردهای 
سینمایی در سینمای ایران و دستاوردهای 
تلویزیونــی در تلویزیــون ایــران برگزار 

می شود.
اولین دوره جوایز حافظ، در ســال ۱۳۷۶، 
توســط مجله دنیای تصویر برگزار شــد و 
همین دلیل باعث شــد که این مراســم به 
عنوان جایــزه دنیای تصویر نیز شــناخته 

شود.

پنج فیلم هندی در میان پربیننده های شــبکه نمایش 
خانگی از ابتدای سال قرار گرفته اند.

 از ابتــدای ســال ۱۴۰۳ تا پایــان آبــان  و همزمان با 
نزدیک شــدن به فصل زمســتان، پنج فیلم سینمایی 
در رتبه نخســت پربیننده ترین آثار شبکه خانگی قرار 
گرفته  است. در این فهرســت صدرنشینی محصولات 
ســینمای هند مشــاهده می شــود به گونه ای که در 

ترکیب پنج فیلم پرمخاطب، ۴ فیلم هندی جلب توجه 
می کند.

فیلم ســینمایی »استاد بزرگ و اســتاد کوچک« یک 
اکشن هندی محصول ســال 2۰2۴ است که تاکنون 
نزدیک به 2۳ میلیون دقیقه بازدید را در سایت آپارات 
داشته تا پرمخاطب ترین فیلم خارجی بارگذاری شده 

در این سایت باشد.

فیلم هندی »جنگجو« هم یک اکشــن دیگر است که 
با قریب به ۱۸ میلیون دقیقــه بازدید، در رتبه دوم این 
فهرست قرار گرفته است و با فاصله ای اندک از آن فیلم 
دیگری از ســینمای هند با نام »رادهه« با بازی سلمان 
خان قرار دارد کــه بیش از ۱۷ میلیــون دقیقه بازدید 

داشته است.
رتبه چهارم این فهرســت هم در اختیار سینمای هند 

اســت و فیلم »حیوان« با نزدیک به ۱۵ میلیون دقیقه 
بازدید در این رتبه قرار دارد.

آخرین فیلم در فهرســت پنج فیلــم خارجی محبوب 
در ســایت آپارات هم فیلم »فیوریوسا: حماسه مکس 
دیوانه« از محصولات شاخص سینمای آمریکا در سال 
2۰2۴ اســت که در حدود ۱۵ میلیون دقیقه بازدید را 

در این سایت ایرانی به نام خود ثبت کرده است.

فیلم

مخاطبان کدام فیلم های هندی را از ابتدای سال تماشا کردند؟

یک دعوت برای شنیدن ایده های جدید در موسیقی!
خریدار  سرپرســت کوارتت زهی ایرانی 
»چهارگان« در آســتانه برگزاری کنسرت 
ایــن مجموعه در تــالار رودکــی تهران به 
تشریح جزییات تازه ترین اجرای زنده خود 

در قالب پروژه »طرز تازه« پرداخت.
احســان ذبیحی فر سرپرست کوارتت زهی 
ایرانی »چهــارگان« در آســتانه برگزاری 
کنســرت ایــن مجموعه در تــالار رودکی 
تهران ضمــن ارائــه توضیحاتــی درباره 
فعالیت ها و ایده های اجــرای این کوارتت 
زهی توضیح داد: کوارتت زهی در موسیقی 
کلاســیک به عنوان یک ترکیب استاندارد 
با مشــخصات و ویژگی های روشن صوتی، 
جایگاه ویــژه ای در آثار آهنگســازان دارد. 
ما هم ســعی کردیم ضمن داشــتن نگاهی 
به گســتره و اســتانداردهای صوتی تجربه 
شده در کوارتت موسیقی کلاسیک اروپایی 
و با توجه کم کاربردتر شــدن سازهای زهی 
آرشه ای ایرانی در فرهنگ معاصر موسیقی 
کلاســیک ایرانی، این کوارتــت را با هدف 
تجربه چهارنــوازی زهی ایرانــی و اجرای 
موســیقی متناســب با فرهنــگ معاصر 

موسیقی ایرانی تشکیل دهیم.
وی افــزود: اولیــن ایده های تشــکیل این 
کوارتت را حامد افشــاری که با هم در گروه 
مهتاب همکاری می کردیــم، مطرح کرد و 

در صحبت هایی که با هم داشــتیم قرار شد 
تا اولین قطعات را هم حامد برای این ترکیب 
بنویســد. در نهایت در بهار ســال ۱۳۸۶ با 
اضافه شــدن شیما شــاه محمدی و احسان 
امامی کوارتــت زهی ایرانــی »چهارگان« 
را شــکل دادیم. بــرای این ترکیب ســازی 
رپرتواری وجود نداشــت، پس با تعاملی که 
با آهنگسازان مختلف داشتیم به مرور زمان 
قطعاتی برای کوارتت ما نوشتند و توانستیم 
اولین کنســرت خود را آبان ۱۳۹۰ در خانه 
هنرمندان طی 2 شــب روی صحنه ببریم. 
در طــی این ســال ها کیخســرو مختاری، 
بیتا قاسمی و آزاده شــمس جایگزین دیگر 
اعضای گروه شــدند و در ســال های بعد نیز 
به اتفــاق کنســرت های متعــددی را روی 
صحنــه بردیم.ذبیحی فــر دربــاره دیگــر 
فعالیت هــای کوارتت زهــی »چهارگان« 
گفت: 2 آلبوم با عنوان »چهــارگان ۱ و 2« 
را از طریق انتشــارات ماهور در سال ۱۳۹۵ 
منتشر کردیم. البته آهنگســازان مختلفی 
از جمله شــریف لطفــی، حامد افشــاری، 
تقی ضرابی، امیر اســلامی، سعید هنرمند، 
ایمان وزیری، علی صمدپــور، کارن کیهانی 
و نگین زمــردی تمام قطعاتــی را که در این 
ســال ها اجرا کرده ایم مشخصاً برای کوارتت 
»چهارگان« ســاخته بودند.ایــن نوازنده و 

آهنگســاز درباره قرار گرفتن سازهای دیگر 
در کنار این کوارتت گفــت: تجربه هایی در 
این چارچوب داشــتیم که از آن می توان به 
قطعه ای از ســعید هنرمند برای ســنتور و 
کوارتت زهــی ایرانی، یک قطعه از اســتاد 
اردشیر کامکار با تنظیم خودم برای کوارتت 
و همراهی تنبک و یک قطعه از ســاخته های 
خودم برای کوارتت زهــی ایرانی و همراهی 
2 خواننــده )زن و مرد( اشــاره کنم که هر 
کدام در کنســرت های مختلــف پیش روی 
مخاطبان قرار گرفتند.ذبیحی فر در توضیح 
جزئیات کنسرت هشــتم آذر که قرار است 
در تالار رودکــی روی صحنه بــرود گفت: 
اعضای کوارتت »چهارگان« در این کنسرت 
محمدمهدی بصیرت منــش نوازنده قیچک 

بم، آزاده شمس نوازنده قیچک آلتو، مشکات 
نصیری و بنــده نوازنــدگان کمانچه گروه 
اجرایی را تشــکیل می دهند. توضیح دیگر 
اینکه ما بیش از دو ســال است که با کار روی 
2 رپرتوار جدید برای این کنســرت و ضبط 
آلبوم ســوم »چهارگان« در حــال تمرین 
هســتیم.وی افزود: قطعاتی که در کنسرت 
هشتم آذر اجرا خواهد شد شــامل 2 قطعه 
از شــریف لطفی، 2 قطعه از سعید هنرمند، 
یک قطعه از یک آهنگســاز آمریکایی به نام 
آدام گودوین )که پس از شنیدن آلبوم ما این 
قطعه را برای »چهارگان« ســاخته است( و 
ســایر قطعات هم ســاخته خودم هستند. 
این کنسرت در 2 بخش اجرا می شود که در 
بخش اول مجموعه قطعاتی مستقل و منفک 
از یکدیگر ســاخته آهنگسازان مختلف کنار 
هم قرار گرفته اند و در بخش دوم نیز با عنوان 
برنامه دشتی، قطعاتی را مطابق روال فرمال 
معمول در موســیقی ایرانی اجرا می کنیم.

این نوازنــده و مــدرس کمانچــه در ادامه 
بیان کرد: کاری که ما با این ترکیب ســازی 
انجام می دهیــم، کاری معمــول و متعارف 
در موســیقی ایرانی نیست و مخاطب خاص 
خودش را دارد. نوع موسیقی حاصل از اجرای 
این کوارتت، بســته به رویکرد آهنگسازان 
تغییر می کند و طیفی از موســیقی ایرانی، 

موســیقی معاصر و موسیقی دســتگاهی را 
در برمی گیرد. تمرینات این کوارتت و آماده 
ســازی قطعات در این کوارتت، کار بســیار 

دشواری است.
 نوازندگانی هم که در »چهارگان« همکاری 
می کنند باید دارای اســتانداردهای بالایی 
از نظر تکنیک و ســطح نوازندگــی و دانش 
موســیقایی باشــند. البته باید بگویم سطح 
نوازندگــی همه مــا در این گــروه در طول 
تمرین هــا بالاتر مــی رود زیرا بســیاری از 
قطعاتــی که اجــرا می کنیم بــه توانمندی 
بالاتــری از آنچه هســتیم و بوده ایــم نیاز 
داشــته اند و در عمل همــواره باید خودمان 
را ارتقا می دادیم.سرپرســت کوارتت زهی 
»چهارگان« درباره چالش های این کنسرت 
یادآور شد: یکی از چالش های این آنسامبل 
این اســت که این موســیقی جدی و هنری 
مخاطب محدود و خاص خــودش را دارد و 
باید با حداقــل امکانات تا امــروز کار خود را 

پیش می بردیم. 
نمی دانــم تا کجــا می توانیم این مســیر را 
ادامه دهیم چون فضای عمومی موســیقی 
به ویژه موسیقی های »غیر مردم پسند« در 
ایران وضعیت مناســبی ندارند و همه انواع 
موسیقی نمی توانند در یک فضای مساعد و 

معقول به راحتی تولید و اجرا شوند.

آگهی تحدید حدود اختصاصی
 نظر به اینکه هیئت اختلاف مستقر در ثبت گناوه مالکیت به تصرفات مفروزی و مالکانه اقای علی شهبازی 
را نسبت به شش دانگ عرصه و اعیان یک باب خانه به مساحت ۱۸۷/۶۷ متر مربع قسمتی از پلاک۹۱۷   
واقع در امامزاده  گناوه بخش ۶ بوشهر که جهت آن پلاک ۹۱۷/۱۰۹۳۲ منظور گردیده برابر رای شماره   
۱۴۰۳۶۰۳۲۴۰۰۱۰۰۱۸۶۶ مورخ ۱۴۰۳/۲/۶ تایید نموده و آگهی موضوع ماده ۳ و ماده ۱۳ آیین نامه ی 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی و قانون ثبت نیز منتشر گردیده لذا 
آگهی تحدید حدود اختصاصی آن به استناد مادتین ۱۴ و ۱۵ قانون ثبت و تبصره ذیل ماده ۱۳ قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان فاقد سند رسمی جهت قسمت مورد تصرف اقای علی شهبازی   منتشر 
و به اطلاع متصرف نامبرده و مجاورین و صاحبان حقوق ارتفاقی میرساند که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 
۱۴۰۳/۹/۲۸ در  محل شروع به عمل خواهد آمد. لذا بدینوسیله از متصرف نامبرده و مجاورین دعوت میشود در 
وقت تعیین شده فوق در محل وقوع ملک حضور یابند واخواهی نسبت به حدود ارتفاعی برابر ماده ۲۰ قانون ثبت 
از تاریخ تنظیم صورت جلسه تحدید حدود به مدت ۳۰ روز پذیرفته می.شود معترضین نسبت به حدود و حقوق 
ارتفاقی مکلفن مطابق تبصره مادهی ۸۶ آیین نامه قانون ثبت و تبصره ۲ ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده 
معترضین ثبتی مصوب ۷۳/۳/۲۵ ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواست به 
مراجع قضائی محل وقوع ملک تسلیم و تصدیق گواهی به جریان دعوی را به جهت ضبط در پرونده از دادگاه 

مربوط به اخذ و به ثبت تسلیم نمایند و الا حق آنان ساقط   می شود م الف۷۲۰ تاریخ انتشار: ۱۴۰۳/۹/۵
محمد چها بدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

اگهی فقدان سند مالکیت پلاک۳/20۱76  کنگان   
نظرباینکه اقای نوروز علی فاتح نژادی با ارائه استشهاد   محلی مدعی است که یک جلد سند 
مالکیت به شماره سریال ۰۶۶۹۱۸ سری الف سال ۰۰ مربوط به ششدانگ پلاک ۳/۲۰۱۷۶ ذیل 
دفتر املاک الکترونیکی به شماره ۱۴۰۰۲۰۳۲۴۰۰۶۰۰۴۶۵۷ به نام خانم صدیقه شکوهی صادر 
و تسلیم گردیده سپس به موجب خلاصه معامله قطعی به شماره ۹۰۵۷۷ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۳ 
تنظیمی دفترخانه ۱۴ کنگان به نوروز علی فاتح نژادی انتقال قطعی یافته است به علت جابجایی 
مفقود گردیده  ودرخواست  صدور سند المثنی  مالکیت المثنی  را نموده است لذا مراتب در اجرای 
ماده  ۱۲۰ اصلاحی آیین نامه قانون ثبت  اعلام می شود  که هرکس نسبت به ملک مورد  آگهی 
معامله ای نموده   و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد. ظرف مدت ۱۰روز پس از 
انتشار این آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان کنگان   مراجعه و اعتراض خود را ضمن 
ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید. چنانچه ظرف مدت   مقرر اعتراضی نرسد و 
یا در صورت اعتراض اصل سند معامله  ارائه نشود اداره ثبت  المثنی سند مالکیت را  طبق مقررات 

صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد. م الف ۳۴۶ تاریخ انتشار : ۱۴۰۳/۹/۵  
علی فولادی 
رئیس  اداره ثبت و املاک شهرستان کنگان 
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فرهاد عشوندی  کارشناس فوتبال ایران 
معتقد اســت بازیکنان تیم ملی برای فرار از 
هجمه ها باید یک زره بر تن ذهنشان کنند 

و به کار خودشان ادامه دهند.
 این روزها فشــار انتقادات از تیم ملی ایران 
افزایش پیدا کرده اســت و تعداد کسانی که 
از بازی های تیم ملی و نتایج این تیم ناراضی 
هســتند به شــکل معناداری زیادتر از قبل 
شده است. این اتفاق در حالی افتاده که تیم 
ملی ایران در مسابقات انتخابی جام جهانی 
2۰2۶ در وضعیت بسیار مطلوبی قرار دارد و 
صعود مســتقیمش به جام جهانی از همین 
حالا قطعی به نظر می رســد. بــا این وجود 
برخی معتقدند که تیم ملی در مســابقات 
انتخابی جام جهانــی حتی مقابل تیم هایی 
مثل کره شمالی و قرقیزســتان هم اقتدار 
لازم را نــدارد و با این رونــد در جام جهانی 
اصلا موفــق نخواهد بود. به همیــن بهانه با 
مجید جلالی هم کلام شــدیم تا بیشتر در 
مورد این هجمه ها ریشــه یابــی کنیم، آقا 
معلم صحبت هایــش را با ما اینطــور آغاز 
کرد: اگر آدم خیلی منصف باشــد و بخواهد 
منصفانه صحبت کند وقتی جمع بندی می 
کنیم فکر می کنم آدم در این مقطع ساکت 

باشد خیلی بهتر است.

*یک ســری نکات را آقــای جلال 
چراغ پور به تازگی بیــان کردند که 
خیلی به نامه سال 2005 شما در مورد 
برانکو شــباهت داشــت. که آقا من 
مشکل شــخصی ندارم اما این تیم به 
نتیجه نخواهد رسید. آقای چراغ پور 
را این ســال ها به این صریحی ندیده 
بودیم نظر شــما در مورد صحبت های 
ایشان که این فشار و این نقدها برای 
تیمی که هنوز هم صعــودش به جام 
جهانی قطعی نشــده منطقی است یا 

خیر؟
کلا فوتبال مقوله ای اســت که اگر شما یک 
تیمی مانند منچستر ســیتی و مربی مانند 
گواردیولا باشــید باز هم شــما نمی توانید 
همه را راضی کنید. مقالــه ای به تازگی می 

خواندم که گفتــه بود گواردیــولا تفکرات 
ضد فوتبال دارد این مقالــه خارجی و اصلا 
نگاه نکرده بود که گواردیولا چقدر به مسیر 
تکامل فوتبال کمک کرده اســت. شــما به 
هیچ وجه نمی توانید همــه را راضی کنید. 
یک زمــان تیم ما بازی می کــرد همه بازی 
ها را می برد همه می گفتند این تیم دفاعیه 
زیاد گل نمی زند ما دوســتش نداریم.  یک 
زمان این تیــم گل می زند امــا گل هم می 
خورد بعد می گویند تیم زیاد گل می خورد 

ما دوستش نداریم.
 بنابراین در این فوتبال شــما هر مدلی که 
باشــید منتقد دارید. یک زمان شــما می 
خواهید بازیکن ســازی کنید تیم شــما در 
میانه جدول قرار می گیــرد می گویند این 

سرمربی به درد نمی خورد.
 یک زمان شــما بهترین بازیکنان را در تیم 
خودتان جمع می کنید و قهرمان می شوید 
می گوینــد با ایــن تیم که هر کســی می 
توانســت قهرمان شــود. در فوتبال شــما 
هر کاری بکنیــد منتقد داریــد. حالا یک 
زمان یک ســری افراد هســتند که دیدگاه 

هایی نســبت به آینده دارد وقتی با کنار هم 
قراردادن یک سری داده ها شرایط را تحلیل 
می کنند از نظر من دیــدگاه این افراد مهم 
اســت و اهمیت دارد. این دیدگاه ها دیدگاه 
هــای تاثیرگذاری هســتند و بــه واقعت 
نزدیک ترند ولی چیزی که حالا با آن طرف 
هســتیم که تیم ملی محبوب نیست و این 
تیم ملی را دوســت ندارند، من قشنگ یادم 
هست زمانی که من ۱۵-۱۶ ساله بودم، یک 
هجمه ی عجیبی روی پرویز قلیچ خانی که 
کاپیتان تیم ملی و بهترین بازیکن آن دوران 
ما بود، شــکل گرفته بود، هــر روز در مورد 
او حرف و بحث بود، یا علــی دایی من یادم 
هست زمانی که من در صبا بودم به او گفتم 
با این هجمه ای که روی تو اســت تو چطور 

کنار می آیی؟ 
به من گفت من منتظر بازی بعدی می شوم، 
من می دیدم علی دایی که کاپیتان تیم ملی 
و بهترین گلزن تاریخ فوتبــال ملی بود آن 

زمان چه هجمه ای را تحمل می کند. 
الان هم داریــم آن را می بینیم شــاید تنها 
تفاوت نسبت به دو مورد قبلی این باشد که 

آنها ساکت بودند و کارشــان را می کردند، 
اما الان اینها مــی خواهند مقابلــه کنند و 
جواب دهند وگرنه این هجمه ها برای اکثر 
بازیکنان بوده و موقت بوده. شــما هرچه به 
این انتقادها پاســخ بدهید ابعاد این قضیه 

گسترده تر خواهد شد.

*شما چقدر این عدم محبوبیت را فنی 
می دانید چقــدر را اتفاقات اجتماعی 

چند سال اخیر؟
باید واقع بین باشــیم، حالا مــی بینیم که 
اصلا بحث فرد نیســت و در مورد کلیت تیم 
ملی صحبت می شود. شــاید شاید کمتر از 
2۰درصد آن فنی باشد و بقیه آن موضوعات 

اجتماعی و سیاسی است.
 مردم در کشور ما دیگاه های مختلفی دارند 
مردم کشــور ما تحت شدیدترین فشارهای 
اقتصادی هستند، شما هر روز بلند می شوید 
مشکل جدیدی اضافه شــده،مردم کلافه 
هستند و این نارضایتیشــان را می خواهند 
هر جا که راحتند بیان کنند. این نارضایتی 

هم از بعد از جام جهانی شدت گرفت.

*این بچه ها چکار باید می کردند که 
وارد این فضا نشوند؟

مشکل ما این است که ما در مقاطع مختلف 
تیم های ملی و پایه جز فوتبال چیز دیگری 

به آنها یاد نمی دهیم. 
هیچ وقت مــا به این بازیکنــان نمی گوییم 
شــما به عنوان یک فوتبالیست تراز اول می 
توانید با چه مشکلاتی روبرو شوید و چطور 
می توانید از این چالش ها خودتان را بیرون 

بیاورید. 
وقتی یک جــوان در کوتاه تریــن زمان هم 
مشــهور می شــود هم پولدار می شود و هم 
محبوب می شــود این آدم بــا چالش های 
زیادی روبرو خواهد شد. ما این بازیکن را نه 
با این چالش ها آشنا کردیم و نه راهکارهای 
مقابله با آن را به آنها آموزش داده ایم. خیلی 
از این فوتبالیســت ها در همین چالش ها از 

بین می روند.
 یکی از آنها همین مواجهه بــا بحران های 
رسانه ای است که ما هیچوقت به این بچه ها 
یاد ندادیم. الان می بینیــم حتی بازیکنان 
ملی هــم در این زمینــه نمی داننــد باید 
چیکار کنند و مشــاوری هم ندارند و بعد با 
فشارهایی مواجه هستند که می گویند چرا 
حرف نمی زنی و بیا جواب بــده و اگر حرف 
نزنی، همــه فکر می کنند که آن ها راســت 
می گویند و اینطوری تحریک می شوند که 
حرف بزنند. درحالی که این همه شبکه های 
اجتماعی و فضای مجــازی زمان علی دایی 
که نبوده یا زمان پرویــز قلیچ خانی که اصلا 

نبوده است. 
این اســت که آن ها راحت تر فوتبال شــان 
را بــازی می کردنــد و می رفتنــد. خودم 
یادم هســت در صباباطــری بودیم که تیم 
می خواســت به جام جهانی بــرود و خیلی 
هجمــه بــود و علی دایــی را تحت فشــار 
گذاشــتند که خداحافظی کن. من به علی 
دایی گفتم تو واقعا با این فشــارها چطوری 

کنار می آیی؟
 او خیلی راحت گفت من منتظر بازی بعدی 
می شــوم. خیلی کم هستند کســانی که 

چنین ذهن قوی دارند.

رئیس فدراسیون فوتبال:
 اسپانیا و آرژانتین بعد از تیم ملی فوتبال ایران 

قرار گرفتند
رئیس فدراســیون فوتبال بر این نکته تاکید کرد کــه تیم ملی فوتبال 
ایران در ســال 2۰2۴ بهترین تیم ملی جهان شــده و معتقد است که 

برخی منتقدان »نمی خواهند بدانند«.
 مهدی تاج، رئیس فدراســیون فوتبال، که در مراســم استقبال از تیم 
ملی فوتبال هفت نفره کشــورمان حاضر شده بود در خصوص قهرمانی 
مقتدرانه این تیم در رقابت های جام جهانی گفت: خوشــحالم که این 
اتفاق افتاد. در فوتبال نتایج خیلی خوبی حاصل می شــود و کشور عزیز 
ما این اتفاق را رقم می زند و به حرف های مقام معظم رهبری می رسیم 
که فرمودند: »ایران قوی، ورزش قوی«. تیم فوتبال هفت نفره با اقتدار 
قهرمان جهان شد و فدراســیون فوتبال این توفیق را داشت که این تیم 

پیش از عزیمت به فدراسیون فوتبال و کمپ تیم ملی آمد.

تاج در خصوص حمایت های وزارت ورزش و فدراســیون فوتبال از این 
تیم گفت: ما باید برای حفظ و تقویت این مجموعه باید تلاش کنیم که 
وظیفه اصلی فدراســیون فوتبال و وزارت ورزش است. هزینه های این 
تیم را وزارت ورزش پرداخت می کند و فدراسیون فوتبال در حد اردوها 

و مسئولیت های اجتماعی که بر عهده دارد انجام می دهند.
مهدی تــاج در خصوص دیــدار تیم ملی ایــران برابر کره شــمالی و 
قرقیزســتان گفت: قبل از هر چیز باید تبریک بگوییــم که تیم ملی ما 
در سال 2۰2۴ بهترین تیم ملی جهان شد و اسپانیا و آرژانتین بعد از ما 
قرار گرفتند. از حیث نتیجه، ما ۱۸ بازی داشــتیم که ۱۵ بازی را بردیم، 
2 بازی را مســاوی کردیم و یک بازی هم برابر قطر شکســت خوردیم. 
این نتایج خیلی خوب است و در ســال 2۰2۴ بهترین تیم هستیم و در 
رنکینگ آینده فیفا هم ایران تیم هجدهم دنیا می شــود و در آسیا هم از 
ژاپن پیشی می گیریم و تیم اول می شــویم. حقیقت این است که ایران 

باید در قله آسیا باشد.
رئیس فدراسیون فوتبال در خصوص انتقاداتی که به تیم ملی می شود 
گفت: خیلی از این صحبت ها انتقاد اســت و ما نقــد را می پذیریم. نقد 
باید با بیان نیکو حفظ حرمت انجام شــود و توفیقات هــم در کنار نقد 
دیده شــود. من به عنوان رئیس فدراســیون از نتایج راضی هستم. ما 
در مقدماتی جام جهانی ۶ بازی انجام دادیم کــه ۵ بازی بیرون از خانه 
بود. در هیچ دوره ای به این شــکل نبود. دیدید که عربستان از اندونزی 
شکســت خورد و کره جنوبی در دو بازی رفت و برگشت برابر فلسطین 

به تساوی رسید.
وی ادامه داد: این نتایج در فوتبال طبیعی اســت. اما مشــکل بعضی ها 
ندانستن نیست. نخواســتن در دانستن اســت. ما هر چه شرایط را هم 
توضیح دهیم و بگوییم در خانه بازی نکردیم. ۸ ســاعت تیم پرواز کرده 
است. بازیکنان در رفت و برگشت بوده اند. اما این افراد انتقادات خود را 

از قبل تعیین کرده اند.

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی: 1826877

بخش  در  واقع  اصلی  از ٦٦٥٠  فرعی  پلاک ۳۹۱  آپارتمان  یکباب  ششدانگ 
٤ تبریز ذیل ثبت ۳۰۹۰۵ صفحه ١٤٩ دفتر ۳۷۵- املاک به نام آقای حسین 
فتحی کلوجه ثبت و سند مالکیت صادر شده است و برابر سند رسمی ٢٤٥٦١ 
مورخه ۱٤۰۱/۰٩/١٧ دفترخانه ۱۷۲ تبریز در رهن بانک صادرات قرار گرفته 
سپس نامبرده برابر درخواست ۱۴۰۳۶۲۶۵۰۹۶۰۰۰۰۲۱۷ مورخه ۱۴۰۳/۰۸/۱۷ 
دفترخانه ۲۳۷ تبریز مدعی فقدان سند مالکیت در اثر سهل انگاری گردیده است 
که مراتب در اجرای تبصره یک ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی 
می گردد ، هر کس ادعائی نسبت به وجود ورقه مالکیت یا انجام هر گونه معامله را 
نزد خود دارد می تواند اعتراض خود را کتباً به مدت ده روز پس از انتشار آگهی به 
اداره ثبت تبریز مرکز تسلیم نماید بدیهی است پس از انقضای مدت قانونی نسبت 
به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد و اعتراضات وارده در خارج از مدت 

ترتیب اثر داده نخواهد شد تاریخ انتشار: ۱۴۰۳/۰۹/۰۵
رونوشت جهت اطلاع به ستاد اجرای فرمان حضرت امام )ره( ارسال می گردد

علی علی پور رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه شمال 
تبریز- از طرف بهمن دلسوز

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر ماده ۳ و ماده ۱۳ 

آئین نامه قانون تعیین تکلیف
شناسه آگهی:1832924

برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۲۰۰۱۰۱۱۲۲۵ هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلا 
شماره  به  بیکی  فرهاد  آقای  تقاضای   ۱۴۰۲۱۱۴۴۱۲۰۰۱۰۰۰۹۸۰ کلاسه  معارض 
شناسنامه ۶۳۶ و کد ملی۲۱۲۱۳۵۹۹۳۱ صادره از گرگان فرزند علی در ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده که مقدار ۱.۵ دانگ مشاع از ۶ دانگ عرصه آن وقف 
است بمساحت ۳۲۹.۱۷ متر مربع از پلاک شماره ۱۲ -اصلی واقع در اراضی قلعه حسن 
بخش چهار حوزه ثبت گرگان طبق رای صادره حکایت از انتقال از مالک رسمی به متقاضی 
دارد. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی می شود از این 
رو اشخاصی که نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست خود 

را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۹/۰۵
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۹/۲۰

مهدی شاه مهری سرپرست اداری ثبت اسناد و املاک منطقه یک گرگان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ ایین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

شناسه اگهی: 1832677 م الف: 2978
برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۱۰۱۲۰۰۶۷۹۸ مورخ ۲۶/۶/۱۴۰۳ جلسه هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبت 
ساوجبلاغ امیر علی پور حیدری فرزند کیومرث بشماره ملی ۰۳۱۰۲۱۷۷۸۴ نسبت به 
ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۲۰/۷۴۱ متر مربع-  از پلاک ثبتی 
۳۲۳ اصلی واقع در شنده جزء حوزه ثبتی ساوجبلاغ از مالکیت غلامرضا عسگری ذیل دفتر 
۳۹ صفحه ۵۶۷ محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز در روزنامه های کثیر الانتشار و محلی همزمان در یک تاریخ چاپ و آگهی میشود در 
صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از رسید ، ظرف 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض در خواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۹/۰۵
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۳/۰۹/۲۰

بشیر نعیم زاده
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ساوجبلاغ از طرف سعید صبر علیلو

متن آگهی مزایده
شناسه آگهی: 1832884 م الف: 2981

آگهی مزایده اموال غیر منقول پرونده اجرائی کلاسه ۱۴۰۱۰۰۷۱۶ اداره ثبت اسناد و املاک ساوجبلاغ بموجب پرونده اجرائی کلاسه فوق به استناد سند ازدواج شماره ۲۳۹۳ 
مورخ ۱۳۹۴/۰۶/۱۷ تنظیمی دفترخانه ازدواج شماره ۹۰ و طلاق شماره ۱۲ شهر کرج استان البرز علیه آقای علی مردانی )بدهکار( و به تقاضای خانم آمنه یوسفی بجوانی 
)بستانکار( جهت وصول طلب مهریه موضوع لازم الاجرا تعداد ۱۴ چهارده سکه تمام بهار آزادی همچنین وصول سایر هزینه های قانونی متعلقه مبادرت بصدور اجرائیه نموده 
که پس از تشکیل پرونده در اداره اجرای اسناد رسمی کرج با عنایت به اینکه مال مورد بازداشت در حوزه ثبتی این اجرا واقع شده جهت ادامه عملیات به این اجرا نیابت 
داده شده است. طبق محتویات پرونده مورد مزایده : ۱/۲۸ دانگ مشاع از سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین به نشانی استان البرز - کمالشهر بلوار 
شورا پارک آزادگان پایین تر از کارخانه نیک کالا - اراضی تعاونی فرمانداری کرج قطعه ۸۱۲ به مساحت ۲۳۷/۶۵ متر مربع بوده پلاک ۱۲۵۱۴ فرعی از پلاک ۱۳۷ اصلی 
مفروز و مجزا شده از ۱۱۱۲ فرعی از اصلی مذکور ، قطعه ۸۱۲ در حوزه ثبت ملک ساوجبلاغ استان البرز واقع گردیده است. حدود اربعه شمالا بطول ۱۱.۸۹ متر به خیابان 
۲۰.۳۰ متری شرقا بطول ۲۰ متر به قطعه ۸۱۱ جنوبا بطول ۱۰ متر به قطعه ۷۴۳ غربا:  بطول ۲۰ متر به قطعه ۲ تفکیکی سابق مالکیت آقای علی مردانی با جز سهم ۳ از 
کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۹۸۲ تاریخ ۱۳۸۱/۰۵/۲۰ ثبت گردیده است. توصیف ملک : ملک موصوف 
در زمان بازدید شامل یک قطعه زمین بایر که فاقد هر گونه اعیانی و امکانات زیربنایی و روبنایی بوده است با در نظر گرفتن سایر عوامل موثر در ارزیابی ملک و موقعیت و 
چگونگی دسترسیها و شرایط روز بازار و بدون در نظر گرفتن هر گونه واگذاریها و بدهی به اشخاص حقیقی و حقوقی و سایر معارض ها و و موانع قانونی بابت نقل و انتقال 
سند ملک موصوف بابت سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان و بر پایه نرخ کارشناسی به مبلغ ۱۹/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال معادل یک میلیارد و نهصد میلیون تومان و 
ارزش ۱/۲۸ دانگ مشاع از سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان مورد مزایده ۸/۱۰۶/۶۶۶/۶۶۷ ریال ارزیابی و اعلام میگردد که ۱/۲۸ دانگ مشاع از سه دانگ مشاع 
از شش دانگ عرصه و اعیان در روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۲۱ از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر در محل اداره ثبت اسناد و املاک ساوجبلاغ واحد اجرا از طریق مزایده 
به فروش میرسد و قیمت پایه مزایده از مبلغ ۸/۱۰۶/۶۶۶/۶۶۷ ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته میشود مزایده حضوری است و شرکت در مزایده منوط 
به پرداخت ۱۰ درصد از مبلغ پایه مزایده به حساب سپرده ثبت میباشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است. برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت 
مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده واریز نکند مبلغ 
مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد. در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید میگردد شرکت در مزایده برای عموم آزاد 
است. کلیه هزینه های قانونی به عهده برنده مزایده است لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق و گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در 
صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهیهای مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و 
در صورت وجود مازاد برنده مزایده می تواند وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق را از محل مازاد مسترد نماید و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول می گردد. ضمناً چنانچه 
روز مزایده تعطیل رسمی گردد مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد این آگهی پس از تأیید نهایی در سایت آگهی های سازمان 

ثبت قرار خواهد گرفت و به منزله انتشار آگهی در روزنامه کثیر الانتشار محلی است.
اداره ثبت اسناد و املاک

آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف و وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون، تعیین تکلیف را بر اساس گزارش کارشناسان و به 
استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل تایید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۱۹۷ پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۶۲ محمدعلی داودیان فر فرزند محمد در ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۱۰/۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۷۶۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از پروانه و سید محمدعلی و زهرا شهرت همگی برقعی در دفتر ۷۲ صفحه 

۳۹۲ . )م الف  ۱۸۳۲۸۵۶    (
۲- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۹۴۶ پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۸۴ فرزانه فضلی فرزند منصور در ششدانگ زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۷/۴۶ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۰۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از خدیجه سلیمانی طی سند قطعی شماره ۱۷۸۱۰۸ مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۲۹ دفترخانه ۴ قم 

. )م الف  ۱۸۳۲۸۵۶   (
۳- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۰۷۹ پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۸۵ فرزانه فضلی فرزند منصور در ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۷/۱۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۰۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از خدیجه سلیمانی در دفتر ۴۲۷ صفحه ۲۵۱ طی سند قطعی شماره ۱۷۸۱۰۸ 

مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۲۹ دفترخانه ۴ قم . )م الف  ۱۸۳۲۸۵۶    (
۴- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۰۸۰ پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۸۳ فرزانه فضلی فرزند منصور ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۳۲/۵۷ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۰۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از خدیجه سلیمانی در دفتر ۴۲۷ صفحه ۲۴۸ طی سند قطعی شماره ۱۷۸۱۱۰ 

مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۲۹ دفترخانه ۴ قم . )م الف   ۱۸۳۲۸۵۶  (
۵- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۰۷۵ پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۸۲ فرزانه فضلی فرزند منصور در ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۳۰/۵۵ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۰۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از خدیجه سلیمانی در دفتر ۴۲۷ صفحه ۲۴۸ طی سند قطعی شماره ۱۷۸۱۱۰ 

مورخ ۱۳۹۹/۰۲/۲۹ دفترخانه ۴ قم . )م الف  ۱۸۳۲۸۵۶  (
۶- رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۱۰۱۸ پرونده کلاسه ۱۴۰۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۸۶ سمیه کشاورزپاشائی فرزند مرتضی در ششدانگ زمین که در آن بنا احداث شده است به مساحت 
۸۴ مترمربع پلاک شماره ۹۸ فرعی از ۱۹۳۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۴۰۰۹ مورخ ۱۳۹۱/۱۱/۰۴ دفترخانه ۱۱۳ قم . 

)م الف   ۱۸۳۲۸۵۶  (
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۹/۰۵ تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۹/۲۱

عباس پور حسنی حجت آبادی – رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم

متن آگهی مزایده
شناسه اگهی: 1833800

آگهی مزایده اتومبیل پرونده ۱۴۰۳۰۰۲۴۰ متعهد احمد مرادی پور - متعهدله 
زیبا آر 

به موجب پرونده اجرایی مهریه تحت کلاسه بایگانی فوق ، یک دستگاه سواری 
 ۱۲۴K۰۵۵۶۱۰۰ : ۴۰۵ مدل ۱۳۹۴ رنگ خاکستری ، شماره موتورGLX پژو
شماره شاسی : NAAM۱۱CA۸ER۱۰۰۹۱۰ نوع سوخت بنزین به پلاک 
۳۴ - ۶۷۹ ی ۱۲ ، وضعیت ظاهری ) خودرو فاقد رنگ شدگی میباشد ، آینه 
بغل چپ و سپر جلو شکسته است . گلگیر جلو و عقب راست و سینی عقب 
ضربه و رنگ پریدگی مختصر دارد. سلامت لاستیکهای جلو و عقب به ترتیب 
۳۰٪ و ۸۰٪ است ( واقع در اهواز - پارکینگ آزادی؛ که طبق نظر کارشناس 
رسمی دادگستری به مبلغ ۲/۸۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ( دو میلیارد و هشتصد و 
پنجاه میلیون ریال ( ارزیابی شده و قطعیت یافته است، از ساعت ۹ الی ۱۲ 
روز دوشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۱۹ در اداره اجرای اسناد رسمی اهواز واقع در 
اهواز - کوی نبوت جنب مجتمع قضایی باهنر از طریق مزایده به فروش میرسد. 
مزایده از مبلغ مذکور شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته میشود 
و کلیه هزینه های قانونی به عهده برنده مزایده است و نیم عشر و حق مزایده 
نقدا وصول خواهد شد. لازم بذکر است شرکت در مزایده منوط به پرداخت 
ده درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده و حضور خریدار یا نماینده 
قانونی او در جلسه مزایده است و مابقی مبلغ را می بایست ظرف مهلت ۵ روز 
پس از مزایده به حساب سپرده ثبت واریز نماید . در صورتی که ظرف مهلت 
مقرر مانده فروش به حساب سپرده واریز نگردد مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده 
و به حساب خزانه واریز خواهد شد. در این صورت نیز عملیات فروش از درجه 

اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد.
تاریخ انتشار آگهی : ۱۴۰۳/۰۹/۰۵

اداره اجرای اسناد رسمی اهواز _ ثبت کل

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند  رسمی

قانون تعیین تکلیف  برابر رای شماره۱۴۰۳۶۰۳۲۴۰۰۹۰۰۵۴۶۰  - ۱۴۰۳/۸/۱۳  هیات موضوع 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی بوشهر تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضی آقای عباس خدوئی   فرزند خدر  به شماره  شناسنامه۵۵۹   صادره ازدشتی  به 
شماره ملی ۳۵۴۴۹۷۱۴۶۱۰ در ششدانگ یکبابخانه مساحت ۱۰۱/۱۰ متر مربع پلاک ۲۴  فرعی از 
۲۷۲۳  اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک اصلی واقع در بخش دو بوشهر خریداری از مالک رسمی 
گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. الف ۱۲۲۶
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۳/۹/۵

تاریخ انتشار نوبت دوم۱۴۰۳/۹/۲۰               
شکرااله سعادتی

 رئیس اداره ثبت اسنادو املاک شهرستان بوشهر      

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند  رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  رای شماره۱۴۰۳۶۰۳۲۴۰۰۹۰۰۵۰۱۹  – ۱۴۰۳/۷/۲۸ هیات موضوع  برابر 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی بوشهر تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضی آقای یاسر پیکار  فرزند عبدالرضا به شماره  شناسنامه ۱۵۶۷  صادره از تنگستان 
به شماره ملی ۳۵۵۹۹۷۳۰۰۷ در ششدانگ یکبابخانه مساحت ۱۴۵/۶۵ متر مربع پلاک ۲۲ فرعی از 
۱۹۴۴ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک اصلی واقع در بخش دو بوشهر خریداری از مالک رسمی 
گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. الف ۱۲۲۴
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۳/۹/۵

تاریخ انتشار نوبت دوم۱۴۰۳/۹/۲۰               
شکرااله سعادتی

 رئیس اداره ثبت اسنادو املاک شهرستان بوشهر      



معاون  حضور  با  مومنی   اصفهان-مریم 
نظارت بر بهره برداری شرکت آبفای کشور، آئین 
معارفه مدیرعامل آبفای استان اصفهان برگزار 

شد.
 علیرضا جزء قاسمی با بیان اینکه ناصر اکبری 

جز یکی از متخصصان بهره برداری در حوزه آب  
شرب است اعلام کرد: مدیرعامل جدید آبفای 
استان اصفهان یکی از متخصصان برتر در حوزه 
بهره برداری، حفظ و توزیع آب شرب در کشور 
محسوب می شود، این در حالیست که اصفهان در 

سال های اخیر در مدیریت مصرف و تقاضای آب 
شرب با مشکل مواجه بوده است.

وی با اشاره به منابع آبی استان اصفهان در سال 
جاری تصریح کرد: هم اکنون منابع آبی استان 
اصفهان نسبت به سال گذشته با کاهش 160 
میلیون مترمکعبی مواجه است، بنابراین انتظار 
می رود با اتکاء بر تجربه و تخصصی که مدیرعامل 
آبفای استان اصفهان در زمینه مدیریت مصرف 
و تقاضای منابع آبی دارد، توزیع آب شرب مردم 

استان با حداقل چالش تامین شود.
معاون نظارت بر بهره برداری آبفای کشور به 
آبفا  در صنعت  اصفهان  استان  آبفای  جایگاه 
پرداخت و تصریح کرد: آبفای استان اصفهان از 
لحاظ تاسیسات و منابع انسانی یکی از غنی ترین 
شرکت ها در کشور است  و براین اساس توانسته بر 
چالش ها غلبه کند، این در حالیست که  در سال 
های اخیر گروه های امدادی و عملیاتی آبفای 

استان اصفهان در مهار حوادث غیر مترقبه، یاری 
رسان آبفای کشور بوده است و امیدواریم این امر 

همچنان تداوم داشته باشد.
وی بر غلبه  برمشکلات با استفاده از نیروهای 
متخصص و با تجربه تاکید کرد و اظهار داشت: 
آبفای استان اصفهان می تواند با بهره مندی از 
نیروهای توانمند، به وظایف اصلی خود که تامین 
آب شرب پایدار و سالم و نیز جمع آوری، انتقال 
و دفع بهداشتی فاضلاب است بپردازد و رضایت 

مردم را بیش از گذشته جلب کند.
در ادامه مدیرعامل آبفای استان اصفهان با بیان 
اینکه رضایت مردم  هدف اصلی و رویکرد او در 
زمان تصدی گری شرکت آبفای استان اصفهان 
است، اظهار داشت:  همه تلاش ها در آبفای 
استان در راستای خدمات رسانی شبانه روزی به 
مردم است و هدف نهایی فعالان صنعت آبفا جلب 

رضایت مردم است.

ناصر اکبری وفاق و همدلی میان کارکنان را رمز 
موفقیت شرکت های پیشرو دانست و خاطر نشان 
ساخت: همدلی، همکاری  واراده جهت انجام امور 
به بهترین شکل ممکن، رمز موفقیت شرکت 
هاست و درصدد هستیم زمینه های همدلی، 
همکاری و اراده خدمت رسانی مستمر به مردم 

در آبفای استان اصفهان مهیا شود.
وی افزود: آبفای استان اصفهان از لحاظ تعداد 
شهرها و روستاهای تحت پوشش و تاسیسات و 
تجهیزات یکی از بزرگترین شرکت ها در کشور 
است که حفظ، نگهداری و بهره برداری صحیح  
و بهینه از آنها، از دیگر اقدامات آبفای استان 
اصفهان محسوب می شود تا از این طریق بستر 

خدمات رسانی پایدار به مردم فراهم شود.
در ادامه از زحمات حسین اکبریان تقدیر شد و 
ناصر اکبری به عنوان مدیرعامل جدید آبفای 

استان اصفهان معرفی شد.

با حضور معاون نظارت بر بهره برداری شرکت آبفای کشور :

آئین معارفه مدیرعامل آبفای استان اصفهان برگزارشد

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اعلام کرد : 

وجود ۲ هزار کیلومتر راه خاکی و شوسه در لرستان 

خرم آباد -فرزانه هداوند  مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای لرستان 
گفت: ۲ هزار کیلومتر از مجموع هشت هزار کیلومتر راه های ارتباطی این استان 

خاکی یا شوسه است.
عارف امرایی افزود: این راه ها اغلب در مناطق روستایی، عشایری و محورهای 

فرعی هستند و در زمان بارندگی تردد اهالی را با مشکل روبرو می کنند.
وی در خصوص تفاوت آمار فرمانداری ها و راهداری از راه های مسدود شده ناشی 
از بارش ها اظهار داشت: انسداد راه های اصلی و شریانی توسط راهداری اعلام می 
شود، اما تردد در راه های خاکی و روستایی به دلیل بارش ها، تا حدودی با اختلال 

همراه است.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای لرستان ادامه داد: زمان بارندگی این راه 
ها به برخی روستاها مسدود یا به دلیل گل اندود بودن جاده، تردد به کندی صورت 

می گیرد، اما ارتباط روستا با مرکز بخش یا شهر برقرار است.
امرایی تاکید کرد: بازسازی و راه شکافی جاده های عشایری توسط سازمان امور 
عشایر و جاده های روستایی و اصلی توسط راهداران صورت می گیرد که در برخی 
مواقع، تردد در زمان بارش با اخلال انجام می شود، اما برخی فرمانداری ها راه ها را 

مسدود اعلام می کنند.
وی با تاکید بر اینکه متولی این امر سازمان راهداری است، بیان کرد: راهداران 
استان با تمام توان و امکانات در راستای نگهداری و بازگشایی محورهای 

مواصلاتی تلاش می کند.
مدیـرکل راهـداری و حمـل و نقل جـاده ای لرسـتان بـا اشـاره به فعالیـت ۳۷0 
نیـروی راهـدار در اسـتان یـادآور شـد: ۲۹۴ دسـتگاه ماشـین آلات سـبک و 
سـنگین در اختیـار این افـراد اسـت، اما عمـر بالای نـاوگان، بـه چالشـی در این 

حـوزه تبدیل شـده اسـت.
امرایـی اضافـه کـرد: تعـدادی ماشـین آلات راهـداری بـرای نوسـازی نـاوگان 
کشـور و اسـتان خریداری شـده امـا ترخیـص آنهـا از گمرک سـخت و زمـان بر 

اسـت.
وی اظهار داشـت: پیمانـکار طرف قرارداد اسـتان نیز 1۲ دسـتگاه ماشـین آلات 
را وارد کرده اسـت کـه در صـورت ترخیـص، تا ۲ مـاه آینـده بکارگیـری خواهد 

شـد.

 مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان؛

 کاهش ۲۰ درصدی شکایات مردمی
 از قطعی آب در البرز

کرج-ترنـم مظفـری   مدیرعامـل شـرکت آب و فاضـلاب اسـتان البـرز 
اعـلام کـرد: امسـال بـا اصـلاح و بازسـازی 16 هـزار و ۳۹ انشـعاب و شـبکه 
فرسـوده اسـتان، شـکایات مردمـی نسـبت به سـال هـای گذشـته ۲0 درصد 

کاهـش یافتـه اسـت.
"حمید رضا نامداری" در نشست با خبرنگاران اظهار کرد: همچنین طی سال 
جاری میزان حوادث شبکه های آب استان البرز پنج درصد نسبت به مدت مشابه 

سال قبل کاهش نشان می دهد.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان البرز گفت : سال گذشته در این بازه زمانی 
16 هزار و 6۸1 مورد حادثه شکستگی و فرسودگی شبکه های آب در البرز ثبت 

شد.
نامداری خاطرنشان کرد: طی یکسال گذشته اقدامات فنی و مهندسی خوبی در 
بخش تامین آب شرب پایدار و پیشگیری از قطعی، افت فشار و یا هدررفت آب در 

سطح استان البرز انجام شده است.
وی ادامه داد: نصب شیرهای فشار شکن برای ایجاد تعادل در آبرسانی، اصلاح 
شبکه آبرسانی و همچنین دفع بهداشتی فاضلاب با اجرا و تکمیل لوله گذاری 
فاضلاب در مناطق باقی مانده در سطح استان موجب افزایش رضایتمندی 

شهروندان البرزی شده است.
نامداری گفت : کاهش گزارشات مردمی و تماس های مشترکان با مرکز 1۲۲ 
شرکت آبفا موید تلاش های صورت گرفته در بخش آبرسانی و کاهش چالش 

ها است.
وی تاکید کرد: در زمان حاضر پروژه های متعددی از جمله تکمیل تصفیه خانه 
شماره سه و توسعه تصفیه خانه آب شماره ۲ کرج برای تامین آب شرب پایدار 
مناطق شرقی استان البرز با شتاب در انجام است که روند اجرایی این پروژه ها در 

روزهای آتی اطلاع رسانی می شود.
شرکت آبفا استان البرز یک میلیون و ۳00 هزار مشترک دارد.

مدیرکل صمت استان : 

ح صنعتی و تولیدی در  اردبیل  ۳۵۰ طر
وانه است  در مرحله اخذ پر

اردبیل-افسون جبارزاده  اردبیل - ایرنا - مدیرکل صنعت، معدن و تجارت 
استان اردبیل گفت: ۳۵0 طرح با حجم سرمایه گذاری ۸00 هزار میلیارد ریالی در 
مرحله دریافت پروانه است و انتظار می رود با بهره برداری از این طرح ها، تعداد 

قابل توجهی نیروی کار در این واحدها مشغول به کار شوند.
مسعود ایرانی  با اعلام این خبر اظهار کرد: ثمره این طرح های صنعتی و تولیدی 
را در ماه های پیش رو و سال  آینده با راهبری معاونت های مربوطه در اداره کل 
صنعت، معدن و تجارت دیده و به طور قطع شاهد شکوفایی استان اردبیل در 

بخش صنعت خواهیم بود.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان اردبیل افزود: در راستای تلاش ها برای 
رونق تولید در این استان هفت واحد صنعتی راکد نیز در 6 ماه نخست سال 
جاری احیا شد و تلاش می شود تا پایان سال آمار واحدهایی که به چرخه تولید 

بازخواهند گشت، به حدود ۲0 مورد افزایش یابد.
وی با اشاره به اشتغال بیش از ۴0 هزار نفر در واحدهای تولیدی و صنعتی استان 
اردبیل ادامه داد: تعداد واحدهای تولیدی و صنعتی فعال این استان به یک هزار 
و ۴1۵ مورد افزایش یافته و با تمهیدهای صورت گرفته این آمار تا پایان امسال و 

اوایل سال آینده همچنان افزایشی خواهد بود.
ایرانـی همچنیـن از اعمـال برخـی اصلاحـات در بخـش تجـارت اسـتان خبـر 
داد و اضافـه کـرد: طی سـال های گذشـته بسـتر مناسـبی بـرای توسـعه بخش 
تجارت که ارتبـاط تنگاتنگی بـا بخـش صنعـت دارد، فراهم نبود کـه اصلاحات 
مـورد نظـر در ایـن بخـش در حـال انجام اسـت تـا ایـن بخش هـم بـه وظایف و 

ظرفیت هـای قانونـی خـود بازگـردد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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خراسان رضوی
معاون نظارت بر عملیات بهره برداری شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی استان:

بازدید معاون شرکت ملی پخش فراورده های نفتی ایران  منطقه تربت حیدریه
عملیات  بر  نظارت  معاون  صادقی   مشهد-فریبا 
بهره برداری شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران و هیئت 
همراه به منظور پایش وضعیت عملیات منطقه تربت حیدریه از 

انبار نفت و نواحی تابعه این منطقه بازدید کردند.
رئیس روابط عمومی منطقه در این باره گفت: در این بازدید 
تیم کارشناسی مدیریت عملیات در معیت مجتبی دلبری، 
معاون مدیر عملیات ستاد از واحد های عملیاتی انبار نفت در 
بخش های مختلف اعم از فرایند بارگیری نفتکش و کنترل 
به  آموزنده ای  رهنمودهای  و  بازدید  تابعه  نواحی  کیفیت 

کارکنان منطقه ارائه کردند.

علی نیروئی تصریح کرد: در این بازدید روند اجرای اطلاعیه ها و 
دستورعمل های ابلاغی به صورت عملیاتی مورد پایش و ارزیابی 
قرار گرفت که در ارتقاء سطح آگاهی و دانش تخصصی کارکنان 
منطقه موثر واقع شد. بر پایه این گزارش، در جلسه جمع بندی 
این دوره از بازدیدهای کنترلی و نظارتی از منطقه تربت حیدریه، 
ضمن احصای مشکلات و موانع عملیاتی مطرح شده توسط 
مدیر، معاونین و مسئولین منطقه، بازکنندگان با ابراز رضایت از 
عملکرد منطقه، توصیه های فنی و کارشناسی در جهت تسریع 
در اجرای دستورعمل ها و بهبود فرآیندهای عملیاتی به صورت 
ریز، مورد اشاره قرار گرفت که بسیار کاربردی و حائز اهمیت بود.

مجتبی دلبری، مدیر تیم کارشناسی مدیریت عملیات با توجه 
به سابقه مدیریتی خود در منطقه تربت حیدریه با اشاره به 
تغییرات محسوس انجام شده در حوزه های عملیاتی و منابع 
انسانی، عملکرد منطقه را در بخش های مختلف شایسته تقدیر 
عنوان کرد و اقدامات انجام شده در مسیر خدمت پایدار را بیانگر 

کار تیمی منطقه دانست.
 رئیس روابط عمومی منطقه، انجام بازدیدهای میدانی از صنایع 
و واحد های تولیدی بخش کشاورزی همچنین دیدار با خانواده 
معظم شهداء و ایثارگران منطقه را اقدامی متمایز در راستای 

مسئولیت اجتماعی شرکت برشمرد.

بوشهر-رضا حیدری  مدیرکل بنادر و دریانوردی استان 
بوشهر گفت: با امضای تفاهم نامه ساخت انبار و بارانداز در 
مجتمع بندری نگین بین این اداره کل و شرکت انبارهای 
بخش  مشارکت  زمینه  ایران  گمرکی  خدمات  و  عمومی 
خصوصی در شتاب بخشی به اجرای طرح های زیرساختی 
این مجتمع فراهم شد. محمد شکیبی نسب در این آیین افزود: 
رویکرد سازمان بنادر و دریانوردی متناسب با سیاست های 
کلان دولت جذب حداکثری سرمایه گذاری بخش خصوصی 
در بنادر کشور است. وی یادآور شد: در این راستا مقرر شد با 
استفاده از ظرفیت سرمایه گذاری بخش خصوصی ساخت انبار و 
بارانداز به عنوان مطالبه تجار و بازرگانان عملیاتی شود. شکیبی 

نسب با اشاره به اینکه در محدوده بنادر استان بوشهر کمبود 
شدید انبار و بارانداز وجود دارد تصریح کرد: شرکت انبارهای 
عمومی با کسب حداکثر امتیاز در مناقصه، شرایط مطلوبی برای 
سرمایه گذاری در مجتمع بندری نگین داشت و جهت احداث 
انبار و بارانداز برای جذب بار و پاسخ به نیاز بازار انتخاب شد. 
مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر ادامه داد: انتظار می 
رود با توجه به نیاز جامعه هدف، طرح احداث انبار و بارانداز در 
مجتمع بندری نگین در کوتاه ترین زمان ممکن عملیاتی و به 
سرانجام برسد. وی افزود: جاده دسترسی مجتمع بندری نگین 
نیز تا نیمه ابتدایی اسفندماه امسال به بهره برداری خواهد رسید 
و بخش عمده ای از ترافیک شهری به این محور منتقل می شود 

تا خدمات مطلوب تری به تجار و بازرگانان ارائه شود. مدیرعامل 
شرکت انبارهای عمومی و خدمات گمرکی ایران، متعلق به 
صندوق بازنشستگی کشوری نیز گفت: با توجه به مطالعات 
انجام شده در مجتمع بندری نگین، به این نتیجه رسیدیم که 
سرمایه گذاری مطلوبی در این مجموعه انجام شود. امیدحسین 
ابیانه نظری افزود: مشارکت در ساخت انبار و بارانداز در مجتمع 
بندری نگین افزون بر بهره مندی سهامداران شرکت از منافع 
سرمایه گذاری باعث سرعت بخشی در توسعه بندر بوشهر نیز 
امیدواری کرد همکاری های  اظهار  فراهم خواهد شد. وی 
دوطرفه به صورت روزافزون ادامه یابد و در این بستر پروژه ها 

جدیدی نیز در مجتمع بندری نگین اجرایی شود.

بوشهر
مدیرکل بنادر و دریانوردی بوشهر:

بخش خصوصی در مجتمع بندری نگین بوشهر انبار و بارانداز می سازد

ارومیه-افسون جبارزاده  رییس اداره حفاظت محیط 
زیست نقده گفت: تالاب بین المللی حسنلوی این شهرستان که 
اکنون تنها 6 درصد آن دارای آب است با سه میلیون مترمکعب 
آب مربوط به رودخانه »گدار« احیا می شود. اکبر قایمی اظهار 
کرد: هر سال در اواخر تابستان با خشک شدن رودخانه گدار 
و افزایش تبخیر آب، بخش هایی از تالاب حسنلو خشک 
می شود و امسال هم تاکنون بخش های زیادی از این تالاب 
خشک شده و اکنون تنها 6 درصد از مساحت این تالاب دارای 
آب است. وی اضافه کرد: با جاری شدن دوباره رودخانه »گدار« 
روند آبگیری تالاب حسنلو نیز طی چند روز آینده شروع می 
شود و قرار است در مجموع سه میلیون مترمکعب آب به سمت 
این تالاب هدایت شود. رییس اداره حفاظت محیط زیست نقده 
گفت: احیای بخش های از این تالاب در این فصل که منطقه ما 
میزبان پرندگان مهاجر است و کوچ پرندگان از مناطق شمالی به 
مناطق جنوبی تداوم دارد، می تواند خبر خوشی برای دوستداران 
محیط زیست و علاقمندان پرنده نگری باشد. وی اظهار کرد: پس 

از احیای تالاب بین المللی حسنلو، آبگیری سایر تالاب های این 
شهرستان که در مقایسه با حسنلو وضعیت بهتری دارند با استفاده 
از آب رودخانه گدار در طول فصل زمستان انجام می شود. تالاب 
بین المللی حسنلو با مساحت ۳0۵ هکتار در هشت کیلومتری 
شمال شهر محمدیار و ۲0 کیلومتری نقده واقع شده است که 
در سال 1۳۸0 به عنوان منطقه شکار ممنوع ارتقاء یافت و سد 
حسنلو نیز با ظرفیت ۹۴ میلیون مترمکعب آب، در حاشیه این 
تالاب و بر روی رودخانه »گادر« قرار دارد.شهرستان نقده 
دارای 1۷ تالاب فصلی و دایمی است که سالانه میزبان هزاران 
قطعه انواع پرندگان مهاجر و بومی بوده و از بین تالاب های این 
شهرستان، تالاب های »درگه سنگی«، »حسنلو« و »یادگارلو« 
جزو تالاب های بین المللی )کنوانسیون رامسر( است. تالاب های 
بین المللی و فصلی شهرستان نقده با پوشش گیاهی و نیزاری و 
شرایط مساعد زیست محیطی، همواره به عنوان یکی از مراکز مهم 
مهاجرت، تخمگذاری و جوجه آوری پرندگان آبزی و کنارآبزی در 

کشور به شمار می رود.

آذربایجان غربی
رییس اداره حفاظت محیط زیست نقده : 

تالاب حسنلوی نقده با سه میلیون مترمکعب آب احیا می شود
یزد –سمیه شرف دینی   شهردار یزد گفت: با تعویض و 
تقویت روشنایی ۴00 کیلومتر باقیمانده از معابر اصلی و فرعی 
شهر، گام بلندی را در راستای کاهش مصرف برق و کیفیت 
بخشی به روشنایی سطح شهر برخواهیم داشت. ابوالقاسم 
محی الدینی با اشاره به برگزاری نشست مشترک با سید 
مهدی طلایی مقدم معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
در محل شهرداری یزد، اظهارداشت : در این نشست در 
خصوص تعویض چراغ های سطح شهر به منظور کاهش 
مصرف برق و همچنین کیفیت بخشی به نور و روشنایی 
سطح شهر بحث و تبادل نظر شد. وی با عنوان برآورد ۲000 
میلیارد ریالی برای اجرای این پروژه افزود: این برآورد توسط 
کارشناسان متخصص این حوزه انجام شده و مدل های 
مختلفی هم برای سرمایه گذاری سرمایه گذاران پیش بینی 
شده است. شهردار تصریح کرد: با تهیه گزارش توجیهی این 
پروژه و پذیرش مدل های سرمایه گذاری، انشاالله بتوانیم با 
شرکت توانیر و مشارکت بخش خصوصی نسبت به تعویض 

چراغ های سطح شهر، هم به منظور هم کیفیت بخشی به آنها 
هم مصرف انرژی آن به یک سوم اقدام کنیم. محی الدینی 
خاطر نشان ساخت : با توجه به این که اقدامات انجام شده 
توسط شهرداری و شرکت توزیع برق استان از سال 1۳۹6 
تاکنون، هم مورد رضایت و هم مورد درخواست مردم بوده 
است، مصمم شدیم هرچه سریعتر بخش باقیمانده از پروژه 
که شامل تعویض چراغ و اصلاح روشنایی حدود ۴00 کیلومتر 
دیگر از معابر اصلی و فرعی سطح شهر است را انجام دهیم و 
کیفیت روشنایی بهتری را به مردم عزیزمان ارائه کنیم. 
وی با بیان این که این طرح از سال 1۳۹6 تا پایان 1۴0۲ به 
طول تقریباً 1۷0 کیلومتر در سطح معابر شهری انجام شده 
است، گفت: از این مقدار در حدود 1۲0 کیلومتر با مشارکت 
شهرداری و شرکت توزیع نیروی برق و طول ۵0 کیلومتر 
صرفاً توسط شهرداری انجام شده و انشاالله امیدواریم بتوانیم 
با مشارکت بخش خصوصی، تا ابتدای سال آینده روشنایی 

کل شهر را ساماندهی و تقویت کنیم.

یزد
شهردار یزد :

مصرف برق معابر شهر یزد به یک سوم کاهش می یابد

قزوین-مریم نقدی  مدیرکل استاندارد قزوین گفت: ۹ 
واحد تولیدی از استان قزوین در فرآیند هجدهمین دوره ملی 

کیفیت ایران موفق به دریافت جایزه شدند.
میترا عقیلی مدیرکل استاندارد قزوین گفت: ۲0 واحد تولیدی 
از قزوین در فرآیند هجدهمین دوره جایزه ملی کیفیت ایران 
شرکت کردند که ارزیابان پژوهشگاه استاندارد کیفیت آنها را 
مورد ارزیابی قرار داده و در نهایت ۹ واحد تولیدی موفق به 

دریافت جایزه شدند.
وی اضافـه کـرد: شـرکت شـوفاژکار موفـق بـه دریافـت لوح 
اشـتهار بـه کیفیـت چهـار سـتاره شـد، واحد هـای تولیـدی 
هانی موتـور البـرز، صنعت غذایـی کـوروش قزویـن و یاتاقان 

بوش ایران لوح اشـتهار کیفیت یـک سـتاره را دریافت کردند 
و همچنیـن کشـت و صنعـت طلاچیـن و فرآورده هـای لبنی 
بـل روزانـه موفق بـه دریافـت لـوح اهتمام بـه کیفیت شـدند 
و واحد هـای تولیـدی شیشـه قزویـن و صنایـع هفـت الماس 
گواهـی حضـور در هجدهمین دره جایـزه ملی کیفیـت ایران 

را دریافـت کردنـد.
عقیلی اضافه کرد: در تدوین مدل بومی تحت عنوان جایزه 
ملی کیفیت ایران از همکاری اساتید دانشگاه ها و خبرگان 
استفاده شده و این جایزه چهارمین مدل جایزه در جهان 
تولید  اطلاعات،  فناوری  جمله  از  شاخص هایی  که  است 
ایده ها، دانش های نوظهور، بسترسازی برای ذخیره دانش و 

سیستم های پشتیبانی تصمیم گیری در آن به کارگیری شده 
است.

به گفته این مسئول، در این دوره از برگزاری مراسم جایزه ملی 
کیفیت، معیار هایی نظیر حکمت در مدیریت، تفکر جهادی، 
اخلاق  دینی،  تکلیف گرایی  اسلامی،  اجتماعی  مسئولیت 
و معنویت سازمانی برای انتخاب برگزیدگان مبتنی بر مدل 

کیفیت جهان اسلام مورد توجه قرار گرفت.
مدیرکل استاندارد قزوین عنوان کرد: بر همین اساس به 
شرکت ها و بنگاه های منتخب در این جایزه، سه نوع گواهی 
حضور، گواهی سطح اهتمام و گواهی سطح اشتهار یک تا 

چهار ستاره اعطا می شود.

وین قز
مدیرکل استاندارد قزوین؛

وین دریافت جایزه ملی کیفیت توسط ۹ واحد تولیدی در قز

اهواز – محمد مجدم  شرکت نفت و گاز اروندان با موفقیت 
رساند  انجام  به  شمالی  گاسپ  در  را  پیچیده ای  عملیاتی 
و چندین چاه بسته شده و نمکی را به مدار تولید بازگرداند.  
این شرکت با غلبه بر چالش های فنی توانست با اجرای دقیق 
در  جدید  انشعابات  ایجاد  و  )جوشکاری  هات تپ  عملیات 
حین سرویس( در کارخانه گاسپ شمالی و ایجاد انشعابی 
عبدالله  برساند.  پایان  به  را  عملیات  این  موفقیت  با  جدید 
اروندان، در  گاز  و  نفت  اهوازی، مدیرعامل شرکت  عذاری 
بازدیدی که از اجرای عملیات هات تپ گذاری داشت، بر عزم 
جدی این شرکت برای افزایش تولید در میادین مشترک 

آزادگان شمالی و جنوبی تاکید نمود و از نتیجه اجرای این 
اقدامات نوآورانه ابراز خرسندی کرد. وی افزود: ما با ترسیم 
یک چشم انداز برای افزایش تولید در آزادگان جنوبی، برنامه 
داشتیم تعدادی از چاه های نمکی و غیر فعال این منطقه را 
طی عملیات هایی در حین سرویس و بدون توقف تولید به مدار 
عملیاتی وارد کنیم. مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان ادامه 
داد: با برنامه ریزی های دقیق و اجرای طرح هایی نو و به لطف 
خدا و تلاش همکارانم به زودی با اتمام این عملیات حساس 
تا هفته آینده، چندین چاه بسته شده و نمکی به مدار تولید 
بازمی گردند. عذاری اهوازی با اشاره به مثبت دانستن نتایج 

جلسات کمیته اضطراری افزایش تولید، اقدام امروز را نشانه ای 
از موفقیت برنامه های این شرکت برای افزایش ظرفیت تولید 
تعامل و هم فکری  تجربه،  را ماحصل دانش،  و آن  دانست 
خوب و سازنده مدیران و روئسای شرکت در جلسات افزایش 
تولید برشمرد. وی در در پایان از نزدیک از یکایک کارکنانی 
که با روحیه جهادی خود در اجرای این عملیات تلاش نمودند 
قدردانی کرد. گفتنی است؛ با بازگشت چاه های نمکی بسته 
شده میدان آزادگان جنوبی به مدار تولید و انتقال آن به کارخانه 
آزادگان شمالی که ظرفیت فرآورشی در آن محیا است، انتظار 

می رود به زودی شاهد افزایش چشم گیر تولید نفت باشیم.

خوزستان
 شرکت نفت و گاز اروندان:

وندان افزایش تولید نفت با عملیات فنی پیچیده در گاسپ شمالی شرکت نفت و گاز ار
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 7۶ درصد از خانوار های دهک اول، خودرو ندارند
وتمندان یارانه بنزین در جیب ثر

بررسی داده ها نشــان می دهد که نزدیک به نیمی از خانوار های شهری 
در کشور دارای اتومبیل شخصی نیستند. در دهک اول درآمدی کمتر 
از ۱۵ درصد از خانوار های شــهری مالک اتومبیل شخصی هستند. این 
عدد در دهک دهم به ۸2.۱ درصد می رســد. می توان اینگونه استدلال 
کرد که دهک های پایین درآمدی به دلیل عدم اســتفاده مســتقیم از 
خودروی شــخصی قابلیت استفاده از یارانه های ســوخت را ندارند. در 
میان خانوار های شــهری در اســتان های مختلف، بیشــترین میزان 
مالکیت خودروی شخصی مربوط به استان های یزد، کرمان، و خراسان 
جنوبی می باشــد و کمترین مالکیت اتومبیل شخصی برای خانوار های 
شهری در استان های لرستان، سیستان و بلوچستان، و گیلان گزارش 

شده است.
 داشتن وسیله نقلیه برای خانوارها در دنیای امروز، از جنبه های مختلف 
دارای اهمیت اســت. یکی از اصلی ترین دلایل، افزایش راحتی و سطح 
دسترسی به خدمات و امکانات اســت. با داشتن وسیله نقلیه شخصی، 
اعضای خانواده می توانند به راحتی به محل کار، مدرسه، مراکز خرید و 
خدمات بهداشتی دسترسی پیدا کنند، بدون آنکه وابسته به برنامه های 
حمل ونقل عمومی باشــند. این موضوع به ویژه در مناطقی که سیستم 
حمل ونقل عمومی آن ضعیف یا ناکافی اســت، اهمیت بیشــتری پیدا 
می کند. علاوه بر این، صرفه جویی در زمان یکــی دیگر از مزایای مهم 
داشتن وســیله نقلیه است. وسایل نقلیه شــخصی امکان برنامه ریزی 
دقیق تر برای جابجایی ها را فراهم می کننــد، زیرا نیازی به انتظار برای 

اتوبوس یا تاکسی وجود ندارد. 
از سوی دیگر، داشتن وسیله نقلیه به خانوارها انعطاف پذیری بیشتری 
در برنامه ریزی ســفرها و فعالیت هــا می دهد. برای مثــال، خانواده ها 
می توانند بدون نگرانی از محدودیت های زمانــی و مکانی حمل ونقل 
عمومی، به راحتی ســفرهای کوتاه یا بلندمدت ترتیب دهند. بنابراین 
داشتن وســیله نقلیه می تواند در افزایش ســفر و تفریحات خانوار نیز 
موثر باشد. در عین حال، داشتن وسیله نقلیه می تواند به افزایش امنیت 
خانوارهــا کمک کند. در مواقــع اضطراری، مانند بیمــاری یا حوادث 
ناگهانی، دسترسی سریع به یک وســیله نقلیه می تواند تأثیر مهمی بر 
سلامت و رفاه اعضای خانواده داشته باشد. همچنین داشتن یک وسیله 

نقلیه می تواند منبع درآمدی برای شغل های مختلف باشد.
با این حال، باید توجه داشت که هزینه های مرتبط با نگهداری و سوخت 
وسایل نقلیه می تواند برای برخی خانواده ها چالش برانگیز باشد. علاوه 
بر این، تأثیرات زیست محیطی ناشی از استفاده از خودروهای شخصی 
نیز یکی از موضوعات مهمی اســت که باید مدنظر قرار گیرد. همچنین 
تمام خانواده ها با توجه به هزینه های تأمیــن و نگهداری، قادر به تهیه 

وسیله نقلیه نیستند.
یکی دیگر از مواردی که داشتن وســیله نقلیه را حائز اهمیت می کند، 
یارانه های ســوخت است. با توجه به اینکه در کشــور، یارانه سوخت به 
وســایل نقلیه تعلق می گیرد، بســیاری از خانوارهایی که خود مالک 
وسیله نقلیه نیستند نمی توانند از این یارانه استفاده کنند. در حالی که 
خانوارهایی که بیش از یک وسیله نقلیه دارند بیشــتر از این نوع یارانه 

بهره مند می شوند.

حدود یک سوم خانوارهای شهری به وسیله نقلیه
 دسترسی ندارند

بررســی داده های هزینه درآمد خانوار در سال ۱۴۰2 نشان می دهد به 
طور میانگین در کشــور تنها ۵۴.۸۳ درصد از خانوارهای شهری دارای 
اتومبیل شخصی هســتند. همچنین ۱۳.۰2 درصد از خانوارها دارای 
موتور سیکلت هستند. در صورتی که فرض کنیم خانوارهایی که موتور 
سیکلت دارند دارای خودروی شخصی نمی باشد، می توان گفت ۶۷.۸۵ 
درصد از خانوارهای شهری دارای وسیله نقلیه هستند. بنابراین ۳2.۱۵ 
درصد از خانوارهای شهری دارای وسیله نقلیه نیستند و ۴۵.۱۷ درصد 
از خانوارهای شهری اتومبیل شخصی ندارند. این مسئله یکی از عواملی 
است که عدالت در توزیع یارانه های سوخت را زیر سوال می برد. چرا که 
بدین ترتیب بخش قابل توجهی از جامعه به طور مستقیم از یارانه های 
ســوخت بهره مند نمی شــوند. بررســی داده ها به تفکیک دهک های 

مختلف می تواند این موضوع را بیشتر توضیح دهد.
بررسی داده ها نشان می دهد در دهک اول درآمدی تنها ۱۴.۴۷ درصد 
از خانوارهای شــهری دارای اتومبیل شخصی هســتند. این رقم برای 
خانوارهای شــهری در دهــک دوم درآمدی بــه ۳۱.2۷ درصد، برای 
خانوارهای دهک ســوم بــه ۴۳.2۶ درصد و بــرای خانوارهای دهک 
چهارم بــه ۴۹.۶۳ درصد می رســد. در دهک پنجم ایــن عدد ۵۳.۶۷ 
درصد، در دهک ششــم ۶۱.۹2 درصد، و در دهک هفتم ۶۵.۰۱ درصد 
می باشــد. در دهک هشــتم درآمدی ۷۱.2۵ درصــد، در دهک نهم 
۷۵.۸۱ درصــد، و در دهک دهــم ۸2.۱ درصد از خانوارهای شــهری 
دارای اتومبیل شــخصی هســتند. بنابراین می تــوان گفت در دهک 
درآمدی اول نزدیک به ۸۵ درصد از خانوارهای شهری دارای اتومبیل 
شــخصی نیســتند. این رقم برای دهک های دوم تا پنجم به ترتیب به 
۶۸.۷۳ درصد، ۵۶.۷۴ درصد، ۵۰.۳۷ درصد، و ۴۶.۳۳ درصد می باشد. 
همچنین در صورتــی که فرض کنیــم خانوارهایی کــه دارای موتور 
سیکلت هســتند اتومبیل شــخصی ندارند، به طور میانگین می توان 
برآورد کــرد که در دهک درآمــدی اول ۷۶.۱۷ درصــد از خانوارهای 
شهری وســیله نقلیه ندارند. این رقم برای دهک دوم تا پنجم به ترتیب 
برابر با ۵۵.۷۷ درصد، ۴۴.۱۷ درصــد، ۳۶.۴۸ درصد، و ۳2.۰2 درصد 
می باشد. این در حالی اســت که ۸2.۱ درصد از خانوارهای شهری در 
دهک دهم درآمدی به عنــوان پردرآمدترین گــروه در جامعه دارای 

اتومبیل شخصی می باشند.

بنابراین می توان مشــاهده کرد کــه توزیع فعلی یارانه های ســوخت 
نمی تواند به طور مســتقیم نفع قابل توجهی به اقشار کم درآمد برساند 
و بیشــتر این یارانه صرف گروه هایی با درآمد بالاتر می شود که با هدف 
اصلی سیاســت های یارانه ای که حمایت از اقشــار کم درآمد است در 
تضاد است.بررســی داده ها نشــان می دهد در بین خانوارهای شهری 
در استان های مختلف، خانوارها در اســتان های یزد، کرمان و خراسان 
جنوبی بیشــترین میزان مالکیــت اتومبیل شــخصی را دارند. میزان 
مالکیت اتومبیل شــخصی در استان های ذکر شــده به ترتیب برابر با 
۷۳.2۴ درصــد، ۶۸.۳۱ درصد، و ۶۵.۵2 درصد می باشــد. پس از آن، 
بیشترین مالکیت اتومبیل شــخصی مربوط به استان های چهار محال 
و بختیاری، سمنان و بوشهر می باشد. میزان مالکیت اتومبیل شخصی 
در این استان ها به ترتیب برابر با ۶۳.۷ درصد، ۶۳.۶۳ درصد، و ۶2.۷۹ 

درصد گزارش شده است.
کمترین میزان مالکیت اتومبیل شــخصی برای اســتان های لرستان، 
سیستان و بلوچستان، و گیلان گزارش شــده است. درصد خانوارهای 
شهری در اســتان های مذکور که مالک اتومبیل شــخصی هستند به 

ترتیب برابر با ۳۹.۸۳ درصد، ۴۰.۳۹ درصد، و ۴۰.۷۴ درصد می باشد.

دکتر اخلاقی تاکید کرد
بانک تجارت، پشتیبان حرفه ای شرکت ملی 

مهندسی و ساختمان نفت ایران
مدیرعامل بانک تجارت در دیدار با مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و 
ساختمان نفت ایران از آمادگی این بانک برای گسترش همکاری های 

دوجانبه خبر داد.
به گزارش مدیریــت روابط عمومی و ارتقای ســرمایه اجتماعی بانک 
تجــارت، دکتر هــادی اخلاقی فیض آثــار با حضور در شــرکت ملی 
مهندســی و ســاختمان نفت ایران ضمــن دیدار با مهنــدس محمد 
مشکین فام، مدیرعامل این شرکت و تبریک انتصاب وی، بر آمادگی این 
بانک برای پشتیبانی حرفه ای و ارائه خدمات بانکی و تعامل حداکثری با 

این شرکت تاکید کرد.
مدیرعامل بانک تجارت با تاکید بر ســابقه تعامل نزدیک بانک تجارت 
با شــرکت های زیرمجموعــه وزارت نفــت و خدمــات و محصولات 
اعتباری این بانک ابراز امیدواری کرد این دیدار به نقطه عطف توســعه 

همکاری های دومجموعه تبدیل شود.
مهندس محمد مشــکین فام نیز با اشاره به ســابقه طولانی همکاری 
شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران با بانک تجارت و خدمات 
متنوع بانکی و مالی این بانک به ویژه در حوزه نفت، گاز و پتروشــیمی 
و شــرکت های زیرمجموعه وزارت نفت، خواســتار گســترش تعامل 

دوجانبه در راستای ارتقای جایگاه صنعت نفت کشور شد.

مدیرعامل:
بانک رفاه کارگران هم سو با سیاست های دولت 

در حمایت از تولید ملی گام بر می دارد
دکتر اسماعیل للـــه گانی، مدیرعامل بانک 
رفاه کارگران به همراه جمعــی از مدیران این 
بانک با مدیرعامل شرکت زامیاد دیدار و گفت 

و گو کرد.
به گزارش روابط عمومــی بانک رفاه کارگران، 
در این دیدار دکتر للـــه گانی گفت: بانک رفاه 
کارگران در زمره بانک های تجاری مهم کشور 
قرار دارد و علاوه بر خدمت رســانی در حوزه های اجتماعی و ســلامت 

کشور، در طرح های اقتصادی نیز حضور مؤثری دارد.
وی افــزود: یکی از مطالبات به حق شــرکت ها و واحدهــای تولیدی، 
سرمایه در گردش اســت که بانک رفاه تلاش کرده است هم راستا و هم 

سو با سیاست های دولت، در حمایت از تولید ملی گام بردارد.
دکتر للـــه گانی ادامه داد: بانک رفاه کارگران برای اولین بار در شبکه 
بانکی، گواهی سپرده خاص منتشر کرده اســت که با توجه به سیاست 
های بانک مرکــزی در کنتــرل نقدینگی و کاهش تــورم، واحدهای 
اقتصادی و تولیدی می توانند از این اوراق برای تأمین اعتبار اســتفاده 
و نیاز ســرمایه در گردش را برطرف کنند و این اوراق تامین مالی طرح 

های اقتصادی را تضمین می کند.
وی تصریح کرد: در حال حاضر بانک رفاه به عنوان دومین بانک سودآور 
در شبکه بانکی، سرمایه مناسب و رشد شاخص های سلامت مالی، جزو 
بانک های برتر کشور به شمار می آید و علاوه بر خدمات ریالی، خدمات 
ارزی، ضمانت نامه و اعتبارات اســنادی نیز به مشتریان به ویژه شرکت 

ها و واحدهای تولیدی عرضه می کند.
مدیرعامل بیان کرد: بانک رفاه کارگران خدمت رســانی به مشتریان را 
به طور کامل و جامع در نظر می گیرد. در خدمت رســانی به مشتریان 
حقوقی، خدمات و محصولاتی برای شــرکت ها و واحد های تولیدی، 
کارکنان آنها و مشــتریان شــرکت ها در نظر گرفته می شود تا زنجیره 

تأمین را پوشش دهد.
وی ادامه داد: خدماتی نظیر تأمین مالی طرح ها و پروژه ها، اســتفاده از 
اوراق گواهی خاص، عام و گام در اجرای طرح های توسعه ای، خدمات 
ارزی برای تأمین مواد اولیه و واردات و ضمانت نامه و اعتبارات اسنادی 
برای مشــتریان طرف قرارداد شــرکت ها، در برنامه هــای بانک رفاه 

کارگران گنجانده شده است.
دکتر للـــه گانی در پایان گفت: بانک رفاه آماده تعامــل و همکاری با 
شــرکت زامیاد اســت و امیدواریم با امضای تفاهم نامه، همکاری های 

متقابل نیز گسترش یابد .
در این دیدار، مدیرعامل شــرکت زامیاد نیز با ارائه گزارشی از وضعیت 
این شــرکت گفت: شــرکت زامیاد یکی از قدیمی ترین شرکت های 
خودروساز کشور است که با شــش دهه فعالیت امروزه نقش مهمی در 
تولید خودروهای باری و اتوبوس های شــهری و برون شــهری ایفا می 

کند.
مهندس آقایی افزود: ۶۶ درصد حمل بار ســبک کشور توسط ماشین 
های نیســان و باربری تولیدی شــرکت زامیاد انجام می شود و اگر این 
خودروها نباشد، فعالان حوزه کشاورزی و دامپروری کشور برای انجام 
کارهای خود با مشکل مواجه می شــوند و این درحالی است که علاوه 
بر رفع نیازهای داخل، بــه زودی صادرات محصولات این شــرکت به 

کشورهای منطقه و آفریقا شروع می شود.
مدیرعامل شــرکت زامیاد در پایان تأکید کرد: این شرکت برای اجرای 
طرح های توسعه ای خود نیاز به همکاری با شــبکه بانکی دارد و بانک 
رفاه کارگران که یکی از بانک های خوشنام است، می تواند در طرح ها و 

پروژه ها همکاری خوبی با این مجموعه داشته باشد.
بر اســاس این گزارش، دکتر لله گانــی و مدیران همــراه در پایان این 
دیدار از خط تولید بازدیــد کردند و از نزدیک در جریــان فرایند تولید 

خودروهای شرکت زامیاد قرار گرفتند.

ح »سایبان« بیمه معلم ضمانت گر امنیت  طر
مالی موجران و مستاجران

طرح »سایبان« بیمه معلم با تائید بیمه مرکزی به منظور تأمین امنیت 
مالی برای موجران و مستاجران معرفی شد.

به گزارش روابــط عمومی بیمه معلــم، این طرح که بــا هدف کاهش 
نگرانی های مالی مرتبط با قراردادهای اجاره عرضه شــده، به مالکان و 
مستاجران این امکان را می دهد تا مبالغی که به موجب قرارداد اجاره به 
عنوان مبلغ اجاره بهاء و رهن رد و بدل می شود را با پرداخت حق بیمه ای 
اندک، تحت پوشــش بیمه قرار دهند تا در صورت فوت یکی از طرفین، 

بیمه معلم متعهد به پرداخت مبلغ رهن یا اجاره به طرفین باشد.
موجران و مســتاجران با طرح ســایبان می توانند مبلغ اجــاره بهاء یا 
رهن مســکن را در قبال خطر فوت یکی از طرفین، تحت پوشش بیمه 
قرار دهند تا در صورت فوت موجر، بیمه معلم ســرمایه متعهد شده را 
فارغ از روند انحصار وراثت در پایان قرارداد اجاره به مســتاجر پرداخت 
کند. همچنین در صورت فوت مســتاجر، بیمه معلم متعهد می شود به 
صورت ماهانه مانده مبلــغ اجاره تا پایان قــرارداد را به موجر پرداخت 
کند.این طرح برای تمامی قراردادهای اجاره مســکن قابلیت اجرایی 
شــدن را دارد و تنها الزام آن رســمی بــودن قرارداد اجاره و داشــتن 

کد رهگیری است که به شفافیت و اعتبار این توافقات کمک می کند.
بیمه معلم که همواره در تلاش اســت، کاربردهای رشته های بیمه را به 
زندگی روزمره شــهروندان گره بزند، با ارائه ایــن طرح درصدد کاهش 
بخشی از مشکلات و پیچیدگی های حقوقی قراردادهای میان موجران 
و مســتاجران اســت. این طرح می تواند به عنوان یک ابزار کارآمد در 

مدیریت ریسک های مالی ناشی از قراردادهای اجاره عمل کند.
علاقمنــدان می توانند بــرای کســب اطلاعات بیشــتر با شــماره 

۰2۱۸۴22۳تماس بگیرند.
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 هنوز خبری از اثر دلار بر مسکن نیست

 کاهش شتاب رشد قیمت مسکن

کاهش شتاب رشد قیمت مسکن و تورم  خریدار 
بخش مســکن در آبان ماه نســبت به ماه گذشته 
نشــان می دهد که بر خلاف برخی پیش بینی ها 
که گفته می شد دلار بر بازار مسکن تاثیر خواهد 

گذاشت این اثرگذاری هنوز آشکار نشده است.
بخش مسکن ماه گذشــته دچار یک سردرگمی 
شــدید به لحاظ برخی تحولات سیاسی و حتی 
اقتصادی قرار گرفت. از یک سو مسائل خاورمیانه 
و به تبع آن رشــد نرخ ارز باعث می شــد تا برخی 
کارشناســان و فعالان بازار مســکن بــر این باور 
باشــند که برخی اتفاقات می تواند بر آینده بازار 

مسکن و قیمت ها تاثیر بگذارد.
یکی از مواردی که می توانست تاثیر گذاری بالایی 
بر قیمت مسکن داشته باشد نرخ ارز بود، اما برخی 
اتفاقات باعث شــد تا زهر رشــد قیمت مسکن به 

دلیل تاثیر پذیری از نرخ ارز گرفته شود.  
آگاهان بازار بــر این باور بودند کــه آمدن ترامپ 
باعث شــد تا نرخ ارز بر خلاف برخی از تحلیلگران 
روند نزولی به خود بگیرد و همین مساله باعث شد 

تا شتاب رشد قیمت مسکن گرفته شود.  

شــاخص تورم مصرف کننــده آبان مــاه که روز 
گذشته منتشر شد نشــان داد تورم بخش مسکن 
نسبت به ماه گذشــته کاهش یافته است. به این 
ترتیب در دومین ماه پاییز، از شــتاب رشد قیمت 
مسکن کاسته شده که حاکی از کاهش اثر قیمت 

دلار بر بازار مسکن است.
به هر صــورت نــرخ دلار در آبان ماه نوســانات 
افزایشی زیادی را پشت سر گذاشت و پیش بینی 
می شد قیمت مســکن نیز بر اساس رابطه سنتی 
خود با بازار ارز، تحت تاثیر رشــد نســبی قیمت 
دلار و افزایش انتظــارات تورمــی افزایش یابد. 
با این حال بازار مســکن نه تن هــا از دلار پیروی 
نکرده بلکه با کندی آهنگ رشد قیمت ها روبه رو 
شــده اســت.در این میان البته برخی از ناظران 
بازار مســکن می گویند با توجه به ریسک جنگ 
که سبب کاهش قیمت ملک می شود و نگرانی از 
درگیری نظامی ایران و رژیم صهیونیســتی، بازار 
مســکن فریز و در برخی موارد با کاهش شــتاب 

رشد قیمت مواجه شده است.
تورم ماهانه مســکن در آبان ماه ۳.۱ درصد ثبت 

شــده، در حالی که تورم ماهانه مسکن در مهرماه 
۳.۳ درصد بوده است.

در همین حال تورم نقطه به نقطه مسکن در آبان 
ماه به ۳۹.۶ درصد رسیده که نسبت به تورم نقطه 
به نقطه مهرماه کاهشی است. تورم نقطه به نقطه 

در نخستین ماه پاییز ۴۰.۹ درصد بوده است.
گفتنی است تورم سالانه مســکن نیز در آبان ماه 
۴۱.۷ درصد ثبت شــده که نســبت بــه مهرماه 
کاهش اندکی نشان می دهد. تورم سالانه مسکن 

در مهرماه به ۴۱.۸ درصد رسیده بود.
تورم ماهانــه بخش اجاره هم در آبان ماه نســبت 
به مهرماه کاهش داشته و مانند تورم مسکن ۳.۱ 
درصد ثبت شده است. این در حالی است که تورم 

ماهانه مسکن  در مهرماه ۳.۳ درصد بوده است.
تورم اجاره مســکن در منظر شــاخص نقطه به 
نقطه نیز نسبت به مهرماه کاهش یافته و به ۳۹.۷ 
درصد رسیده اســت. در همین حال، تورم سالانه 
اجاره هم به ۴۱.۷ درصد در آبان رسیده در حالی 
که این شاخص در مهر ماه روی رقم ۴۱.۸ درصد 

قرار گرفته بود. 

امیرعباس آذرم وند  عضو پیشین تیم کارگری 
شــورای عالی کار معتقد اســت اقداماتی چون 
اصلاح قانــون کار نمی تواند مشــکلات فعلی را 
بهبود بخشــد و اجرای کامل ماده ۴۱ قانون کار 
و افزایش دســتمزد بــه نحوی کــه هزینه های 
معیشــتی را تامین کنــد، راهکار بــرون رفت از 

وضعیت فعلی دانست.
 ایــن روزها میثــم ظهوریان، عضو کمیســیون 
اقتصادی مجلس از یک تغییــر در ماده ۴۱ قانون 
کار خبر می دهد که از نظــر او می تواند به بهبود 
معیشــت کارگران و مزدبگیران منجر شود. قرار 
اســت در بند یک ماده ۴۱ قانون کار، عبارت »با 
توجه به تــورم«  را به »حداقل براســاس تورم« 
تغییر دهند. در ســالهای گذشته بارها اعتراضات 
نمایندگان کارگری از سوی دیوان عدالت اداری 
رد شــده چون آنها معتقد بودند که در قانون »با 
توجه« به تورم آمده است. حال آنکه قضات دیوان 
عدالت می توانســتند با توجه به بند دوم این ماده 

مهم قانون کار تصمیمی دیگر اتخاذ کنند.
در حال حاضر مــاده ۴۱ قانون کار به این شــکل 
است:» شــورای عالی کار همه ساله موظف است، 
میزان حداقل مزد کارگران را برای نقاط مختلف 
کشــور و یا صنایع مختلف با توجه به معیارهای 
ذیل تعیین نمایــد:۱ - حداقل مــزد کارگران با 
توجه به درصد تورمی کــه از طرف بانک مرکزی 

جمهوری اسلامی ایران اعلام می شود.
2 - حداقل مزد بدون آن که مشــخصات جسمی 
و روحی کارگران و ویژگی های کار محول شــده 
را مورد توجــه قرار دهد باید به اندازه ای باشــد تا 
زندگی یک خانواده، که تعداد متوسط آن توسط 

مراجع رسمی اعلام می شود را تامین نماید.
 تبصــره - کارفرمایــان موظفنــد کــه در ازای 
انجام کار در ساعات تعیین شــده قانونی به هیچ 
کارگری کمتر از حداقل مزد تعیین شــده جدید 
پرداخت ننمایند و در صورت تخلف ضامن تادیه 
مابه التفاوت مــزد پرداخت شــده و حداقل مزد 

جدید می باشد.«
به این ترتیب در قانون کار فعلــی به صراحت و با 
لفظ آمره »باید« آمده اســت، دستمزد پرداختی 
نباید کمتر از حداقل هزینه های زندگی باشــد و 

این بند همواره در طول ســه دهه گذشــته مورد 
بی توجهی قــرار گرفتــه و می گیــرد. چنانچه 
نمایندگان مجلس تصور می کننــد با تغییر یک 
واژه در بند اول، جلوی سواســتفاده از قانون کار 
گرفته می شود، می توانســتند با تاکید بر اجرای 
بند دو ماده ۴۱ قانــون کار، بدون نیــاز به تغییر 
قانون، از روند تصویب مــزد نامنصفانه و ناعادلانه 

سالهای گذشته جلوگیری کنند.
فرامرز توفیقی، عضو سابق شــورای عالی کار، در 
رابطه با اقــدام برخی نماینــدگان مجلس برای 
تغییر بخشی از ماده ۴۱ قانون کار، به خبرآنلاین 
گفــت:» بارها نماینــدگان دولــت و کارفرمایی 
در مذاکرات مــزدی نه تنها حاضر نشــدند که بر 
مبنای قوانین مزدی منصفانــه تصویب کنند که 
بارها مزدی کمتر از نرخ تــورم را تصویب کردند. 
از قضا تیم کارگری به این مســاله اعتراض کرده 
و می کند و هــر بار هم شــکایت در دیوان عدالت 
اداری رد می شد چون قضات آن می گفتند در بند 
یک ماده ۴۱ قانون کار، تنها گفته شده که با توجه 

به تورم افزایش یابد.«
توفیقی افزود:» این در حالی اســت که در همان 
مــاده و در بند دوم آن تاکید شــده کــه حداقل 
دســتمزد پرداختی به کارگران، جدا از شــدت 
کاریِ، باید آن قدر تعیین شود که هزینه متعارف 
خانوار را تامین کند. جالب اینکــه قضات دیوان 
عدالت اداری که یک کلمه »بــا توجه« را مبنای 
آرای خــود می کردند، این بند را یکســره ندیده 
گرفته و هر بار هم که از آنها خواســته شد به این 

بخش از قانون هم توجه کنند، از آن سرباز زدند.«
اخیرا علی بابایــی کارنامی، رییس کمیســیون 
اجتماعی مجلس در این رابطه به تســنیم گفته 
اســت در رابطه با پیشــنهاد آقای ظهوریان باید 
بدانید که هنوز فرآیند اداری آن طی نشــده تا به 
کمیسیون اجتماعی برســد و تا این پیشنهاد به 
کمیسیون نرســد، قانوناً ما مســئولیتی در قبال 
این طرح نداریــم. البته نظر ما این اســت که این 
پیشــنهاد هم نمی تواند مشــکل مزد کارگران را 
حل کند چرا که حتی اگر میــزان افزایش حقوق 
کارگران بر اســاس تورم اعلامی از سوی مراجع 
رسمی هم تعیین شود، مســئله ترکیب اعضای 
شــورای عالی کار یک چالش بزرگ در این مسیر 

است. 

قانون فعلی را کامل اجرا کنید
به گفته این فعال کارگــری، بهتر بود نمایندگان 
مجلس به جای دست بردن به قانون فعلی، زمینه 
اجرای کامل آن را فراهم می کردند زیرا اگر به بند 
دوم ماده ۴۱ قانون کار عمل می شد، امروز چنین 
فاصله بزرگی میان مزد و معیشــت طبقه کارگر 

شکل نمی گرفت.
او در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه تغییر بند یک 

ماده ۴۱ قانون کار به نحوی که »با توجه به تورم« 
به »حداقل بــه اندازه تورم« را به ســود کارگران 
می داند تصریــح کرد:» البته کــه همین نیز یک 
بهانه را از دست مخالفان بهبود معیشت کارگران 
و مزدبگیران خواهــد گرفت. اما وقتــی به ابعاد 
مشکلات معیشــت و فقر دامن گیر در کشورمان 
می نگریم، چنین اقداماتی آنقدر ناچیز و کوچک 

هستند که دردی را در عمل دوا نمی کنند.«
وی افزود:»  وقتــی میان مزد و معیشــت چنین 
شکاف بزرگی به وجود می آید دیگر با یک عامل، 
مانند تــورم نمی توان این شــکاف را مرتفع کرد. 
درواقع اگر این تصــور به وجود بیایــد که صرفا 
افزایــش حداقل دســتمزد بر مبنای نــرخ تورم 
مشــکلی را حل می کند یــا اینکه با اقــدام اخیر 
مجلس، فاصله موجود پر یا در همین اندازه حفظ 
می شود، یک اشتباه بزرگ اســت. این رویکرد از 
قضا در ســالهایی که وضعیت مناسب تر بود اجرا 
شد یعنی دستمزد به همان نسبتی که تورم بود، 
بالا رفت اما شــکاف میان مزد و معیشــت بیشتر 

شد.«
توفیقی توضیــح داد:» هنگامی کــه می گویند 
تورم معادل ۳۰ درصد اســت، باید بــه این نکته 
توجه شود که مزد چند برابر از هزینه های زندگی 
کمتر اســت. به این ترتیب و بر مبنای آماری که 
اخیرا مرکز پژوهش های مجلــس داده، حداقل 
هزینه های معیشتی زندگی را معادل 2۰ میلیون 
تومان گرفته و حداقل دستمزد هم که ۱۱ میلیون 
تومان است. در ســناریوی فعلی دولت و کارفرما 
تنهــا ۳۰ درصد مــزد را افزایــش می دادند و به 
همین دلیل مزد ســه میلیون افزایش می یابد اما 
هزینه های زندگی ۶ میلیون تومان بیشــتر شد. 
پس با وجود اینکه دو طرف به یک نســبت )یعنی 
همــان ۳۰ درصد( بالاتر رفتند اما شــکاف مزد و 
معیشت از ۹ میلیون به حدود ۱2 میلیون تومان 
خواهد رســید. در واقــع اگر به ایــن چالش تک 
عاملی نگریسته شود، ســال به سال شکاف مزد و 

معیشت بیبشتر می شود.«
عضو پیشین کمیته دستمزد شــورای عالی کار 
که در دوره صولت مرتضــوی در اعتراض به روند 
حاکم بر وزارت کار کنار کشید، با تاکید بر بند دو 
ماده ۴۱ قانون کار عنوان کــرد:» راهکار رفع این 
چالش همان است که در قانون فعلی وجود دارد، 
یعنی توجه به بند دوم ماده ۴۱ قانون کار. زیرا در 
عمل افــراد کار می کنند تا لااقل فقیر نباشــند و 
دستمزد هم در نهایت باید نیازهای حداقلی افراد 

را تامین کند.«
توفیقی تصریح کــرد:» در دوره دو ســاله آقای 
صولت مرتضوی و تیمش اجحاف ها و ســتم های 
زیادی بــه کارگران، مزدبگیران و بازنشســتگان 
کشور تحمیل شــد، آقای میدری اما هنوز روشن 

نکرده چه برنامه ای برای رفع این مشکلات دارد.
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